
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές

από το Ιδιωτικό Γενικό Λύκειο "Νικολάου Μαλλιάρα", το 56ο Γυ-
µνάσιο Αθήνας ,το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Ιλίου, το 1ο Γενικό Λύ-
κειο Νέας Ιωνίας Νοµού Μαγνησίας και  το 9ο Δηµοτικό Σχολείο
Πάτρας, σελ. 3145,3149,3151,3156,3168, 3175

2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 3145,3146,3158,3175
3. Επί του Κανονισµού, σελ. 3150,3151,3152
4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 3163,3166

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 3131-3135
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ. 3135-

3142
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέ-

ρας 16 Ιανουαρίου 2012, σελ. 3143
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α)Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε

την υλοποίηση του Ειδικού Αναπτυξιακού Προγράµµατος για το
Νοµό Μαγνησίας, σελ. 3144

β)Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης: 
i)  σχετικά µε τις καθυστερήσεις στην απόδοση της παρακρά-

τησης του 10% από τις πληρωµές οφειλοµένων του 2010 στους
συµβεβληµένους ιατρούς του ΟΠΑΔ, σελ. 3146

ii)  σχετικά µε τα κριτήρια χορήγησης των προνοιακών επιδο-
µάτων, σελ. 3147

γ) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής, σχετικά µε την αύξηση στα τιµολόγια της ΔΕΗ, σελ.
3149

δ)Προς τον Πρωθυπουργό:
i) σχετικά µε τα διαφυγόντα κρατικά έσοδα από το λαθρεµπό-

ριο καυσίµων, σελ. 3151
ii) σχετικά µε τα σχέδια της Κυβέρνησης για µειώσεις µισθών

και συντάξεων στον ιδιωτικό τοµέα, σελ. 3153
ε) Προς τον  Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων

,σχετικά µε τις πρόσφατες πληµµύρες στον  Έβρο, σελ. 3156
5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης τεσσάρων Ανεξάρτητων

Βουλευτών, των κ.κ. Θ. Μπακογιάννη, Ε. Αυγενάκη, Χ. Μαρκο-
γιαννάκη και Γ. Κοντογιάννη προς τον Υπουργό Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε την εγκληµατικότητα στο κέντρο της Αθήνας,
σελ. 3159-3176

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
i)  Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-

λαγής, Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρ-
νησης, Εσωτερικών, Οικονοµικών, Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµά-
των και Πολιτισµού και Τουρισµού, κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
"Ποινική προστασία του περιβάλλοντος-Εναρµόνιση µε την Οδη-
γία 2008/99/ΕΚ-Πλαίσιο παραγωγής και διαχείρισης αποβλήτων
- Εναρµόνιση µε την Οδηγία 2008/98/ ΕΚ-Ρύθµιση θεµάτων
Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής",
σελ. 3160

ii)Οι Υπουργοί Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Διοικητι-
κής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Οικονο-
µικών, Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Παιδείας Δια Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-

θρωπίνων Δικαιωµάτων και Πολιτισµού και Τουρισµού, κατέθε-
σαν σχέδιο νόµου: "Ρύθµιση λειτουργίας της ταχυδροµικής αγο-
ράς, θεµάτων ηλεκτρονικών επικοινωνιών και άλλες διατάξεις”,
σελ. 3160

ΠΡΟΕΔΡΟΣ 
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ., σελ. 3150-3156

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ. 3167-3176
ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ. 3131-3150,3156-3157
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β., σελ. 3157-3167

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β. , σελ. 3175
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 3158
ΝΑΚΟΣ Α. , σελ. 3145,3146
ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ Γ. , σελ. 3146
ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ. 3145,3146
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ. 3175
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 3158

Β. Επί του Κανονισµού:
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ. , σελ. 3151,3152
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ Ε. , σελ. 3150,3151
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ. , σελ. 3150,3151,3152

Γ. Επί προσωπικού θέµατος:
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 3166
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ. 3163,3166
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 3166

Δ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ Σ. , σελ. 3156,3157
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ. , σελ. 3152,3153
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 3158
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 3146,3147,3148
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι. , σελ. 3156,3157
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ Ε. , σελ. 3149,3150,3151
ΝΑΚΟΣ Α. , σελ. 3144
ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ Γ. , σελ. 3144,3145
ΠΑΠΑΔΗΜΟΣ Λ. , σελ. 3152,3153,3154,3155
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Γ. , σελ. 3149,3150,3151
ΠΛΕΥΡΗΣ Α. , σελ. 3147,3148
ΤΣΙΑΡΑΣ Κ. , σελ. 3146
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 3153,3154

Ε. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε. , σελ. 3160,3161,3173,3175
ΔΕΝΔΙΑΣ Ν. , σελ. 3168,3169
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 3171,3172
ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ Γ. , σελ. 3162
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 3161,3164,3174
ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ Θ. , σελ. 3159,3166,3168
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ Ε. , σελ. 3172
ΌΘΩΝΑΣ Ε. , σελ. 3174
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ. 3163,3164,3166,3167,3168, 

3175
ΠΛΕΥΡΗΣ Α. , σελ. 3168,3170,3171
ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ Ι. , σελ. 3169,3170  
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Αθήνα, σήµερα στις 13 Ιανουαρίου 2012, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αθανάσιο Νάκο,
Βουλευτή Μαγνησίας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι της Πανελλήνιας Οµοσπον-
δίας Αστυνοµικών Υπαλλήλων και της Πανελλήνιας Οµοσπονδίας
Αξιωµατικών Αστυνοµίας αιτείται την επίλυση των δοµικών, διαρ-
θρωτικών και διαχειριστικών προβληµάτων τα οποία επιβαρύνουν
τη λειτουργία του Μετοχικού Ταµείου Στρατού.

2) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αναπληρωτής Διοικητής του Γενικού
Νοσοκοµείου-Κ.Υ. Ιεράπετρας αιτείται την άµεση ενίσχυση του
νοσοκοµείου µε υπαλληλικό προσωπικό.

3) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Περιφέρεια Κρήτης αιτείται την ολοκλή-
ρωση της βελτίωσης τµήµατος της Εθνικής Οδού στο ύψος
Αγ.Γεωργίου Σεληνάρι Λασιθίου.

4) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνοµικών
Υπαλλήλων αιτείται την επίλυση των σοβαρών υπηρεσιακών, µι-
σθολογικών ζητηµάτων τα οποία αφορούν στο προσωπικό της
Ελληνικής Αστυνοµίας.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην εγκύκλιο του
Υπουργείου Υγείας µε την οποία καταργούνται η Νεφρολογική
Κλινική και η Μονάδα Εµφραγµάτων του Νοσοκοµείου «Αγ.Αν-
δρέας».

6) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµος Σητείας Νοµού Λασιθίου αιτείται
τη χρηµατοδότηση του έργου «Επέκταση ΧΥΤΑ 12ης Δ.Ε. Περι-
φέρειας Κρήτης».

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε επιστολή του
Προέδρου του Επιµελητηρίου Αχαΐας αιτούµενος ρυθµίσεις για
ΦΠΑ και περαίωση.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε πρόταση -που συ-
ζητήθηκε στη συνεδρίαση της Δηµοτικής Ενότητας Αιγίου- για
δροµολόγηση mini-bus στο κέντρο της πόλης.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην εξαίρεση
του Δήµου της Αχαϊας από τις έκτακτες πιστώσεις του Υπουρ-
γείου Παιδείας.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη διαµονή
συνταξιούχων φοιτητών στη φοιτητική εστία.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην κοινή από-
φαση µετακίνησης ιατρού στο «Βοστάνειο» Γενικό Νοσοκοµείο
Μυτιλήνης.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αβεβαι-
ότητα που επικρατεί στην ΕΡΤ ως προς την επίλυση των εργα-
σιακών ζητηµάτων.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε καταγγελία
εκπαιδευόµενων αστυνοµικών.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποία αφορά στην µη επανα-
λειτουργία του Παιδοκαρδιοχειρουργικού Κέντρου του Νοσοκο-
µείου «Αγία Σοφία».

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αφορά στην έλλειψη της δυνατό-
τητος παραγωγής και διάθεσης µεγάλων ποσοτήτων, της ενδο-
φλέβιας σιπροφλοξασίνης, από ελληνική µικροεπιχείρηση. 

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Καθηγη-
τών Ιταλικής Γλώσσας και Φιλολογίας εκφράζει τη δυσαρέσκειά
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του για την υποβάθµιση και αποκλεισµό της Ιταλικής γλώσσας
από τη Δηµόσια Εκπαίδευση.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ.Ιωάννα Φαρσάρη αιτείται τη
συνέχιση της λειτουργίας του Τµήµατος Τουριστικών Επιχειρή-
σεων του ΤΕΙ Κρήτης.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη µερική
απορρόφηση ευρωπαϊκών κονδυλίων για την διανοµή τροφίµων
σε απόρους.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αδιαφορία
του αρµόδιου Υπουργείου στην Ειδική Αγωγή απαξιώνοντας το
έργο των εκπαιδευτικών.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καταγ-
γελίες κατοίκων του Πλάτανου Αιγιαλείας για ρωγµές που
υπέστησαν τα σπίτια από την κατασκευή της σήραγγας της
Ολυµπίας Οδού.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλ-
λειψη προσωπικού στις φυλακές Αγίου Στεφάνου.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην καθυστέ-
ρηση αποστολής του πορίσµατος για την κλοπή του χρηµατο-
κιβωτίου του Νοσοκοµείου του Αιγίου.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία παιδιά- µέλη πολύτεκνων οικογε-
νειών αιτούνται την επίλυση θέµατος που αφορά σε ίση µετα-
χείριση µε τα υπόλοιπα παιδιά-µέλη πολύτεκνων οικογενειών που
γράφτηκαν στις σχολές προτίµησής τους, ανεξάρτητα αν είχαν
αδέλφια άνω των είκοσι τριών ετών.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο µπάζωµα
της θάλασσας από την εταιρεία «ΧΑΛΥΒΟΥΡΓΙΚΗ».

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο κλεί-
σιµο του δηµοτικού σχολείου στο Χαικάλι της δυτικής Αχαΐας.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται τη λήψη µέτρων για τη
στήριξη της τιµής του ελαιολάδου.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις καθυ-
στερήσεις λειτουργίας του νέου λιµανιού εν όψει της τουριστικής
περιόδου.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε προτει-
νόµενες λύσεις για τη λειτουργία του καζίνου Ρίου.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε επαγγελµα-
τίες αγρότες σε Ηλεία, Αχαϊα και Αιτωλοακαρνανία οι οποίοι
έχουν λάβει επιστροφή ΦΠΑ άνω των 15.000 ευρώ.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις δυ-
σκολίες για το διακανονισµό των οφειλών προς ΔΕΚΟ, λόγω
καθυστέρησης καταβολής επιδοµάτων κοινωνικής πρόνοιας
στους δικαιούχους.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελαιοκοµικών Δήµων
Κρήτης εκφράζουν την ανησυχία τους για τη µειωµένη αποτελε-
σµατικότητα της δακοκτονίας στην περιοχή.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πλη-
ροφορία ότι στην περιοχή της Ναυπακτίας καίνε ή ακρωτη-
ριάζουν παιδιά µε σκοπό την επαιτεία.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις ναυ-
τικές σχολές.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κακή
κατάσταση της παλιάς εθνικής οδού Πατρών - Κορίνθου.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο θέµα των
εφηµεριών, καθώς και σειράς ανάλογων προτάσεων για την απο-
φυγή της ταλαιπωρίας των ασθενών.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
παύση εργασιών στο πολιτιστικό κέντρο Καλαβρύτων.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ελλήνων Αρχαιολό-
γων(Τοπικό Παράρτηµα Κρήτης) εκφράζει την αντίθεσή του στο
µεγάλο ζήτηµα της εργασιακής εφεδρείας αλλά και σε κάθε προ-
σπάθεια συρρίκνωσης των αρχαιολογικών υπηρεσιών.

38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Σύλλογοι Επαγγελµατιών Αλι-
έων Κόκκινου Πύργου, Αγίας Γαλήνης, Καλών Λιµένων και Λέντα
αιτούνται τη συνέχιση της λειτουργίας του Τελωνείου Τυµπακίου
του Δήµου Φαιστού.

39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανεξάρτητη Συνδικαλιστική
Πρωτοβουλία Αστυνοµικών Θεσσαλονίκης αιτείται σειράς µέ-
τρων για την υπεράσπιση των συνταξιοδοτικών συµφερόντων
των αστυνοµικών.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά καθυστερήσεις στην
αξιοποίηση των κοιτασµάτων πετρελαίου της χώρας.

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Δήµαρχος Φαιστού εκφράζει τη
δυσαρέσκειά της για τις συγχωνεύσεις-καταργήσεις σηµαντικών
υπηρεσιών στην περιοχή.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλ-
λειψη συντήρησης και στα τεχνικά προβλήµατα των οχηµάτων
της Αστυνοµικής Διεύθυνσης Αχαίας.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις προ-
θέσεις του Μητροπολίτη Αµβρόσιου να δηµιουργήσει ξενώνα για
τους άστεγους.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγο-
νός της αύξησης πελατών στο χιονοδροµικό κέντρο
Καλαβρύτων.

45) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μοσχάτου-Ταύρου
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εκφράζει την αντίθεσή του σε οποιαδήποτε ενέργεια υποβάθµι-
σης ή αποδυνάµωσης της εφορίας στο Μοσχάτο.

46) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Πιερίας αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την επιβολή
τελών διοδίων στα παράπλευρα διόδια στη Λεπτοκαρυά Πιερίας.

47) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μοσχάτου-Ταύρου
αιτείται την παραµονή των ιατρείων του Ενιαίου Εθνικού Οργα-
νισµού Παροχής Υπηρεσιών Υγείας (πρώην ΙΚΑ).

48) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Καθηγητών Ιτα-
λικής Γλώσσας και Φιλολογίας εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για
την υποβάθµιση και αποκλεισµό της Ιταλικής γλώσσας από τη
Δηµόσια Εκπαίδευση.

49) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Αστική, µη κερδοσκοπική, κοι-
νωφελής εταιρεία «Φροντίδα στο Σπίτι» αιτείται την επίλυση
θέµατος που αφορά τη συνέχιση του προγράµµατος «Βοήθεια
στο Σπίτι» έως τις 30-06-2012 από όλες τις δοµές δηµοτικές και
ιδιωτικές, χωρίς διακρίσεις.

50) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Συντονιστικής
επιτροπής Συµβολαιογραφικών Συλλόγων Ελλάδος καταθέτει
προτεινόµενη τροπολογία, µε σκοπό την αντικατάσταση της πα-
ραγράφου 4 του άρθρου 23 του ν.4014/2011.

51) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά την αύξηση των από-
ρων στο Νοµό Ηρακλείου οι οποίοι δεν έχουν να πληρώσουν
ούτε το εξέταστρο των 5 ευρώ στο γραφείο κίνησης του νοσο-
κοµείου.

52) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι και οι απολυµέ-
νοι της εταιρείας «Λ.ΓΑΒΑΛΑ Α.Ε» αποστέλλουν επιστολή-καταγ-
γελία περί ψευδούς εκθέσεως βιωσιµότητος µε σκοπό την
ένταξη της εταιρείας στο άρθρο 99. 

53) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην πίεση ανταγω-
νισµού στην οποία εκτίθεται η κρητική αµπελουργία.

54) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία εκφράζει την ανησυχία του για το
έντονο φαινόµενο µετανάστευσης των νέων σε άλλες χώρες,
εξαιτίας της ύφεσης.

55) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στις παράνοµες ελ-
ληνοποιήσεις προϊόντων.

56) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Νοµού
Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Δήµαρχος Καρύστου, οι εκπρόσωποι φορέων και πολίτες εκ-
φράζουν την έντονη δυσαρέσκειά τους, µε την συµβολική κατά-
ληψη του Ειρηνοδικείου κατόπιν της αποφάσεως περί
κατάργησής του.

57) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Παλαµά Νοµού Καρδίτσας
αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας της Πυροσβεστικής Υπηρε-
σίας Παλαµά.

58) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων

και Βιοµηχανιών αιτείται να µην εγκριθεί η µεσοσταθµική αύξηση
στα τιµολόγια ΔΕΗ το έτος 2012.

59) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Παλαµά Νοµού Καρ-
δίτσας αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας της Πυροσβεστικής
Υπηρεσίας Παλαµά.

60) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΔΟΞΙΑ - ΕΥΑ ΚΑΪΛΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αλλοδαπές εταιρείες τυχερών
παιγνίων αιτούνται διευκρίνησης σχετικά µε το καθεστώς πιστο-
ποίησης και σήµανσης των Η/Υ και των καταστηµάτων, στο πλαί-
σιο του ν.4002/2011.

61) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή Διορι-
στέων Εκπαιδευτικών (κατηγορία 40%) αιτείται την επίλυση
θέµατος που αφορά το διορισµό µονίµων εκπαιδευτικών από τον
Ενιαίο Πίνακα Διορισµών κατά τη µεταβατική περίοδο-κατηγορία
40%.

62) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Καταναλωτών Ηρακλείου
Κρήτης αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά στην παρακρά-
τηση µεγάλων χρηµατικών ποσών από λογαριασµούς καταθέ-
σεων πολιτών, εν αγνοία τους, λόγω ληξιπρόθεσµων οφειλών
τους. 

63) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Ερευνητών Εθνικού Ιδρύµατος
Αγροτικής Έρευνας αιτείται τα ερευνητικά Ινστιτούτα να υπαχ-
θούν διοικητικά στη Γενική Διεύθυνση Αγροτικής Έρευνας και
όχι στις Περιφέρειες του νέου Οργανισµού.

64) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Εθελοντών Πυ-
ροσβεστικού Σώµατος αιτείται την επίλυση θέµατος σχετικά µε
ενισχυτικά κριτήρια µοριοδότησης, το οποίο ανακύπτει κατά την
προκήρυξη διαγωνισµού πλήρωσης θέσεων στο Πυροσβεστικό
Σώµα.

65) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία Εµπορικοί και Εισαγωγικοί Σύλλογοι Αι-
γίου και Αιγιάλειας αιτούνται τη συνέχιση της λειτουργίας της
ΔΟΥ Αιγίου.

66) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αµβυκούχων- Αµπε-
λουργών Νοµού Σερρών αιτούνται τη συµπαράσταση όλων των
φορέων προκειµένου να προστατευθεί η ελληνική αµπελουργία
και συγκεκριµένα το τσίπουρο που παράγεται σύµφωνα µε ελεγ-
χόµενες, νόµιµες διαδικασίες.

67) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Δηµοκρατικών
Αγροτικών Συλλόγων Θεσσαλονίκης αιτούνται επίλυση προβλη-
µάτων σχετικά µε τη διαδικασία υποβολής, ένταξης και χρηµα-
τοδότησης για την υλοποίηση του Μέτρου 121 του ΠΑΑ �«Επεν-
δύσεις στις γεωργικές εκµεταλλεύσεις».

68) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΤΜΕΡΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Συλλόγου Γονέων,
Φίλων και Κηδεµόνων ατόµων µε αυτισµό Νοµού Σερρών «ΗΛΙΑ-
ΧΤΙΔΑ» αιτείται να δοθούν θέσεις κλάδου ΠΕ Δασκάλων Ε.Α.Ε.,
Κοινωνιολόγου, Πληροφoρικής, Φυσικής Αγωγής, Καλλιτεχνικών
και Γεωπόνων.

69) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας του
ΟΑΕΔ Διδυµοτείχου για την καλύτερη εξυπηρέτηση των πολιτών
του Νοµού Έβρου.
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70) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται την άµεση αξιοποίηση των κτηριακών
εγκαταστάσεων του παλαιού Νοσοκοµείου Αλεξανδρούπολης.

71) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Ιεράπετρας αιτείται την ενί-
σχυση του αστυνοµικού τµήµατος της περιοχής.

72) Ο Βουλευτής Ροδόπης κ. ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Διανοµαρχιακή Επιτροπή Ροδόπης-
Έβρου kατά των Χρυσωρυχείων αιτείται την απόρριψη της αδει-
οδότησης λειτουργίας των χρυσορυχείων στην περιοχή.

73) Ο Βουλευτής Ροδόπης κ. ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Θεµατικός Αντιπεριφερειάρχης Πολιτι-
σµού και Τουρισµού της Περιφέρειας ανατολικής Μακεδονίας-
Θράκης αιτείται την ανάληψη συντονισµένων πρωτοβουλιών για
την προώθηση του αλιευτικού τουρισµού στην ανατολική Μακε-
δονία και Θράκη.

74) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ,
Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ και Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένω-
ση Μηχανικών Εµπορικού Ναυτικού καταγγέλλει τους σχεδια-
σµούς της Κυβέρνησης για ιδιωτικοποίηση της ναυτικής
εκπαίδευσης και ζητά αποκλειστικά δηµόσια, δωρεάν και σύγ-
χρονη ναυτική εκπαίδευση-µετεκπαίδευση.

75) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται τη λήψη πρωτοβουλιών για την
πληρωµή των οφειλοµένων προς τους Φυσικοθεραπευτές του
Νοµού Μαγνησίας από τα ασφαλιστικά ταµεία.

76) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Αχαΐας αιτείται την εξαί-
ρεση των µικροµεσαίων µεταποιητικών επιχειρήσεων της δυτικής
Ελλάδας, οι οποίες δεν έχουν την επιλογή του φυσικού αερίου,
από την επικείµενη αύξηση κατά 9,2% του κόστους ρεύµατος
από τη ΔΕΗ.

77) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται να παραταθεί και για το
2012 η υγειονοµική περίθαλψη των ανέργων.

78) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εκτάκτων Αρχαιολό-
γων αιτείται την αντικατάσταση και τροποποίηση του άρθρου 42
του υπό ψήφιση νοµοσχεδίου «για την αντιµετώπιση της βίας στα
γήπεδα».

79) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο ΕΛΟΤ ΑΕ
αιτείται την απόσυρση του άρθρου 19 του πολυνοµοσχεδίου
«Επείγουσες ρυθµίσεις που αφορούν την εφαρµογή του µεσο-
πρόθεσµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής 2012-2015».

80) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ερευνητών Εθνικού
Ιδρύµατος Αγροτικής Έρευνας αιτείται ώστε τα ερευνητικά Ιν-
στιτούτα να υπαχθούν διοικητικά στη Γενική Διεύθυνση Αγροτι-
κής Έρευνας και όχι στις Περιφέρειες του νέου Οργανισµού.

81) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Δηµοτικής Επιχείρησης
‘Υδρευσης Αποχέτευσης, Σητείας, Νοµού Λασιθίου αιτείται την
έγκριση συµµετοχής της επιχείρησης στο πρόγραµµα «ΔΙΑΡ-
ΘΡΩΤΙΚΗ ΠΡΟΣΑΡΜΟΓΗ ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΩΝ ΜΙΚΡΩΝ ΚΑΙ ΠΟΛΥ
ΜΙΚΡΩΝ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΩΝ 20-49 ΑΤΟΜΩΝ, ΕΝΤΟΣ ΤΗΣ ΟΙΚΟΝΟ-
ΜΙΚΗΣ ΚΡΙΣΗΣ».

82) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε δηλώ-
σεις που έχουν γίνει σχετικά µε τις γερµανικές αποζηµιώσεις.

83) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Σητείας, Νοµού Λασιθίου εκ-
φράζει την έντονη δυσαρέσκειά του για το σχέδιο προεδρικού
διατάγµατος «Κατηγορίες και περιεχόµενο χρήσεων Γης» και αι-
τείται την απόσυρσή του.

84) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
της αξιοποίησης του θαλάσσιου µετώπου µε το Ενυδρείο, στο
Δήµο Πατρέων.

85) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ανοικτή
επιστολή του κ. Ρούµπου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης.

86) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Πρόεδρος της ‘Ενωσης Προστασίας Κατα-
ναλωτών Κρήτης εκφράζει την αντίθεσή της για τη δέσµευση των
τραπεζικών καταθέσεων των αγροτών µε χαρακτήρα επιδοτή-
σεων από τα ευρωπαϊκά ταµεία.

87) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
του Συµπαραστάτη του Πολίτη και της Επιχείρησης και στον
τρόπο οργάνωσης αυτού του θεσµού.

88) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη διεκ-
δίκηση της µεταφοράς του αγωγού φυσικού αερίου στη δυτική
Ελλάδα.

89) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ζήτηµα
της αναβάθµισης του Αρχαιολογικού Μουσείου της Πάτρας.

90) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα µε τα σκουπίδια που αντιµετωπίζει η πόλη της Πάτρας.

91) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγο-
νός ότι δεν έχουν ολοκληρωθεί ακόµα τα έργα στο Διακονιάρη
στην Πάτρα.

92) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βόλου αιτείται την τροποποί-
ηση του άρθρου 38 «Αντιµετώπιση της βίας στα γήπεδα.. και λοι-
πές διατάξεις», περί παραχωρήσεως ακινήτων ΕΟΤ στις Περιφε-
ρειακές Διοικήσεις. 

93) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγο-
νός ότι εκκρεµούν εκατοντάδες αιτήσεις για τακτοποίηση χρεών
προς τις τράπεζες, στο Ειρηνοδικείο. 

94) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κρίση
που πλήττει το Ανοικτό Πανεπιστήµιο.

95) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕ-
ΛΗΣ) ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρώην
Πρόεδρος της Κοινότητας Βαρνάβα εκφράζει την αντίθεσή του
στο υπό κατάρτιση προεδρικό διάταγµα µε το οποίο θα απαγο-
ρευθεί η εκτός σχεδίου δόµηση κατοικιών.

96) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία παρουσιάζει τη θέση της Πανελ-

3134 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



λήνιας Ένωσης Βιοτεχνών Λαϊκής Τέχνης για τη διατήρηση του
Ελληνικού Κέντρου Αργιλλοµάζας και αιτείται τη συγχώνευση
του ΕΛΚΕΑ Α.Ε. και του ΕΛΚΑ Α.Ε.

97) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Πολιτικών Συνταξι-
ούχων Νοµού Ηρακλείου αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά στην κάλυψη υγειονοµικής περίθαλψης των ασφαλισµέ-
νων του Δηµοσίου.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 422/11-10-2011 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Πλεύρη Αθανασίου και Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ5/ΗΛ/Α/Φ6/184/27499/2-12-2011 έγ-
γραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 1160/27-10-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανασίου και Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνι-

δος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. οικ.3649/2-12-2011 έγγραφο από
τον Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάντηση:

3136 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στην µε αριθµό 1445/08-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κόλλια Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 3546/2-12-2011

έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 1661/18-11-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κουρουπάκη Ευαγγελίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 55/2-12-2011

έγγραφο από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
η ακόλουθη απάντηση:

3138 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 20022/20-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νεράντζη Αναστάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./

ΓΡ.ΥΠ/K.E./1661/2-12-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πολι-
τισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



6. Στην µε αριθµό 21860/25-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μαρκάκη Παύλου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./ΓΡ.ΥΠ./

K.E./1774/2-12-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πολιτισµού
και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:

3140 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7. Στην µε αριθµό 23697/29/09/2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Αντωνίου Τόνιας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1889/2-12-2011 έγ-

γραφο από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η
ακόλουθη απάντηση:

3142 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαί-
ρων ερωτήσεων της Δευτέρας 16 Ιανουαρίου 2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 365/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίας Με-
ρεντίτη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη χρηµατοδότηση φωτοβολταϊ-
κών έργων.

2. Η µε αριθµό 362/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σίµου Κεδίκογλου προς τον Υπουργό
Επικρατείας, σχετικά µε την κατάργηση του Ινστιτούτου Οπτι-
κοακουστικών Μέσων (Ι.Ο.Μ.).

3. Η µε αριθµό 374/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Παύλου Μαρκάκη προς
τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την επιστολή
της FIFA στην Επιτροπή Επαγγελµατικού Αθλητισµού.

4. Η µε αριθµό 371/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεοδώρου Δρίτσα

προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την ακύρωση Κυβερνητικής Απόφασης για το
«Ειδικό Χωροταξικό των Υδατοκαλλιεργειών».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 366/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Νικολάου Τσώνη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την ίδρυση Εταιρείας Παροχής Αερίου (ΕΠΑ)
της Στερεάς Ελλάδας και της Εύβοιας.

2. Η µε αριθµό 363/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Κασαπίδη προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την ανάγκη λει-
τουργίας του πρότυπου διαβητολογικού ιατρείου στο Μαµάτσειο
Νοσοκοµείο Κοζάνης.

3. Η µε αριθµό 375/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελου Κολοκοτρώνη
προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε τις ελλείψεις υγειονοµικού υλικού στα νοσοκοµεία.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόρης Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 360/10-1-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας,
κ. Αθανασίου Νάκου προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Πο-
λιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την υλοποίηση του Ειδικού
Αναπτυξιακού Προγράµµατος για το Νοµό Μαγνησίας.

Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής Μαγνησίας της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Αθανάσιος Νάκος να διατυπώσει επί δίλεπτο την
επίκαιρη ερώτησή του.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από περίπου ένα χρόνο οι

πολίτες της Μαγνησίας, αλλά και ολόκληρης της Θεσσαλίας,
πληροφορήθηκαν µε µεγάλη απογοήτευση την προσωπική από-
φαση του Υπουργού Πολιτισµού κ. Γερουλάνου -και συνολικά,
βεβαίως, της κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ- περί οριστικής µαταίωσης
των Μεσογειακών Αγώνων του 2013, παρ’ ότι επί δεκαπέντε
µήνες υπήρχαν ηχηρές διαβεβαιώσεις από το Βήµα της Βουλής,
τόσο του ίδιου του Υπουργού Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γε-
ρουλάνου, όσο και των Υφυπουργών, της κ. Γκερέκου και του
παριστάµενου του κ. Νικητιάδη, ότι οι αγώνες θα γίνουν κανο-
νικά.

Στη συνέχεια, ο ίδιος, µετά την εκδηλωθείσα αγανάκτηση -ο κ.
Γερουλάνος εννοώ- εφηύρε το ειδικό αναπτυξιακό πρόγραµµα
που θα εκπονούσε για τη Μαγνησία, ώστε ο νοµός να µη στερη-
θεί τα µεγάλα έργα, που θα συνδυάζονταν µε τους Μεσογει-
ακούς Αγώνες και την ανάπτυξη σε τοπικό και περιφερειακό
επίπεδο, την οποία θα έφερναν αυτά τα έργα.

Χαρακτηριστικά και επί λέξει δήλωσε στη Βουλή την 21η Μαρ-
τίου 2011: «Αυτό το οποίο έχουµε τη δυνατότητα να κάνουµε
είναι να εκπονήσουµε ένα αναπτυξιακό πρόγραµµα για τη Θεσ-
σαλία, απελευθερωµένο από κάποιες από τις δουλείες που είχαν
οι Μεσογειακοί Αγώνες και να βοηθήσουµε την περιοχή να ανα-
πτυχθεί έτσι όπως θα έπρεπε και όχι έτσι όπως εκείνη σήµερα
θέλει. Μαζί, λοιπόν, µε το Υπουργείο Οικονοµικών και το Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης θα διασφαλίσουµε ότι η Θεσσαλία δεν θα στε-
ρηθεί κάτι από την απώλεια των αγώνων. Αντίθετα, θα επιλέξει
κι εκείνη µαζί µας τις προτεραιότητες. Γι’ αυτό δεσµευόµαστε να
φέρουµε σε διαβούλευση στην τοπική κοινωνία ένα νέο επενδυ-
τικό πρόγραµµα µε έµφαση στην υποδοµή και στην προώθηση
της περιοχής. Αυτό που µπορώ να πω από αυτό εδώ το Βήµα
είναι ότι κανείς δεν θέλει και κανείς δεν πρόκειται να στερήσει
από τη Θεσσαλία την ανάπτυξη που δικαιούται.»

Όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήταν λόγια του
«αέρα». Όχι µόνο κάτι από αυτά δεν έγινε, αλλά αντίθετα στις
συνεχείς εκκλήσεις µας, στα συνεχή υποµνήµατα προς τον Πρω-
θυπουργό της Ελλάδος κ. Γεώργιο Παπανδρέου, προς τον Αντι-
πρόεδρο της Κυβερνήσεως κ. Θεόδωρο Πάγκαλο, ξανά προς τον
Πρωθυπουργό, ξανά προς τον Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης και
Υπουργό Οικονοµικών κ. Ευάγγελο Βενιζέλο –το τελευταίο ήταν
στις 23-6-2011- προς τον Υπουργό Ανάπτυξης κ. Χρυσοχοΐδη,
τον Υπουργό Πολιτισµού κ. Γερουλάνο, δεν έχουµε λάβει απάν-
τηση. Όλα αυτά έχουν παραµείνει αναπάντητα. Ούτε καν έγινε
σύσκεψη για τα µάτια του κόσµου για να κατατεθούν τα αιτή-
µατα.

Ρωτάµε, λοιπόν, τον κ. Γερουλάνο γι’ αυτό το θέµα. Δυστυχώς,
κάθε φορά αντί να έλθει να απολογηθεί ο κ. Γερουλάνος για τις
ανακρίβειες και τις ψεύτικες υποσχέσεις που έχει δώσει εδώ -και
αναφέροµαι στους Μεσογειακούς Αγώνες, στο θέµα του Ολυµ-
πιακού Βόλου, του επαγγελµατικού ποδοσφαίρου, ένα σωρό
πράγµατα- εµφανίζεται ο κ. Νικητιάδης να «βγάλει τα κάστανα
από τη φωτιά».

Σας είπε ο κύριος Υπουργός να µας πείτε κάτι, κύριε Νικη-
τιάδη, ή από µόνος σας θα τα πείτε, τα φαντάζεστε; Έχετε πάρει
σαφή δέσµευση του Υπουργού; Εγώ θα ήθελα να την ακούσω. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Υφυ-

πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού ο κ. Γεώργιος Νικητιάδης,

να λάβει το λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, η ευθύνη της Κυβέρνησης είναι συλλογική.

Το ξέρετε, έχετε διατελέσει Υπουργός. Κανένας δεν θα σας εγ-
καλούσε για µία πράξη σε προσωπικό επίπεδο. Θα εγκαλούσε
την τότε κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, αν κάτι ήταν διαφο-
ροποιηµένο από το τι θέλει ή δεν θέλει ένας Βουλευτής σε µια
περιοχή. 

Συνεπώς, η δική µου παρουσία εδώ ακριβώς αυτό υποδηλώνει,
ότι η Κυβέρνηση είναι αυτή που απαντάει. Είµαι σε απόλυτη σύµ-
πνοια και συνεννόηση µε τον Υπουργό και ό,τι λέω εδώ είναι απο-
τέλεσµα συζήτησης που έχει γίνει και µε τον κ. Γερουλάνο. 

Για άλλη µία φορά, επειδή σας άκουσα µε προσοχή, ειλικρινώς
δεν αντιλαµβάνοµαι αυτήν την επιµονή στο ότι εµείς µαταιώσαµε
τους Μεσογειακούς Αγώνες. Ήταν πολύ συγκεκριµένη, πολύ δια-
φανής η διαδικασία που ακολουθήθηκε. Τους Μεσογειακούς
Αγώνες τους ακύρωσε, τους µαταίωσε σε σχέση µε την Ελλάδα
µόνο η Διεθνής Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων που είχε και την
ευθύνη για αυτό, στην οποία ένα µέλος συµµετέχει από την Ελ-
λάδα, ο κ. Κούβελος και το ξέρετε. 

Εµείς είπαµε από την πρώτη στιγµή ότι εγγυόµαστε τη διεξα-
γωγή των αγώνων, κάτι που δεν χρειαζόταν και να διατυπωθεί.
Θέσαµε, όµως, τρεις προϋποθέσεις. 

Η πρώτη ήταν ο εξορθολογισµός του προϋπολογισµού, ενός
προϋπολογισµού που παραλάβαµε στα 358 εκατοµµύρια. Τρο-
µακτικό ποσό! Είπαµε ξανά σε αυτήν την Αίθουσα ότι άλλες
χώρες ανέλαβαν την ίδια διεξαγωγή των ίδιων αγώνων µε πολύ
χαµηλότερο προϋπολογισµό και είπαµε ότι εµείς θα διαθέσουµε
126 εκατοµµύρια. Και αποδεικνύαµε µε ποιο τρόπο τα 126 εκα-
τοµµύρια διασφάλιζαν την οµαλότατα διεξαγωγής αυτών των
αγώνων. Παραλλήλως σε αυτά τα 126 εκατοµµύρια περιλαµβά-
ναµε και προβολή της περιοχής που τα 358 εκατοµµύρια είχαν
εντελώς βγάλει από την ηµερήσια διάταξη. 

Η δεύτερη προϋπόθεση που βάλαµε ήταν η αξιοποίηση των
υπαρχουσών υποδοµών, όπου αυτές µπορούν να χρησιµοποι-
ηθούν. Κάποιοι δεν ήθελαν να χρησιµοποιήσουµε τις υποδοµές
που υπήρχαν. 

Και η τρίτη προϋπόθεση ήταν να δοθεί έµφαση στην ανάπτυξη
της Θεσσαλίας, να προβληθεί η περιοχή, να προβληθούν τα προ-
ϊόντα της, να προβληθεί ο τουρισµός της περιοχής. 

Η ΔΕΜΑ, ενώ όταν θέσαµε αυτές τις προϋποθέσεις και µε επί-
σηµες επιστολές έδειξε ότι δήθεν αντιλαµβάνεται και θα δει τα
ζητήµατα, στην αµέσως επόµενη συνεδρίαση ζήτησε να αντικα-
τασταθεί η Ελλάδα και ήταν έτοιµες οι τρεις προτάσεις. Άκου-
σον, άκουσον! 

Ειλικρινώς, κύριε συνάδελφε, αυτό δεν αντιλαµβάνοµαι γιατί
δεν θέλετε να το κατανοήσετε. Ήθελαν, σκέφτονταν να κάνουµε
εµείς τους αγώνες και είχαν έτοιµες τρεις προτάσεις τριών
χωρών στη συνεδρίαση που είπαν ότι µαταιώνουµε τους αγώνες
στην Ελλάδα; Ξαφνικά εµφανίστηκαν τρεις χώρες να είναι έτοι-
µες να κάνουν τους Μεσογειακούς Αγώνες; Συγχωρέστε µου το
ότι υψώνω τη φωνή, αλλά επειδή επανειληµµένως έχει διατυπω-
θεί αυτή η άποψη, σας λέω ότι δεν τους µαταιώσαµε εµείς. Αυτοί
ήθελαν τις λιµουζίνες, αυτοί ήθελαν τις βίλες, αυτοί ήθελαν τους
υψηλούς προϋπολογισµούς, αυτοί ήθελαν να φεύγουν τα χρή-
µατα χωρίς να ελέγχονται από κανέναν. Έτσι συνήθισαν και εµείς
δεν είχαµε κανένα σκοπό, καµµία πρόθεση µέσα σε αυτή τη δη-
µοσιονοµική κατάσταση που περνάει η χώρα να κάτσουµε και να
ακούσουµε τι ήθελε η ΔΕΜΑ. 

Στη δευτερολογία µου θα αναφερθώ στα άλλα ζητήµατα που
έχετε θέσει, ακριβώς για να δούµε τι έχουµε κάνει και τι δεν
έχουµε κάνει στην περιοχή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής
Μαγνησίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανάσιος Νάκος καλείται
να λάβει το λόγο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Ο κύριος Υπουργός πέταξε την µπάλα
σε προηγούµενο αγώνα, όχι εκτός γηπέδου -στο γήπεδο µεν,
αλλά σε προηγούµενο αγώνα- διότι αυτά τα έχουµε συζητήσει
κατ’ επανάληψη και εξαντλητικά εδώ. Εγώ θα επιµείνω στην ταµ-
πακιέρα. Εκείνο πέρασε. 
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Ό,τι και να πείτε, κύριε Υπουργέ, στη συνείδηση όλων µας
υπάρχει ότι ουδέποτε υπεβλήθη –εγώ ως Υφυπουργός, αλλά και
άλλοι είχαµε υπογράψει την εγγύηση του ελληνικού κράτους,
όταν διεκδικούσαµε από τη ΔΕΜΑ τη διεξαγωγή των αγώνων- µε
την εγγύηση του ελληνικού κράτους –και αυτό είναι το κύριο ση-
µείο- από την ελληνική Κυβέρνηση αυτός ο µειωµένος προϋπο-
λογισµός προς τη ΔΕΜΑ.

Τα άλλα, κατά την άποψή µου, είναι προφάσεις και δικαιολο-
γίες οι οποίες δεν έχουν περάσει στη συνείδηση κανενός ενδια-
φεροµένου από την περιοχή µας, γιατί παρακολουθούσαµε
στενά και από κοντά το θέµα.

Πάει αυτό, πέρασε. Αυτό καταγράφεται στη µελανή ιστορία
της αθέτησης υποσχέσεων για σηµαντικά ζητήµατα από την κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Υπάρχει ένα δεύτερο θέµα. Ως αντίδωρο, σε αντάλλαγµα
αυτής της µαταίωσης -και αποκαλέστε την εσείς όπως θέλετε,
πείτε την ψάρι, πείτε την κρέας, όπως θέλετε πείτε την- υπάρχει
µία πραγµατική δέσµευση του Υπουργού Πολιτισµού, του κ. Γε-
ρουλάνου, η οποία λέει «Ειδικό Αναπτυξιακό Πρόγραµµα». Μά-
λιστα, κάποια στιγµή µπήκε επικεφαλής αυτού του Ειδικού
Αναπτυξιακού Προγράµµατος ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
κ. Πάγκαλος τότε. Οι απελπισµένες κραυγές όλων µας, οι επα-
νειληµµένες ερωτήσεις, οι επιστολές του δικού σας Δηµάρχου
Βόλου του κ. Σκοτινιώτη ζητούν εναγωνίως, γιατί έχει εκτεθεί και
αυτός, τουλάχιστον µία σύσκεψη. Υπάρχουν λεφτά έστω απ’
αυτά τα λίγα που κατανέµονται για αναπτυξιακά έργα, ένα κοµ-
µάτι για τα µάτια του κόσµου, για την αποκατάσταση του αισθή-
µατος δικαιοσύνης, για να µην είναι ασυνεπής ο κύριος Υπουρ-
γός σε αυτά που έχει υποσχεθεί; Ένα κοµµάτι και να πει: «Βρε
παιδιά, αυτό είναι, αυτά µπορούµε». Έστω κάτι.

Η απόλυτη αδιαφορία στο κλείσιµο ακόµα και ενός ραντεβού
για µία σύσκεψη, η απαξίωση, καµµία απάντηση, πουθενά, τί-
ποτε, αυτό είναι που εξοργίζει, κύριε Υπουργέ. Και εσείς δεν µπο-
ρείτε να απαντήσετε σ’ αυτό. Ό,τι και να µας πείτε, δεν µπορείτε
να απαντήσετε σ’ αυτό. Ο κ. Γερουλάνος, ο οποίος για την πε-
ριοχή µας έχει αποκτήσει µία άλλη διάσταση µετά τους Μεσο-
γειακούς και µετά τον Ολυµπιακό Βόλου -περιττό να σας πω
πόσο τον αγαπούµε στην περιοχή µας- πρέπει να µας απαντήσει
τι θα γίνει µε την υπόσχεση που έδωσε. Να πει «είπα-ξείπα». Κάτι
να πει. Δεν γίνεται να µη λέει σε κανέναν τίποτα.

Θα καταθέσω και τα σχετικά έγγραφα προς ενηµέρωσή σας.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Νάκος καταθέτει

για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γεώργιος Νικητιάδης να
δευτερολογήσει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, πρέπει να δηλώσουµε, κύριε συνάδελφε, εφόσον
υπάρχει αίτηµα από την τοπική αυτοδιοίκηση προς το Υπουργείο
Πολιτισµού και Τουρισµού, για να γίνει µία συζήτηση µε µία συγ-
κεκριµένη ηµερήσια διάταξη, ότι δεσµευόµαστε εδώ δηµοσίως
και να αναλάβετε και πρωτοβουλία, αν θέλετε.

Όµως, εµείς εµµείναµε εξ αρχής στο ότι θέλουµε τη συµµε-
τοχή της τοπικής αυτοδιοίκησης και της Περιφερειακής Αυτοδι-
οίκησης. Αυτή ήταν η δήλωσή µας εξ αρχής. Είπαµε ότι θέλουµε
έναν αναπτυξιακό σχεδιασµό για την περιοχή που θα ανταποκρί-
νεται ακριβώς σε αυτά που όντως µπορούν να προσφέρουν στην
ανάπτυξη, γιατί εµείς πιστεύουµε στην αποκέντρωση και στο
τέλος θα σας πω πολύ συγκεκριµένα τι ενέργειες κάνει το
Υπουργείο Πολιτισµού που καταδεικνύουν την πίστη του στην το-
πική αυτοδιοίκηση. Ο κ. Γερουλάνος µε αυτά που δίδονται από
το δηµόσιο, για πρώτη φορά στην ιστορία του δηµοσίου, στην
τοπική αυτοδιοίκηση, σε καµµία περίπτωση δεν θα έπρεπε να
είναι άτοµο που δεν θα τον υποδέχονταν όπως κάθε άλλο πολι-
τικό. Διότι δεν έκανε τίποτα παραπάνω ή τίποτα παρακάτω απ’
αυτά που θα έκανε κάθε Υπουργός στη θέση του.

Εγώ, λοιπόν, θα σας πω τώρα ότι µέχρι σήµερα η Γενική Γραµ-
µατεία Αθλητισµού -και τα έχω εδώ- επειδή είπατε «τίποτα, τί-

ποτα, τίποτα», χωρίς να έρθει η τοπική αυτοδιοίκηση, χωρίς να
έρθει η Περιφερειακή Αυτοδιοίκηση, χωρίς να κάνουµε αυτή τη
σύσκεψη -που επαναλαµβάνω ότι είµαστε έτοιµοι ξανά να κά-
νουµε, για να δούµε τι µπορεί να γίνει- δέσµευσε το 10% του
προϋπολογισµού της από τις δηµόσιες επενδύσεις και πήγε µόνο
σε αυτή την Περιφέρεια για δεκαέξι κατασκευαστικά έργα.

Τα έχω εδώ πέρα για να τα δείτε και τα καταθέτω στα Πρα-
κτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ.
Γεώργιος Νικητιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Την ίδια στιγµή, για είκοσι τρία έργα πολιτισµού στην περιοχή
είναι δεσµευµένα 18.132.845 εκατοµµύρια ευρώ στο ΕΣΠΑ µέχρι
το 2013. Κάτι είναι και αυτό! Είναι είκοσι τρία έργα! Τα άλλα κα-
τασκευαστικά έργα είναι δεκαέξι! Δηλαδή, είναι σωρεία έργων.
Μπορεί να µην ανταποκρίνονται σ’ αυτό που ετέθη εξ αρχής.
Μπορεί ακόµα να έχουµε µπροστά µας δρόµο να τραβήξουµε.
Είµαστε εδώ, όµως, για να µπορέσουµε να το κάνουµε µέσα στο
δηµοσιονοµικό πλαίσιο που υπάρχει.

Τέλος, ακόµα και στο Πρόγραµµα «Πράσινος Τουρισµός» που
εξελίχθηκε, εντάχθηκαν δεκαεννέα έργα στην περιοχή. Χαιρόµα-
στε γι’ αυτό, γιατί οδεύουµε στην πράσινη ενέργεια, πάµε σε µία
διαφορετική ανάπτυξη και αυτό το χαιρετίζουµε πραγµατικά.
Αυτό που θέλω να σας πω αφορά τον κ. Γερουλάνο στο Υπουρ-
γείο Πολιτισµού και Τουρισµού. Για πρώτη φορά –χθες συζητή-
θηκε στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων και ήδη κατατέ-
θηκε στη Βουλή- η Κεντρική Διοίκηση παραχωρεί στην περιφέ-
ρεια, στην τοπική αυτοδιοίκηση, στους δήµους της χώρας,
ογδόντα τρία ακίνητα, που είναι σηµαντικά και έχουν αξία. 

Και στη δική σας περιοχή, στις Αλυκές του Βόλου, παραχωρεί
τρία ακίνητα, ενώ στη Σκόπελο, άλλα δύο ακίνητα. Και αυτά τα
διεκδικούσε για χρόνια ολόκληρα η τοπική αυτοδιοίκηση. Και σή-
µερα µέσω του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού –όχι κα-
νένας Γερουλάνος, όχι κανένας Νικητιάδης, όχι κανένας Αλιβι-
ζάτος, δεν είναι προσωπικά, δεν χαρίζουµε, δεν είναι δικά µας,
είναι του ελληνικού λαού- λέει ο ελληνικός λαός δι’ ηµών και της
Κυβέρνησής του ότι πρέπει να πάνε στην περιφερειακή αυτοδι-
οίκηση, πρέπει να πάνε στους δήµους, για να διασφαλίσουµε την
ανάπτυξη.

Από εκεί και πέρα, θέλω να σας πω ότι µπορεί να είστε Βου-
λευτής ενός συγκεκριµένου νοµού και εξ αυτού του λόγου να πε-
ριορίζεστε ενδεχοµένως σ’ αυτόν, αλλά εµείς ενεργούµε συνο-
λικώς για τη Θεσσαλία. Είναι και η Λάρισα, βέβαια. Όσα ανέφερα
περιλαµβάνουν και τη Λάρισα. Λέω ξανά ότι είµαστε εδώ, για να
συζητήσουµε. Έχουµε µπροστά µας µέρες. Μπορούµε τώρα να
προκαλέσουµε σύσκεψη για να τα συζητήσουµε όλα αυτά τα ζη-
τήµατα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-

πουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, σαράντα έξι µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαι-
δευτικοί από το Ιδιωτικό Γενικό Λύκειο «Νικολάου Μαλλιάρα», Α’
τµήµα.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να έχω
το λόγο για τριάντα δευτερόλεπτα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, κύριε Νάκο. Σας
παρακαλώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο επί
της διαδικασίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Δεν υπάρχει θέµα επί
της διαδικασίας. Μια χαρά αναπτύξατε την ερώτησή σας και
απάντησε ο Υπουργός.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Δεν είναι µια χαρά, κύριε Πρόεδρε. Θα
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ήθελα το λόγο µόνο για τριάντα δευτερόλεπτα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, λοιπόν, έχετε το

λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Δεν ξέρω αν το έκανε επίτηδες ο κ. Νι-

κητιάδης, αλλά κατά τη συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων
αναπτύσσεται η ερώτηση, απαντά ο Υπουργός και ανταπαντά ο
ερωτών. Αν κατά την πρώτη απάντηση ο κύριος Υπουργός µιλή-
σει εκτός θέµατος και όχι επί του συγκεκριµένου, τότε είναι προ-
φανές ότι έχει τον τελευταίο λόγο και δεν έχει αντίλογο. Αυτό
ήθελα να πω, γιατί αυτό έγινε σήµερα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μάλιστα. 
Θέλετε κάτι να πείτε, κύριε Υφυπουργέ, επί του θέµατος;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Έχετε δίκιο, κύριε Νάκο. Κι εγώ από κάτω αυτά θα
έλεγα. Είναι προφανές. Όµως, αυτό είναι το σύστηµα. Κάποιος
πρέπει να µιλήσει τελευταίος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Αµαρτία εξοµολογουµένη ουκ έστιν
αµαρτία!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εισερχόµαστε τώρα στη
συζήτηση της δεύτερης µε αριθµό 361/10-1-2012 επίκαιρης ερώ-
τησης δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Κωνσταντίνου Τσιάρα προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης, σχετικά µε τις καθυστερήσεις στην απόδοση της
παρακράτησης του 10% από τις πληρωµές οφειλοµένων του
2010 στους συµβεβληµένους ιατρούς του ΟΠΑΔ.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσιάρα θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Γεώργιος Κουτρου-
µάνης.

Παρακαλείται ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κων-
σταντίνος Τσιάρας να διατυπώσει επί δίλεπτον την επίκαιρη ερώ-
τησή του.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, βρίσκοµαι για άλλη µια φορά ενώπιόν σας στη

διαδικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου για ένα ζήτηµα το
οποίο αρκετές φορές συζητήσαµε κατά τη διάρκεια της περυσι-
νής χρονιάς και για το οποίο στην πραγµατικότητα έχουν γίνει
ελάχιστα βήµατα, για να µην πω ότι βρισκόµαστε στο σηµείο που
βρισκόµασταν πριν από δέκα µήνες περίπου.

Ήταν τότε που µε απόφαση των συναρµοδίων Υπουργείων,
του Υπουργείου Υγείας και του Υπουργείου Απασχόλησης, απο-
φασίστηκε η παρακράτηση του 10% επί των οφειλών από το
2010 και µετά, προς τους συµβεβληµένους γιατρούς µε τον
ΟΠΑΔ.

Και βεβαίως, η λογική µε την οποία επεβλήθη η συγκεκριµένη
παρακράτηση είχε να κάνει µε την έγκαιρη, κατά τα δικά σας λε-
γόµενα, κατά τα λεγόµενα γενικότερα της Κυβέρνησης, τακτο-
ποίηση των οφειλών µε έναν εξολογιστικό τρόπο, ούτως ώστε σε
ένα δεύτερο χρόνο όταν θα γινόταν η εκκαθάριση να αποδιδόταν
και αυτό το 10%. Η πρώτη παρατήρηση έχει να κάνει µε το γεγο-
νός ότι ουδέποτε υπήρξαν έγκαιρες πληρωµές προς τους συµ-
βεβληµένους µε τον ΟΠΑΔ γιατρούς. 

Και βεβαίως, η δεύτερη παρατήρηση έχει να κάνει µε το ότι
ακόµα και σήµερα -δέκα µήνες µετά- και αναφερόµενοι σε οφει-
λές περίπου προ διετίας, δηλαδή από το 2010 και µετά, δεν έχει
ξεκαθαριστεί από την πλευρά του Υπουργείου ποιος θα είναι ο
τρόπος µε τον οποίο θα γίνουν οι εκκαθαρίσεις στο 10%. Σκε-
φθείτε ότι όλη αυτήν την περίοδο οι συµβεβληµένοι γιατροί αναγ-
καζόµενοι να εκδώσουν τα ανάλογα φορολογικά παραστατικά,
έχουν ήδη φορολογηθεί για το 2010 όχι µόνο επί µη εισπρα-
κτέων, αλλά ακόµα και επί αυτού του 10% που κανείς δεν ξέρει
πώς και πότε θα αποδοθεί, κανείς δεν ξέρει µε ποιον τρόπο θα
αποδοθεί. 

Η ερώτηση βεβαίως προς εσάς, κύριε Υπουργέ, είναι πολύ
συγκεκριµένη. Υπάρχει αυτήν τη στιγµή στις επιλογές του
Υπουργείου απόφαση ή εν πάση περιπτώσει θέση που να δείχνει
πώς θα καταβληθεί αυτό το παρακρατηθέν 10% προς τους συµ-
βεβληµένους γιατρούς; Διότι η πραγµατικότητα που έχει κατα-
γραφεί µέχρι σήµερα, δυστυχώς το µόνο που έχει να καταδείξει
είναι η έλλειψη σοβαρότητας απέναντι σε διαδικασίες που σε µια
πολύ κρίσιµη οικονοµική συγκυρία προϋποθέτουν αυτήν τη σο-

βαρότητα και τη στάση ευθύνης και της ίδιας της πολιτείας απέ-
ναντι στους εταίρους φορείς µε τους οποίους συνεργάζεται. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Γεώργιος Κουτρου-
µάνης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, πραγµατικά το θέµα µας έχει απασχολήσει
και πάλι. Μάλιστα, το προηγούµενο διάστηµα έχω απαντήσει σε
αντίστοιχη ερώτησή σας. 

Πρέπει, λοιπόν, να επισηµάνω ότι η λογική του 10% ήταν να
υπάρχει δυνατότητα πληρωµής του 90%, έτσι ώστε να µην κα-
θυστερεί η πληρωµή και στη συνέχεια µετά από τον έλεγχο να
γίνεται η εκκαθάριση. Άρα, αυτό έγινε προς διευκόλυνση και των
ταµείων. Κάτι το οποίο ίσχυε στα άλλα ταµεία, επεκτάθηκε και
στον ΟΠΑΔ, προκειµένου, όπως είπαµε, να µην υπάρχουν καθυ-
στερήσεις για την πληρωµή των οφειλών στους προµηθευτές,
στους παρόχους υγείας. 

Είναι αλήθεια –και θα συµφωνήσω απόλυτα µαζί σας- ότι πρέ-
πει τα ταµεία να κάνουν τον ανάλογο σχεδιασµό, προγραµµατι-
σµό, έτσι ώστε να πληρώνουν µε συνέπεια τις υποχρεώσεις τους.
Και αυτό επιχειρούµε να κάνουµε τώρα µέσα από τη λειτουργία
του ΕΟΠΥΥ. 

Επίσης, η αλήθεια είναι ότι αν δεν είχαµε κάνει µεγάλες αλλα-
γές στο χώρο αυτό και αν δεν είχαµε καταφέρει να έχουµε τα
αποτελέσµατα που έχουµε µέχρι τώρα, δηλαδή να περιορίσουµε
κατά 2,6 δισεκατοµµύρια ευρώ τη δαπάνη για υγειονοµική περί-
θαλψη, τα ταµεία σήµερα δεν θα είχαν καµµιά δυνατότητα πλη-
ρωµής. Θα είχαν καταρρεύσει και θα είχαν συµπαρασύρει και
τους κλάδους σύνταξης, γιατί ενώ σε όλες τις άλλες χώρες οι
κλάδοι υγείας χρηµατοδοτούν τους κλάδους σύνταξης, για µας
τα τελευταία χρόνια έχει γίνει το ακριβώς αντίθετο. Οι κλάδοι
σύνταξης πληρώνουν τα ελλείµµατα των κλάδων υγείας. Αυτήν
την περίοδο βρισκόµαστε σε µια πορεία εξορθολογισµού των δα-
πανών, έτσι ώστε να σταµατήσουµε αυτήν την αιµορραγία των
κλάδων σύνταξης, κάτι που έχουµε καταφέρει σε πολύ µεγάλο
βαθµό. 

Για να απαντήσω ευθέως στο ερώτηµά σας, ας δούµε πού βρι-
σκόµαστε σήµερα. 

Όπως είπαµε, έχει ξεκινήσει η λειτουργία του ΕΟΠΥΥ και όπως
είναι γνωστό, αυτό έγινε µε πολλές δυσκολίες και αντιδράσεις,
γιατί κάποιοι δεν θέλουν να µπει µια τάξη σ’ αυτό το χώρο. 

Εκείνο που έχουµε συµφωνήσει και µε τους παρόχους υγείας
είναι ότι ο ΕΟΠΥΥ θα αναλάβει τις υποχρεώσεις του από τώρα
και µετά, δηλαδή από την 1/1/2012 και µετά. Αυτό σηµαίνει ότι
οι δαπάνες που δηµιουργούνται από τον Ιανουάριο και µετά θα
πληρώνονται από τον ΕΟΠΥΥ. 

Σε ό,τι αφορά το παρελθόν, σε ό,τι αφορά δηλαδή τις οφειλές
παρελθόντων ετών µέχρι 31/12/2011, έχει γίνει η απαραίτητη συ-
νεννόηση µε το Υπουργείο Οικονοµικών. Υπάρχει, όµως, µια εκ-
κρεµότητα σε σχέση µε τον ΟΠΑΔ. Δηλαδή, οι µεγαλύτερες
οφειλές αφορούν τον ΟΠΑΔ.

Έχουµε καταθέσει ήδη τροπολογία στο πολυνοµοσχέδιο ώστε
να ρυθµιστούν οι παλιές οφειλές ύψους περίπου 1,5 δισεκατοµ-
µυρίου ευρώ κατά τρόπο τέτοιο ώστε µέχρι το τέλος Μαρτίου να
έχουν πληρωθεί όλοι οι προµηθευτές σε ό,τι αφορά τις δαπάνες
που έχουν δηµιουργηθεί τα προηγούµενα χρόνια και βέβαια να
δοθεί η δυνατότητα στον ΕΟΠΥ χωρίς βάρη του παρελθόντος,
να είναι συνεπής στις υποχρεώσεις του.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα παρακαλούσα και

τους κυρίους Υπουργούς και τους κυρίους συναδέλφους να είναι
εντός χρόνου, γιατί στις 11 η ώρα θα έχουµε την ώρα του Πρω-
θυπουργού. Είναι λίγο στενά τα χρονικά περιθώρια.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Καρδίτσας της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Κωνσταντίνος Τσιάρας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΣΙΑΡΑΣ: Κύριε Υπουργέ, πολύ καλώς στην
τοποθέτησή σας θίξατε το θέµα του ΕΟΠΥΥ και ξέρετε ότι από
τη δική µας πλευρά –εννοώ από την πλευρά της Νέας Δηµοκρα-
τίας- υπήρχε µια υποστήριξη στο συγκεκριµένο εγχείρηµα, βά-
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ζοντας βεβαίως κάποιους όρους και κάποιες προϋποθέσεις. Αν
όµως δείτε ποια είναι η πραγµατικότητα σήµερα, δηλαδή αυτές
τις λίγες µέρες που θεωρητικά η λειτουργία του ΕΟΠΥΥ καθορί-
ζει κατ’ αρχάς αυτά που συµβαίνουν στην πρωτοβάθµια φρον-
τίδα υγείας, θα αντιληφθείτε ότι τα προβλήµατα είναι πάµπολλα.
Και το λέω γιατί αυτή η θεωρητική συζήτηση επί ένα και πλέον
έτος σχετικά µε την επερχόµενη λειτουργία του ΕΟΠΥΥ, δυστυ-
χώς δεν συνοδεύτηκε και από τις απαραίτητες επιλογές-αποφά-
σεις µε τον έλεγχο όλων των παραµέτρων των ζητηµάτων που
θα προέκυπταν. 

Ξέρετε τι σύγχυση υπάρχει αυτήν τη στιγµή σε ό,τι αφορά τον
τρόπο µε τον οποίο προσέρχονται οι ασφαλισµένοι ασθενείς
στους γιατρούς για να λύσουν τα προβλήµατα της υγείας τους;
Ξέρετε ότι δεν έχουν προστρέξει πολλοί γιατροί να ενταχθούν
στο συνολικό δίκτυο του ΕΟΠΥΥ γιατί επελέγη µια πολύ χαµηλή
αµοιβή κατά περίπτωση και κατά πράξη σε κάθε επίσκεψη για-
τρού; Αυτό είναι κάτι το οποίο έπρεπε να το είχαµε προβλέψει,
κύριε Υπουργέ.

Δυστυχώς αντί ο ΕΟΠΥΥ να δροµολογήσει µε προϋπόθεση την
οικονοµική εξυγίανση, µε προϋπόθεση να µπορέσουµε να εξοι-
κονοµήσουµε χρήµατα προς όφελος των ασθενών, αυτήν τη
στιγµή δείχνει ότι δηµιουργεί συνθήκες αλαλούµ χωρίς κανείς να
ξέρει ποια θα είναι η επόµενη µέρα στην πρωτοβάθµια φροντίδα
υγείας.

Δυστυχώς, επελέγησαν πρακτικές οι οποίες πάνε πίσω το χα-
ρακτήρα της δηµόσιας ασφάλισης, αντί να φροντίσουµε να δια-
σφαλίσουµε κάποια πράγµατα, τα οποία είχαν να κάνουν κατά
πρώτο λόγο µε την αξιοπρέπεια των ίδιων των ασφαλισµένων
ασθενών.

Σε ό,τι αφορά τις καθυστερήσεις που αναφέρατε, ξέρετε ότι
έχουµε κουβεντιάσει πολλές φορές το θέµα. Χαίροµαι γιατί δέ-
χεστε όλα αυτά τα οποία είπα νωρίτερα. Ξέρετε ότι το ΤΑΠ-ΟΤΕ
ως ασφαλιστικό ταµείο έχει να πληρώσει οφειλές από το 2008;
Αυτό δεν είναι κάτι το οποίο µπορεί κανείς να το πει και να το δι-
καιολογήσει µε οποιονδήποτε τρόπο απέναντι σε οποιονδήποτε
πάροχό του. Και µιλώ για αµοιβές προς γιατρούς κλινικούς, ερ-
γαστηριακούς. Είναι, όµως, ζητήµατα τα οποία όπως σωστά εί-
πατε, πρέπει να λύσουµε. Δεν γίνεται να τα αφήσουµε περισσό-
τερο. Και για να συνεχίσω, θα σας επαναλάβω µια σκέψη την
οποία είχα καταθέσει σε προηγούµενη ερώτηση.

Με τον τρόπο που λειτουργούν αυτή τη στιγµή τα ασφαλιστικά
ταµεία απέναντι στους συµβεβληµένους παρόχους γιατρούς,
σας πληροφορώ ότι είµαστε πολύ κοντά στην κατάρρευση
υγειών επιχειρήσεων. Διαγνωστικά κέντρα, τα οποία λογιστικά
παρουσιάζουν κέρδη, βρίσκονται ένα βήµα πριν το κλείσιµο µε
συνέπειες προφανώς να στείλουν στην ανεργία πάρα πολλούς
εργαζόµενους και αλλάξουν σε ένα πολύ σηµαντικό βαθµό τον
χάρτη της υγείας, κάτι το οποίο φαντάζοµαι ότι ούτε επιθυµείτε,
ούτε εσείς θέλετε.

Πρέπει επιτέλους η ελληνική πολιτεία δι’ υµών να αποδείξει ότι
η συνέπεια και η σοβαρότητα την οποία ζητάµε από τους πολίτες
σ’ αυτήν την κρίσιµη συγκυρία, είναι πρώτα απ’ όλα χαρακτηρι-
στικό της δικής µας πολιτικής, της δικής σας πολιτικής, της ίδιας
της ελληνικής πολιτείας. Διαφορετικά, αντιλαµβάνεστε ότι οδη-
γούµαστε σε έναν αδιέξοδο δρόµο που τα προβλήµατα όχι θα
λύνονται, αλλά θα πολλαπλασιάζονται, µε αποτέλεσµα να µη βλέ-
πουµε κάτι καλύτερο και όλα να λειτουργούν εις βάρος των
ασφαλισµένων Ελλήνων πολιτών.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Εργασίας

και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης έχει το
λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ και πάλι, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Τσιάρα, είναι γεγονός ότι τα ταµεία ούτε σήµερα ούτε
τα επόµενα χρόνια θα έχουν τη δυνατότητα να πληρώσουν αυτά
που πρέπει να πληρώσουν.

Η χώρα δεν έχει τη δυνατότητα πλέον να είναι στην πρώτη
γραµµή, να είναι στις πρώτες χώρες µε τις υψηλότερες δαπάνες
παγκοσµίως. Αυτό ήταν µία πρωτοτυπία σε βάρος και των ασφα-
λισµένων και των πόρων των ταµείων που δεν αξιοποιήθηκαν

σωστά και φτάσαµε να έχουµε διπλάσιες δαπάνες απ’ αυτές που
έχουν χώρες είτε της Δυτικής είτε της Ανατολικής Ευρώπης. 

Συµφωνούµε, το έχουµε συζητήσει πολλές φορές και στην επι-
τροπή, ότι πρέπει να µπει τάξη. Υπάρχουν όµως άνθρωποι οι
οποίοι αντιδρούν. Υπάρχουν φορείς οι οποίοι δεν µπορούν να κα-
ταλάβουν ότι πλέον έχουµε φτάσει στα όριά µας. 

Ο ΕΟΠΥΥ ο οποίος ξεκίνησε ουσιαστικά τη λειτουργία του ως
ένα ενιαίο ταµείο από τις αρχές του χρόνου, βρέθηκε στην πολύ
δύσκολη θέση να έχει απεργία τις πρώτες ηµέρες από τους φαρ-
µακοποιούς και από τους γιατρούς. Εξηγήστε µου εσείς τώρα,
πώς είναι δυνατόν να πληρώνεις κανονικά από το ΙΚΑ, από τον
ΟΑΕΕ, από τον ΟΓΑ, από τον ΟΠΑΔ στις 5 Ιανουαρίου –άλλοτε
πληρώνονταν λίγο αργότερα, εντός των σαράντα πέντε ηµερών,
αλλά λίγο αργότερα- δηλαδή να πληρώνεις δέκα ηµέρες νωρί-
τερα και να πηγαίνει ο ασφαλισµένος στο φαρµακείο και να τον
υποχρεώνουν µε τις αποφάσεις τους κάποιοι να πληρώνει το
φάρµακο. 

Καταλαβαίνετε λοιπόν ότι αυτό το εγχείρηµα, αυτή η µεγάλη
διαρθρωτική αλλαγή που γίνεται στο χώρο της πρωτοβάθµιας
φροντίδας υγείας βρίσκει και κάποιους απέναντι -όχι όλους- γιατί
στο χώρο αυτό υπάρχουν άνθρωποι οι οποίοι ταλαιπωρούνται
γιατί τα ταµεία τους χρωστούν, γιατί τα ταµεία δεν εξυπηρετούν
όπως πρέπει, ακόµα κι εκείνους που συνεργάζονται. Ναι, αυτά
να τα λύσουµε. Όµως σας είπα συγκεκριµένο παράδειγµα. Ευ-
τυχώς βέβαια, µετά από συνεννοήσεις που έγιναν και τις διευ-
κρινίσεις σε ό,τι αφορά οφειλές παρελθόντων ετών, από σήµερα
τα φαρµακεία εξυπηρετούν και πάλι. Όµως το γεγονός ότι δέκα-
δώδεκα µέρες τώρα πληρώνουν οι ασφαλισµένοι για να πάρουν
το φάρµακο έχει καµµία αιτιολογική βάση µε βάση αυτά που σας
είπα ή και όσα εσείς µπορείτε να µάθετε κι είναι ακριβώς αυτά; 

Οι γιατροί. Έχουµε ένα χρόνο που τους έχουµε δώσει εναλ-
λακτικά σενάρια για τον τρόπο πληρωµής τους και περιµένουµε
πρότασή τους. Δεν µπορεί να συνεχιστεί η κατάσταση αυτή που
λέει «θα πληρώνοµαι όπως εγώ θέλω». Αυτά τελείωσαν. Δεν µπο-
ρούν να έχουν τέσσερις, πέντε, έξι συµβάσεις. Θα έχουν µία σύµ-
βαση µε τον ΕΟΠΥΥ και θα πρέπει να συµµορφωθούν. Για όσους
δεν το έχουν καταλάβει λοιπόν, πρέπει να το καταλάβουν τώρα.
Τα περιθώρια εξαντλήθηκαν. 

Να αναλάβουµε εµείς τις υποχρεώσεις µας και τις έχουµε ανα-
λάβει. Σας είπα και µε την τροπολογία που καταθέτουµε για οφει-
λές παρελθόντων ετών, για πρώτη φορά θα συµβεί να µην
έχουµε χρέη απέναντί τους. Ωστόσο όµως θα πρέπει να αναλά-
βουν κι αυτοί τις υποχρεώσεις τους και σ’ αυτήν την κατεύθυνση
έχουµε καλέσει και συνεργαζόµαστε και µε τους εκπροσώπους
των κλινικών, των διαγνωστικών κέντρων, των γιατρών, των φαρ-
µακοποιών. Είµαστε ανοιχτοί αλλά επιτέλους πρέπει να συµφω-
νήσουµε όλοι ότι ο ΕΟΠΥΥ είναι µονόδροµος. Δεν γίνεται
διαφορετικά. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα συζητηθεί τώρα η τέ-

ταρτη µε αριθµό 373/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύ-
κλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Αθανασίου Πλεύρη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, σχετικά µε τα κριτήρια χορήγησης των προνοιακών
επιδοµάτων. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Αθανασίου Πλεύρη θα απαντή-
σει ο κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης, Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης. 

Παρακαλείται ο Βουλευτής Α’ Αθηνών του ΛΑΟΣ, κ. Αθανάσιος
Πλεύρης να διατυπώσει επί δίλεπτο την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, στις 8-11-2011 έχετε εκδώσει µία υπουργική

απόφαση αναφορικά µε τα κριτήρια του ποσοστού αναπηρίας
διαφόρων ατόµων. Αυτή η υπουργική σας απόφαση έχει προκα-
λέσει έντονη αντίδραση, αφ’ ενός σε µία κατηγορία ανθρώπων
οι οποίοι πλήττονται γιατί βλέπουν το ποσοστό αναπηρίας τους
να µειώνεται και αφ’ ετέρου γιατί µέσα σ’ αυτήν την υπουργική
απόφαση συµπεριλαµβάνετε ως ποσοστό αναπηρίας αφ’ ενός
κάποιες ουσιαστικά ποινικώς κολάσιµες πράξεις, όπως είναι η
κλεπτοµανία, η πυροµανία και ο τζόγος και αφ’ ετέρου µία σειρά
από σεξουαλικές διαστροφές, το φετιχισµό, την ηδονοβλεψία,
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την παιδοφιλία και το σαδοµαζοχισµό. 
Θεωρείτε δηλαδή ότι αυτές οι σεξουαλικές διαστροφές, η παι-

δοφιλία λόγου χάριν, πρέπει να πριµοδοτείται µε ποσοστό ανα-
πηρίας από 20% έως 30%. Δεν ξέρω τι λέει η ιατρική γι’ αυτά τα
πράγµατα, γνωρίζω όµως ότι απ’ αυτό εδώ το Κοινοβούλιο, κύριε
Υπουργέ, προσπαθούµε αυτά τα φαινόµενα να τα πατάξουµε και
να τα αντιµετωπίζουµε ως ποινικώς κολάσιµες πράξεις. 

Το ερώτηµα είναι µε βάση ποια έρευνα έχουν δοθεί τα συγκε-
κριµένα ποσοστά -έχω την εντύπωση ότι πρέπει να έχει σχέση µε
τον Παγκόσµιο Οργανισµό Υγείας- εάν αυτά τα ποσοστά από
µόνα τους έχουν κάποια προνόµια και ποια είναι αυτά και εάν δεν
έχουν προνόµια –διότι αυτό διέρρευσε στον Τύπο ότι είναι απλώς
ποσοστά αναπηρίας, χωρίς να συνεπάγονται προνόµια- µπορεί
αυτή η αναπηρία να προσµετρηθεί σε άλλα ποσοστά αναπηρίας,
µε αποτέλεσµα να ευνοηθούν αυτά τα άτοµα και να µπουν σε κα-
τηγορίες που µπορεί να πάρουν επιδόµατα. Παράλληλα, στο
δεύτερο σκέλος της ερώτησης αναπτύσσεται ότι ενώ συµβαί-
νουν όλα αυτά, παρουσιάζεται µία µείωση στα επιδόµατα των
πραγµατικά αναπήρων. Τι προτίθεστε να κάνετε προς αυτήν την
κατεύθυνση;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο κ. Γεώρ-
γιος Κουτρουµάνης Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, να πάρει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΡΤΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, ευθέως απαντώ ότι δεν αφορά σε επιδό-
µατα αυτή η αξιολόγηση ή αυτοί οι ορισµοί που περιλαµβάνονται
στον ΚΕΒΑ. Είναι καθαρά ιατρικές προσεγγίσεις πάνω στο θέµα.
Θα πω αναλυτικά, γιατί έχει δηµιουργηθεί µία σύγχυση και νο-
µίζω ότι πρέπει να το ξεκαθαρίσουµε, παρά το γεγονός ότι από
την πλευρά µας υπήρξαν δελτία Τύπου, δύο και τρεις φορές,
προκειµένου να µην υπάρξει η παραµικρή παρεξήγηση.

Με το ν. 3863 θεσµοθετήθηκε η υποχρέωση να πάµε στη δη-
µιουργία των ΚΕΠΑ, των Κέντρων Πιστοποίησης Αναπηρίας και
ταυτόχρονα να δηµιουργήσουµε το νέο ΚΕΒΑ, τον Κανονισµό
Εκτίµησης Βαθµού Αναπηρίας. Για το σκοπό αυτό υπήρξε σύ-
σταση επιτροπής τον Ιούλιο του 2011 και έπρεπε µέχρι τέλος
Οκτωβρίου να έχει υπογραφεί η σχετική απόφαση µε το νέο
ΚΕΒΑ. Ο νέος ΚΕΒΑ, ο οποίος παραδόθηκε από την επιτροπή,
είναι καθαρά ιατρικής, επιστηµονικής προσέγγισης. 

Σε ό,τι αφορά αυτές τις κατηγορίες τις οποίες αναφερθήκατε,
είναι µία επεξεργασία που έχει γίνει από καθηγητές της Ιατρικής
Σχολής, τον κ. Παπαδηµητρίου, τον κ. Παπαγεωργίου, τον κ. Πο-
λίτη, µε επικεφαλής τον κ. Παπαδηµητρίου. Είναι η οµάδα της
Ψυχιατρικής Σχολής του Πανεπιστηµίου Αθηνών. Θεώρησαν
υποχρέωσή τους να εξειδικεύσουν περισσότερο αυτό που ήταν
στον παλιό ΚΕΒΑ, το οποίο θα το καταθέσω. Γιατί ο παλιός ΚΕΒΑ
ανέφερε στη σελίδα διακόσια εβδοµήντα εννιά για ψυχώσεις εν-
δογενείς οι οποίες εκδηλώνονται µε σεξουαλικές επιθέσεις και
άλλα διάφορα που περιγράφονται µε ψυχιατρικούς όρους. Έτσι,
λοιπόν, θα δει κανένας ότι τα ποσοστά αναπηρίας που έδιναν
ήταν στην ευχέρεια του γιατρού και ήταν µέχρι 80%. Το κατα-
θέτω για να το δείτε.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης καταθέτει για τα Πρακτικά το
προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτι-
κών της Βουλής)

Οι γιατροί, λοιπόν, της οµάδας που στήθηκε, προκειµένου να
έχουµε το νέο ΚΕΒΑ, αντέγραψαν ουσιαστικά τον Παγκόσµιο Ορ-
γανισµό Υγείας, δηλαδή αυτά που αναφέρονται στη Διεθνή Στα-
τιστική Ταξινόµηση Νόσων και Προβληµάτων Υγείας του Παγκό-
σµιου Οργανισµού Υγείας. Όλα αυτά αναφέρονται εδώ πέρα,
όλες ακριβώς οι κατηγορίες, έτσι όπως τις αναφέρατε κι εσείς.

Όµως, υπάρχει µία διάσταση ανάµεσα στην ιατρική και στην
ασφαλιστική αναπηρία.

Επειδή αυτή η διάσταση δεν υπήρχε µόνο σε σχέση µ’ αυτές
τις κατηγορίες αλλά και µε βαριά νοσήµατα, είχα ενηµερώσει
από την αρχή και πριν την υπογραφή αυτής της απόφασης και
την ΕΣΑΜΕΑ και τις οµοσπονδίες των αναπήρων ότι θα υπάρξουν
προσαρµογές µε βάση την ασφαλιστική αναπηρία. Αυτό κάναµε

σε συνεργασία µε τις οργανώσεις αυτές έτσι ώστε να παρουσιά-
σουµε το νέο ΚΕΒΑ ο οποίος θα είναι µία πραγµατικότητα µετά
από την ψήφιση του πολυνοµοσχεδίου που έχει µέσα εξουσιο-
δοτική σχετική διάταξη. 

Θα επανέλθω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Πλεύρης έχει το

λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Υπουργέ, προφανώς αναφέρε-

στε στο άρθρο 29 του πολυνοµοσχεδίου που ουσιαστικά κυρώνει
αυτήν την υπουργική απόφαση που έχετε γιατί πρέπει να γίνει
ενιαία. Πάλι αναφέρεται σε ενιαίο πίνακα. Συνεπώς, αν ισχύουν
όλα αυτά τα οποία λέτε και η αρτιότητα µε την οποία έγινε η δου-
λειά, µού κάνει εντύπωση πώς έρχεται ο νοµοθέτης να συστήσει
νέα Επιτροπή στην οποία συµµετέχει και η συνοµοσπονδία ανα-
πήρων προκειµένου να υπάρξουν νέα ποσοστά αναπηρίας, όταν
η υπουργική απόφαση έχει βγει πριν από δύο µήνες.

Κύριε Υπουργέ, γιατρός δεν είµαι και ενδεχοµένως δεν µπορώ
να παρακολουθήσω την ιατρική σκέψη. Έρχεται όµως αυτήν τη
στιγµή διαµαρτυρία από την ΗΠΑΡΧΟ, δηλαδή το Σωµατείο Ηπα-
τοµοσχευθέντων Ελλάδος διαµαρτύρεται γι’ αυτή την υπουργική
σας απόφαση ότι αυτοί οι οποίοι έχουν κάνει µεταµόσχευση ήπα-
τος από 80% αναπηρία πηγαίνουν στο 10%. Αυτό λένε στη δια-
µαρτυρία τους. Σας έχω κάνει και αναφορά και περιµένω απά-
ντηση. Από την άλλη πλευρά, το να θεωρούµε ότι αυτός ο οποίος
είναι παιδόφιλος ή σαδοµαζοχιστής ή ηδονοβλεψίας έχει ποσο-
στό αναπηρίας από 20% έως 30%, µε συγχωρείτε αλλά είναι προ-
κλητικό. Τι θα πείτε σ’ αυτούς τους ανθρώπους που έχουν κάνει
µεταµόσχευση ήπατος και κρίνονται µε 10% αναπηρία; Ότι συ-
στήθηκε µία επιτροπή από ιατρούς και έκρινε αυτές τις αναπη-
ρίες; Αυτό δεν µπορώ να το καταλάβω, κύριε Κουτρουµάνη. Τι
διαφορά δηλαδή έχει η ασφαλιστική αναπηρία από την ιατρική
αναπηρία;

Ξέρετε τι βλέπω εδώ πέρα; Σας το λέω και µε τη νοµική µου
ιδιότητα. Ότι αν κάποιος µπει µ’ ένα τέτοιο ποσοστό και πάει σ’
ένα δικαστήριο και έχει κάνει ένα βιασµό παιδιού, δεν θα κριθεί
αυτό ως ελαφρυντικό; «Ορίστε, εδώ πέρα ο νοµοθέτης έρχεται
και κρίνει ότι µπορεί να είµαι µέχρι 30% ανάπηρος και πρέπει να
µε κρίνετε µε ελαφρυντικά». Δεν µπορώ να παρακολουθήσω
αυτήν τη σκέψη. Οπωσδήποτε διατηρώ επιφυλάξεις διότι µπορεί
να βρεθούν άνθρωποι εδώ πέρα που ασχολούνται µε την ιατρική
επιστήµη που να έχουν τη δυνατότητα να αντικρούσουν αυτό
που σκέφτοµαι. Εγώ σκέφτοµαι εδώ πέρα µε τον κοινό νου.

Από την άλλη πλευρά, κύριε Υπουργέ, υπάρχει µια σειρά από
διαµαρτυρίες και της συνοµοσπονδίας των τυφλών και της συ-
νοµοσπονδίας των αναπήρων που λένε ότι δέχονται επίθεση στα
προνοιακά τους επιδόµατα.

Θεωρώ, λοιπόν, θετικό βήµα το ότι δίνεται αυτή η εξουσιοδο-
τική διάταξη και φαντάζοµαι ότι κι εσείς θα επιθυµούσατε να γίνει
αυτό. Θεωρώ θετικό ότι στο νέο πίνακα θα συµµετέχει και η
εθνική συνοµοσπονδία αναπήρων, αλλά από την άλλη πλευρά
επιτρέψτε µου να διατηρώ τις επιφυλάξεις µου για την επιστη-
µονική προσέγγιση του πίνακα και της υπουργικής απόφασης
που έχει εκδοθεί. Απ’ ό,τι φαίνεται, µε το νέο νόµο ουσιαστικά
κυρώνεται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ούτε εγώ είµαι γιατρός, κύριε συνάδελφε,
για να µπορώ να αµφισβητήσω την επιστηµονική άποψη πανεπι-
στηµιακών γιατρών οι οποίοι έχουν κάνει αυτή την αξιολόγηση.
Ωστόσο πάντα διατηρούσα και διατηρώ τις επιφυλάξεις µου σε
σχέση µε τη διαφορά που υπάρχει µεταξύ ιατρικής και ασφαλι-
στικής αναπηρίας. 

Θέλω να αναφερθώ σ’ αυτό που λέτε ότι δεν κατανοείτε, δη-
λαδή ποια είναι η διαφορά. Η διαφορά είναι πολύ µεγάλη. Θα
σας πω ότι ένας οικοδόµος ο οποίος έχει σπάσει το χέρι του και
έχει αχρηστευθεί ενδεχοµένως η παλάµη του, µπορεί ιατρικώς
να έχει ποσοστό αναπηρίας 10%-15%, ασφαλιστικά όµως είναι
ανάπηρος µε βαριά αναπηρία γιατί δεν µπορεί να συνεχίσει τη
δουλειά του. Άρα παρά το γεγονός ότι έχει 10% ή 15% µε ιατρι-
κούς όρους αναπηρία, για το ασφαλιστικό ταµείο είναι βαριά
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ανάπηρος.
Το αντίστροφο µπορεί να συµβεί σε άλλες περιπτώσεις. Μπο-

ρεί κάποιος να έχει 67% ή 80% αναπηρία, αλλά να µπορεί να ερ-
γαστεί, όπως συµβαίνει σε πολλές περιπτώσεις. Εξάλλου ξέρετε
ότι σε ορισµένες περιπτώσεις το να έχει κάποιος ποσοστό ανα-
πηρίας 67% και πάνω, του δίνει προβάδισµα για να µπει στο δη-
µόσιο. Εντελώς διαφορετικό πράγµα είναι, λοιπόν, η ιατρική
αναπηρία από την ασφαλιστική αναπηρία. 

Επανέρχοµαι και διευκρινίζω ότι δεν υπάρχει καµµία περί-
πτωση γι’ αυτές τις κατηγορίες στις οποίες αναφερθήκατε, να
υπάρχουν συγκεκριµένα επιδόµατα ή συντάξεις. Είναι καθαρά
ιατρική η προσέγγιση. 

Σε ό,τι αφορά τη ρύθµιση, πρέπει να προσέξετε το εξής: η
ρύθµιση παραπέµπει στην παλιά ρύθµιση και η διόρθωση που γί-
νεται, έχει να κάνει µε την κοινή απόφαση, γιατί πλέον όλοι θα
κρίνονται µέσα από το ενιαίο κέντρο, άρα ήταν συναρµοδιότητα
και των άλλων Υπουργών, για να µπορούν από τις αρχές του χρό-
νου να εξετάζονται όλοι µαζί. 

Καταθέτω για τα Πρακτικά και τη λίστα αυτή του Παγκόσµιου
Οργανισµού Υγείας για να επιβεβαιώσω αυτά που έλεγα νωρί-
τερα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης, καταθέτει για τα Πρακτικά τα
προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Σ’ αυτό που είπατε, είχατε απόλυτο δίκιο. Και εγώ δέχθηκα δια-
µαρτυρίες, παρά το γεγονός ότι τους είχα ενηµερώσει ότι δεν
είναι αυτά τα ποσοστά µε τα οποία θα κριθούν, ιδιαίτερα, µετα-
µοσχευµένοι, παραπληγικοί, άνθρωποι που πάσχουν από µεσο-
γειακή αναιµία. Ωστόσο ήταν κάποιοι άνθρωποι που δεν είχαν
ενηµερωθεί. Κάλεσα πριν από δυο µήνες και πάλι πριν από ένα
µήνα όλες τις οµοσπονδίες. Διευκρίνισα ότι δεν πρόκειται να αλ-
λάξει απολύτως τίποτα, ιδιαίτερα, µε τις βαριές αναπηρίες: δη-
λαδή, για τους νεφροπαθείς, για τους µεταµοσχευµένους και για
όλες αυτές τις δώδεκα κατηγορίες που παίρνουν σύνταξη µε ει-
δικό καθεστώς, δεν πρόκειται να αλλάξει τίποτα. 

Να σας πω µια ακόµα διαφορά σε σχέση µε την ιατρική προ-
σέγγιση. Για παράδειγµα θεωρούν οι γιατροί ότι µετά από δύο
χρόνια, ένας µεταµοσχευµένος µπορεί να έχει τη δυνατότητα να
εργαστεί, να έχει τη δυνατότητα να επανέλθει στην αγορά εργα-
σίας ή ένας καρκινοπαθής µετά από πέντε χρόνια, µπορεί να έχει
αποθεραπευθεί. Δεν θα κριθεί µ’ αυτούς τους όρους όµως, ένας
ανάπηρος, γιατί αν έχουµε έναν ανάπηρο, για παράδειγµα, ο
οποίος έπαιρνε σύνταξη για πέντε, για επτά ή για δέκα χρόνια,
είναι πάρα πολύ δύσκολο, αν είναι εξήντα ή εξήντα πέντε ετών,
να του κόψεις τη σύνταξη και να τον επαναφέρεις στη δουλειά.
Άρα είναι εντελώς διαφορετική η προσέγγιση. 

Όπως σας είπα, η ρύθµιση που έχουµε κάνει, έχει να κάνει
αποκλειστικά µε τη συναρµοδιότητα των τριών Υπουργών να
υπογράψουν το νέο ΚΕΒΑ, που θα είναι καθαρά µε όρους ασφα-
λιστικής νοµοθεσίας. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχω την τιµή να ανακοι-

νώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν
την συνεδρίαση, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα επτά µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκ-
παιδευτικοί από το 56ο Γυµνάσιο Αθήνας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εισερχόµεθα στην τρίτη µε αριθµό 364/10-1-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσια-
λιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Μπεντενιώτη προς τον Υπουρ-
γό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά
µε την αύξηση στα τιµολόγια της ΔΕΗ. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Μπεντενιώτη θα απαντήσει ο
Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, κ.
Γεώργιος Παπακωνσταντίνου. 

Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής Α’ Πειραιά του ΠΑΣΟΚ κ.

Εµµανουήλ Μπεντενιώτης, να διατυπώσει επί δίλεπτον την ερώ-
τησή του. 

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν έχουµε
µειώσεις µισθών και συντάξεων κάτω από τα όρια της φτώχειας,
δεν µπορεί να έχουµε αύξηση των τιµολογίων της ΔΕΗ γιατί αυτή
η αύξηση είναι πρόκληση και άδικη. Όταν ακόµα έχουµε αλόγι-
στες και παράνοµες δαπάνες της ΔΕΗ, αυτή η αύξηση είναι και
ανήθικη. 

Για να τεκµηριώσω απόλυτα τον ισχυρισµό µου, θα ήθελα να
αναφερθώ σε παράνοµες δαπάνες και σε αλόγιστες σπατάλες
της διοίκησης της ΔΕΗ.

Με βάση διάταξη που ισχύει, το ανώτατο ποσό µισθού δεν
µπορεί να υπερβαίνει τα 5.981,40 ευρώ. Κι, όµως, οι γενικοί δι-
ευθυντές της ΔΕΗ εισπράττουν, µετά την ψήφιση της διάταξης
αυτής, 9.166,88 ευρώ. 

Ακόµη έχουµε υπερωρίες στο γραφείο του διοικητή της ΔΕΗ,
διακοσίων δεκαπέντε ωρών το µήνα κι έχουµε προσαυξήσεις
αποδοχών εκτός βάρδιας, 2.259,56 ευρώ, το µήνα Ιανουάριο του
2001, 1.770,72 ευρώ το Φεβρουάριο του 2011 και 1.875,52 ευρώ,
για το Μάρτιο του 2011, για κάποιους εργαζόµενους.

Μπορώ να τεκµηριώσω αυτές τις παράνοµες δαπάνες, µε µια
σειρά εγγράφων που έχω στα χέρια µου. 

Αισθάνοµαι θλίψη που το Υπουργείο σε ερώτηση που έχει υπο-
βληθεί, δεν απαντά και διαβιβάζει, υποβιβάζοντας τον κοινοβου-
λευτικό έλεγχο και προσβάλλοντας το Κοινοβούλιο, µε το
έγγραφο του εγκαλουµένου διοικητή της ΔΕΗ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο κ. Γεώρ-

γιος Παπακωνσταντίνου, Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής, να λάβει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, θα µου επιτρέψετε να κάνω µερικές εισαγωγικές
παρατηρήσεις.

Η πρώτη είναι να τονίσω στον αξιότιµο κύριο Βουλευτή ότι δεν
είναι ο µόνος µε κοινωνική ευαισθησία εδώ µέσα. Να ξεκινή-
σουµε από την παραδοχή -την οποία ελπίζω να αποδέχεται- ότι
ο καθένας σε αυτήν την Κυβέρνηση, ο οποίος καλείται να πάρει
δύσκολες αποφάσεις σε µία εξαιρετικά επώδυνη περίοδο για την
πατρίδα, το κάνει µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο, έχοντας το µέ-
γιστο της κοινωνικής ευαισθησίας, το οποίο έχει και αυτός. Και
είµαι σίγουρος.

Να συνεχίσω λέγοντας ότι είναι απολύτως σαφές πως την πε-
ρίοδο που µειώνονται οι µισθοί, την περίοδο που κόβονται οι συν-
τάξεις, την περίοδο που η µέση ελληνική οικογένεια προσπαθεί
να τα φέρει πέρα και δεν µπορεί, την περίοδο που αυξάνονται οι
φόροι, οποιαδήποτε αύξηση στα τιµολόγια της ΔΕΗ είναι δύ-
σκολο να την υπερασπιστεί κανένας. Οποιαδήποτε. Όχι την µε-
σοσταθµική αύξηση του 9,2%, την οποία ενέκρινε το Υπουργείο
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής αλλά οποι-
αδήποτε. Και σας διαβεβαιώνω ότι τίποτα δεν θα µε έκανε πιο
ευτυχή, από το να µπορούσα να εκδώσω µία Υπουργική Από-
φαση, µε την οποία να είχα µείωση τιµολογίων. Τίποτα δεν θα µε
έκανε πιο ευτυχή.

Ταυτοχρόνως, δεν θα έκανα το καθήκον µου, διότι το καθήκον
µου ως Υπουργού, αρµόδιου για θέµατα ενέργειας, είναι να δια-
σφαλίσω ότι θα υπάρχει η αδιάλειπτη προσφορά ενέργειας σε
όλα τα ελληνικά νοικοκυριά και να βρω µία εξαιρετικά δύσκολη,
επώδυνη χρυσή τοµή ανάµεσα σε αναγκαίες αυξήσεις, οι οποίες
να επιβαρύνουν όσο το δυνατόν λιγότερο, τα νοικοκυριά και µε
όσο το δυνατόν πιο δίκαιο τρόπο, ταυτοχρόνως, όµως, να διατη-
ρούν την επιχείρηση υγιή και βιώσιµη.

Είµαι σίγουρος ότι συµφωνείτε ότι όλοι όσοι ασχολήθηκαν στη
Δηµόσια Επιχείρηση Ηλεκτρισµού, στη Ρυθµιστική Αρχή Ενέρ-
γειας και στο Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής, για να καταλήξουµε στις αποφάσεις οι οποίες
είδαν το φως της δηµοσιότητας, τις περασµένες εβδοµάδες, το
έκαναν µε απόλυτη αίσθηση καθήκοντος.

Θα απαντήσω στη δευτερολογία στα συγκεκριµένα ζητήµατα
που θέτετε, για το ανθρώπινο δυναµικό. 
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Θέλω, όµως, να εξηγήσω, εδώ, γιατί αυτήν τη στιγµή, δεν
υπάρχουν µαγικές λύσεις όσον αφορά τα τιµολόγια και το γιατί
καταλήξαµε στις αποφάσεις που πήραµε. 

Κατ’ αρχάς, αν η επιχείρηση δεν είχε κάνει τίποτα για την εξυ-
γίανσή της τα περασµένα δύο χρόνια, έχοντας ένα συσσωρευ-
µένο χρέος ύψους 4,5 δισεκατοµµυρίων, σήµερα θα έπρεπε να
καταφύγει σε αυξήσεις πάνω από 30%.

Δεύτερον, δεν αποδεχθήκαµε ως ΥΠΕΚΑ τις προτάσεις, τόσο
της ΔΕΗ, όσο και της Ρυθµιστικής Αρχής Ενέργειας, για αυξή-
σεις διψήφιες που έφταναν και το 20%.

Τρίτον, κρατήσαµε αµετάβλητα τα τιµολόγια για τα φτωχότερα
νοικοκυριά, περίπου τριακόσιες χιλιάδες νοικοκυριά.

Τέταρτον, ζητήσαµε από την επιχείρηση να καταβάλει ακόµη
µεγαλύτερη προσπάθεια, για να µειώσει τις δαπάνες, αναλαµβά-
νοντας το όποιο πολιτικό κόστος απέναντι σε ένα ισχυρό συνδι-
κάτο, τη ΓΕΝΟΠ- ΔΕΗ, και απέναντι σε όποια προνόµια ή όποιες
ειδικές συµφωνίες υπάρχουν µε εργολάβους ή προµηθευτές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Να ξεκαθαρίσουµε, όµως, στους Έλληνες πολίτες που µας πα-
ρακολουθούν, γιατί ακριβώς χρειάστηκε να αυξηθούν τα τιµολό-
για. Κατ’αρχάς, ως προς το ρεύµα που πουλάει η ΔΕΗ, τα
τελευταία τρία χρόνια, δεν υπήρξε καµµία απολύτως αύξηση µά-
λιστα υπήρχαν και µειώσεις, γιατί η ΔΕΗ επιβαρύνθηκε µε όλους
τους φόρους που αυξήθηκαν τα τελευταία χρόνια.

Δεύτερον, η Ελλάδα παραµένει ακόµα και σε όρους ισότιµης
αγοραστικής δύναµης –και το τονίζω αυτό- µια από τις χώρες µε
το φτηνότερο ηλεκτρικό ρεύµα στην Ευρώπη, πριν και µετά από
αυτήν την αύξηση.

Τρίτον, η ΔΕΗ είναι δέσµια και της µεταβολής στην ευρύτερη
αγορά ενέργειας και αυτό φαίνεται και από το γεγονός ότι, για
παράδειγµα, το 2008 είχε 400 εκατοµµύρια ζηµιές, το 2009 είχε
περίπου 1 δισεκατοµµύριο κέρδη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, να ολοκληρώσετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Άρα θέλω να κλείσω
την πρωτολογία µου λέγοντας ότι όποιες αποφάσεις πήραµε για
τιµολόγια, έγιναν µε βαθύτατη αίσθηση δηµοσίου συµφέροντος
και επιχειρώντας να βρούµε αυτήν τη δύσκολη ισορροπία ανά-
µεσα στην ελάχιστη επιβάρυνση στα νοικοκυριά και στη διατή-
ρηση της υγείας και της βιωσιµότητας της επιχείρησης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής Α’
Πειραιώς του ΠΑΣΟΚ κ. Εµµανουήλ Μπεντενιώτης, έχει το λόγο
επί τρίλεπτο.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να υπο-
γραµµίσω ότι δεν έµεινα καθόλου ικανοποιηµένος από την απάν-
τηση του κυρίου Υπουργού.

Δεν κατάλαβα πώς ένας γενικός διευθυντής που πρέπει να έχει
µε βάση το νόµο που ισχύει, 5.981,40 ευρώ µισθό το µήνα, ει-
σπράττει 9.166,88 ευρώ το µήνα. Αυτό δεν µπορώ να το κατα-
νοήσω. Γι’ αυτό εξεγείρεται και αγανακτεί η κοινή γνώµη. Δεν
µπορώ ακόµη να κατανοήσω πώς ένας υπάλληλος που δουλεύει
στη ΔΕΗ παίρνει 215 ώρες υπερωρίες το µήνα, πως ένας άλλος
υπάλληλος εκτός βάρδιας, εισπράττει 2.259,56 ευρώ, το µήνα
Ιανουάριο του 2011. Έχω µία σειρά αριθµούς να παραθέσω, που
πραγµατικά προκαλούν αγανάκτηση. 

Εκπλήσσοµαι, όταν το Υπουργείο, που έχει αυτές τις καταγγε-
λίες τρία-τέσσερα χρόνια τώρα και έχει ακόµα επίδοµα επικίνδυ-
νης και ανθυγιεινής εργασίας για τους υπαλλήλους και τους
διευθυντές, που δουλεύουν στα γραφεία της Χαλκοκονδύλη 30,
µιλάει για ισχυρό συνδικάτο. Πάνω από την ηθική δεν υπάρχουν
συνδικάτα. Πάνω από το δίκαιο δεν υπάρχουν πολίτες. 

Πρέπει ακόµη να επισηµάνω, κύριε Πρόεδρε, σ’ αυτούς τους
παραλειτουργούς, που παραβιάζουν το νόµο και την ηθική οπου-
δήποτε στους φορείς της ελληνικής επικράτειας, που απειλούν
όσους φέρνουν εδώ καταγγελίες για παραλειτουργίες ότι δεν
πτοούµεθα και το υπογραµµίζω µε έµφαση.

Ακόµη θέλω να πω στον κύριο Υπουργό ότι πρέπει να βρούµε
τις δαπάνες που αφορούν δηµόσιες σχέσεις, καταχωρίσεις και
δηµοσιεύµατα µέσα από τις οποίες, φορείς επιχειρούν να φιµώ-

νουν τον Τύπο ή να τον καθοδηγούν. 
Η ερώτηση αυτή έρχεται µε αίσθηµα υψηλής ευθύνης και

θέλει ακριβώς να περιφρουρήσει το περί δικαίου αίσθηµα της
κοινωνίας µας, γιατί δεν µπορούµε να αντιληφθούµε σ’ αυτήν την
Αίθουσα, όταν οι µισθοί και οι συντάξεις προσδιορίζονται κάτω
από τα όρια της φτώχειας, να υπάρχουν γενικοί διευθυντές της
ΔΕΗ οι οποίοι, ενώ παίρνουν σύνταξη τη Δευτέρα, την Τρίτη επα-
ναπροσλαµβάνονται και εισπράττουν και το µισθό και τη σύνταξη
και την παχυλή µεγάλη εφάπαξ παροχή.

Αυτές τις καταγγελίες, τις οποίες έχουµε κάνει στο Υπουργείο
δύο-τρία χρόνια τώρα, δεν τις ελέγχει το Υπουργείο και το κα-
ταγγέλλουµε και πραγµατικά περιµένουµε σαφή, συγκεκριµένη
και υπεύθυνη απάντηση. 

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-

εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)
Να συµπληρώσω, κύριε Πρόεδρε, ότι µε αυτό το θέµα ασχο-

λείται η δικαιοσύνη και αυτά τα στοιχεία είναι ήδη στην ανάκριση.
Για εµάς είναι συνυπαίτιοι και οι Υπουργοί που αφήνουν να υπάρ-
χουν τέτοια στοιχεία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υπουρ-
γός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, ο κ.
Γιώργος Παπακωνσταντίνου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Μπεντενιώτη,
λυπάµαι για τον τόνο της δευτερολογίας σας και λυπάµαι για το
γεγονός ότι δεν ενηµερώσατε το Σώµα ότι έχετε επανειληµµένα
ρωτήσει µέσω του κοινοβουλευτικού ελέγχου. Έχετε κάνει αί-
τηµα κατάθεσης εγγράφων, στο οποίο προφανώς, έχουµε αντα-
ποκριθεί και σας έχουµε επισυνάψει νοµικές γνωµατεύσεις ...

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Δεν µπορώ να µη σας διακόψω,
για να σας πω ότι δεν µου έχουν κατατεθεί.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Πράγµατι δεν µπο-
ρείτε να µε διακόψετε. Δεν έχετε ενηµερώσει το Σώµα ότι σας
έχουµε καταθέσει πλήρη κατάλογο και πλήρεις απαντήσεις µέσω
του αρµοδίου Υφυπουργού κ. Μανιάτη ... 

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Δεν µπορώ να µη σας διακόψω,
για να σας πω ότι δεν µου έχουν κατατεθεί.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Μου κάνει ιδιαίτερη
εντύπωση το όψιµο ενδιαφέρον σας. Θα ήθελα να ανατρέξω στα
Πρακτικά της Βουλής, για να δω κατά πόσον την περίοδο που η
ΔΕΗ είχε µισθολογικό κόστος 700 εκατοµµύρια ευρώ µεγαλύ-
τερο από το σηµερινό, την περίοδο που οι µέσες αποδοχές ήταν
35% υψηλότερες από τις σηµερινές …

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Φώναζα και τότε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-

τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): …την περίοδο που οι
γενικοί διευθυντές είχαν αποδοχές 50% υψηλότερες από τις ση-
µερινές. Δεν ξέρω αν τότε υπήρχε ένα ανάλογο ενδιαφέρον. 

Σας διαβεβαιώ, λοιπόν, ότι το Υπουργείο και ο συγκεκριµένος
Υπουργός σέβεται προφανώς και απολύτως τις θυσίες του ελ-
ληνικού λαού.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Τι λέτε τώρα, κύριε Υπουργέ;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Μπεντενιώτη,

σας παρακαλώ. Μη διακόπτετε. 
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Μα κύριε Πρόεδρε, µε προ-

σβάλλει. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ε, δεν σας προσβάλλει.

Δίνει στοιχεία συγκεκριµένα. 
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Και εγώ σας παρα-

καλώ, κύριε Μπεντενιώτη. Κατ’αρχάς, ηρεµήστε. Σας παρακαλώ! 
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Μα, δεν µπορώ να είµαι ήρεµος.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μπορείτε να είστε ήρε-

µος. Σε όλες τις περιπτώσεις µπορούµε να είµαστε ήρεµοι. 
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Φωνάζω για τη ΔΕΗ τέσσερα

χρόνια. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είχατε και τότε εκδη-

λώσει το ενδιαφέρον και έχετε καταθέσει στοιχεία κ.λπ.. Αυτό
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είναι γνωστό, πράγµατι. Σας παρακαλώ όµως, τώρα.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Ναι, αλλά µε αγνοεί και παρα-

πληροφορεί ο κύριος Υπουργός!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ούτε αγνοεί ούτε πα-

ραπληροφορεί ο κ. Παπακωνσταντίνου. Τον ακούµε τον κ. Παπα-
κωνσταντίνου.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Ζητάω κατάθεση εγγράφων …
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα δώσει στοιχεία.

Αφήστε, κύριε Μπεντενιώτη, να δώσει ο κύριος Υπουργός την
απάντησή του.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να πε-
ριφρουρήσετε την ποιότητα του κοινοβουλευτικού ελέγχου.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Μπεντενιώτη,
σας παρακαλώ!

Η ποιότητα του κοινοβουλευτικού ελέγχου είναι πάρα πολύ
υψηλή, όταν όλοι συµβάλλουµε σ’ αυτό, και οι ερωτώντες και οι
απαντώντες. 

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Μα, κύριε Πρόεδρε …
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Μπεντενιώτη,

είστε εκτός Κανονισµού τώρα. Σας παρακαλώ!
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Το ξέρω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Αφού το ξέρετε, σας

παρακαλώ τώρα. Είστε και πολύ έµπειρος κοινοβουλευτικός άν-
δρας. 

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Είµαι αγανακτισµένος µε τον
τρόπο που µου φέρονται. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ, αφήστε
να απαντήσει ο κύριος Υπουργός. Άλλωστε, δεν κάνουµε συζή-
τηση µεταξύ µας εδώ. Η συζήτηση αυτή είναι δηµόσια και µας
παρακολουθεί ολόκληρος ο ελληνικός λαός. 

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Με ξέρετε, κύριε Πρόεδρε, δε-
κάδες χρόνια.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Επειδή ακριβώς σας
γνωρίζω, γι’ αυτό σας λέω, κύριε Μπεντενιώτη, ότι ορθώς κάνετε
τη δουλειά σας και τότε και τώρα, καταθέτοντας στοιχεία, αλλά
αφήστε να απαντήσει ο κύριος Υπουργός. 

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Είµαι τόσο ήρεµος πάντα µέσα
σ’ αυτήν την Αίθουσα.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σήµερα, όµως, δεν
είστε και τόσο ήρεµος. 

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Δεν είµαι, διότι προκαλούµαι,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Μπεντενιώτη,
κατ’αρχάς, σας παρακαλώ. Ηρεµήστε. 

Το λόγο έχει ο κ. Παπακωνσταντίνου για να ολοκληρώσει την
απάντησή του. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ (Υπουργός Περιβάλλον-
τος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Μπεντενιώτη,
εγώ οµιλώ ήρεµα και παρά το γεγονός ότι µου απευθύνατε βα-
ρύτατες κατηγορίες για τις οποίες θα µπορούσα να σας ζητήσω
το λόγο. 

Απευθυνθήκατε στον Υπουργό, που έχει νοµοθετήσει τις πε-
ρικοπές στους µισθούς των υπαλλήλων της ΔΕΗ και άρα προφα-
νώς, από τη νέα του θέση ενδιαφέρεται για την τήρηση του
νόµου. Είναι απολύτως προφανές αυτό, κύριε Μπεντενιώτη, και
αυτό επιχειρούµε να κάνουµε. 

Αναφερθήκατε στη δικαιοσύνη. Χαίροµαι ιδιαίτερα που ανα-
φερθήκατε σε αυτό και περιµένω να δω τα αποτελέσµατα της δι-
καιοσύνης, για τα ζητήµατα στα οποία αναφερθήκατε. 

Σας λέω όµως, ότι αυτήν τη στιγµή, σε µια επιχείρηση στην
οποία το δηµόσιο κατέχει το 51%, η οποία λειτουργεί µε όρους
αγοράς, η οποία πρέπει να δίνει λόγο στους µετόχους της και η
οποία επιχειρεί να έχει την υψηλότερη δυνατή διαφάνεια. Έχουν
γίνει πάρα πολύ µεγάλες προσπάθειες µείωσης της δαπάνης λει-
τουργίας, µείωσης της µισθολογικής δαπάνης κατά 35% και µεί-
ωση στις δαπάνες όσον αφορά τους µισθούς των γενικών
διευθυντών και η οποία µείωση έχει ξεπεράσει το 50%. Με µε-
γάλη χαρά να δούµε και τη µισθοδοσία συγκεκριµένων προσώ-
πων. Και χαίροµαι πάρα πολύ σχετικά µε αυτό που είπατε για τη
δικαιοσύνη. 

Θα σας παρακαλούσα, όµως, πάρα πολύ, να σεβαστούµε όλοι

την προσπάθεια µιας επιχείρησης και µιας διοίκησης, η οποία
κάνει ό,τι µπορεί σ’ ένα εξαιρετικά δυσµενές περιβάλλον και να
κάνουµε µια συζήτηση επί συγκεκριµένων πραγµάτων, µε συγ-
κεκριµένα δεδοµένα και αναγνωρίζοντας το περιβάλλον µέσα
στο οποίο λειτουργεί.

Έχω ζητήσει από τη διοίκηση της ΔΕΗ, κύριε Μπεντενιώτη, να
φέρει ένα νέο οργανόγραµµα, γιατί η πυραµίδα της είναι αδια-
νόητη σε σχέση µε άλλες αντίστοιχες επιχειρήσεις και να µειωθεί
έτσι ο αριθµός των γενικών και των υπόλοιπων διευθυντών. Έχω
ζητήσει να δουν, από την αρχή, όλο τον τρόπο µε τον οποίο κα-
τανέµεται η µισθοδοσία και ποια είναι τα διαφορετικά επιδόµατα.
Έχω πάρει στοιχεία –και σας τα έχω καταθέσει- για µείωση υπε-
ρωριών, η οποία έγινε και ήταν συνολικά, το 2010, γύρω στο 14%
και άλλα 31%, το 2011. Υπάρχει µια νέα πολιτική. Όλα δηλαδή,
τα θέµατα τα οποία θέσατε, απαντώνται ή έχουν απαντηθεί. Από
εκεί και πέρα, και το ΥΠΕΚΑ και, προφανώς, η ελληνική δικαιο-
σύνη είναι εδώ, για να απαντήσουν περαιτέρω σε όποια ζητήµατα
θέτετε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είναι αλήθεια ότι ο κ.
Μπεντενιώτης γι’ αυτά τα θέµατα και στο παρελθόν, είχε κατα-
θέσει ερωτήσεις, είχε ζητήσει στοιχεία όπως και τώρα και αυτό
αποδεικνύει τη διαχρονική όχι απλά ευαισθησία, θα έλεγα, αλλά
το καθήκον που έχουµε ως Βουλευτές, να κάνουµε τον κοινοβου-
λευτικό έλεγχο. Όµως µπορεί να γίνεται ο κοινοβουλευτικός
έλεγχος µε πιο ήρεµους τόνους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, δεκαοκτώ µαθητές και ένας συνοδός - εκ-
παιδευτικός από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Ιλίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίζουµε τώρα µε τη συζήτηση της πρώτης µε αριθµό
359/20/10-1-2012 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό,
σχετικά µε τα διαφυγόντα κρατικά έσοδα από το λαθρεµπόριο
καυσίµων. 

Ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιος
Καρατζαφέρης έχει το λόγο για δύο λεπτά, προκειµένου να ανα-
πτύξει την ερώτησή του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, προλογικά θέλω να πω ότι
η καταγραφείσα πριν από λίγο δηµόσια διαφωνία του Υπουργού
του ΠΑΣΟΚ µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ δεν
προάγει την κοινή προσπάθεια, για να µπορέσουµε να βγάλουµε
τη χώρα από την κρίση. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ελάτε τώρα, µην είµα-
στε υπερβολικοί!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Θα έλεγα ότι δεν βλάπτει η εικόνα προς τα
έξω…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κοινοβουλευτικός έλεγ-
χος γίνεται, κύριε Καρατζαφέρη. Ο Βουλευτής έχει δικαίωµα να
διατυπώσει την άποψή του, να κάνει έλεγχο, να ζητήσει στοιχεία
και ο Υπουργός, επίσης, έχει το δικαίωµα και την υποχρέωση να
δώσει τις δικές του απαντήσεις. Ελάτε τώρα, δεν είναι ένας διά-
λογος, ο οποίος ήταν εξαιρετικός –ας το πούµε έτσι- µέσα στην
Αίθουσα αυτή!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, καταλαβαίνω και κατανοώ
την πυροσβεστική σας διάθεση, αλλά αυτή η καταγραφή εις το
κοινό δεν είναι η καλυτέρα. Το είπατε πριν από δέκα δευτερόλε-
πτα. Άρα, λοιπόν, εκεί ακριβώς έρχοµαι και κάνω τη δική µου πα-
ρατήρηση. Θα µπορούσε να υπάρχει…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Περιµένουµε τώρα να
ακούσουµε και εγώ και όλοι τον τρόπο του ελέγχου της Κυβέρ-
νησης από τη δική σας πλευρά. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε! 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Και εγώ σας παρα-
καλώ! 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Το θέµα το οποίο υφίσταται είναι η έλλειψη
συνεννόησης για τα τεράστια θέµατα –λαµβανοµένου εξ αυτού
το λέω- και όχι µόνο για τη συγκεκριµένη αυτή περίπτωση, η
οποία πιστεύω ότι δεν θα επαναληφθεί και δεν χρειάζεται να επα-
ναληφθεί. Αυτήν τη στιγµή, όµως, κωλυόµεθα πολύ εις το έργο
το οποίο έχουµε αναλάβει, εις την αχθοφορία αυτή, από την έλ-
λειψη επαρκούς συνεννόησης.

Κύριε Πρωθυπουργέ, εάν είχαµε πατάξει το λαθρεµπόριο των
πετρελαιοειδών τα τελευταία είκοσι πέντε χρόνια, η πολιτεία θα
είχε εξοικονοµήσει περίπου 25 δισεκατοµµύρια. Καταγράφεται
απώλεια κρατικών εσόδων 1 δισεκατοµµυρίου το χρόνο. Είναι,
δηλαδή, κάτι περισσότερο από το έλλειµµα, όπερ σηµαίνει ότι
πολλές απ’ αυτές τις περικοπές, οι οποίες έγιναν ή ενδεχοµένως
θα γίνουν τόσο στο δηµόσιο όσο και στον ιδιωτικό τοµέα θα είχαν
αποφευχθεί. Άρα, λοιπόν, είναι ένα τεράστιο θέµα το οποίο θα
πρέπει να δούµε. 

Η πολιτεία υπήρξε αδύναµη ή και ανεκτική σε κάποιες περι-
πτώσεις. Κάποιοι οι οποίοι κανονικά θα έπρεπε να έχουν οδηγη-
θεί εις τον εισαγγελέα και να απολογούνται από το εδώλιο του
κατηγορουµένου, σήµερα εν πολλοίς επηρεάζουν την πολιτική
ζωή του τόπου. Εάν µάλιστα δεχθώ αυτά τα οποία έχει πει κατ’
επανάληψη ένας από τους πλέον έντιµους πολιτικούς άνδρες
που έχει περάσει απ’ αυτό το Κοινοβούλιο, ο πρώην Αντιπρό-
εδρος της Βουλής, ο κ. Σούρλας, τότε υπάρχει και διασύνδεση
του µαύρου χρήµατος του λαθρεµπορίου µε την πολιτική. 

Άρα είναι ένα τεράστιο θέµα, που πιστεύω ότι πρέπει εσείς, µε
αυτήν την εµβέλεια την οποία έχετε και τη στήριξη των τριών
κοµµάτων, να δώσετε σαφή οδηγία, για να µπορέσουµε να ελέγ-
ξουµε πλήρως το λαθρεµπόριο των πετρελαιοειδών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου του ΛΑΟΣ)

Αντιλαµβάνοµαι ότι απέναντι έχουν γιγαντωθεί πρόσωπα µέσα
απ’ αυτήν τη διαδικασία και ότι ενδεχοµένως θα πρέπει να στη-
ριχθεί απολύτως αυτή η προσπάθεια. Να κόψουµε το κακό, να
διώξουµε αυτό το καίριο ατόπηµα της διαφθοράς εις τα πετρε-
λαιοειδή, τα οποία τόσο πολύ κοστίζουν εις το έθνος και ιδιαιτέ-
ρως πολύ εις την κοινωνία.

Εάν φθάσαµε σε αυτήν την κατάσταση, να εναρµονίσουµε…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καρατζαφέρη,

σας παρακαλώ να ολοκληρώσετε την παρουσίασή σας, έχουµε
φθάσει στο τέταρτο λεπτό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Εάν έχουµε φθάσει σε αυτήν την απόφαση,
να εναρµονίσουµε το ένα µε το άλλο πετρέλαιο, είναι ακριβώς
επειδή δεν µπορέσαµε να ελέγξουµε τη λαθρεµπορία.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ο Πρωθυπουργός, κ.
Λουκάς Παπαδήµος, έχει το λόγο. 

ΛΟΥΚΑΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κύριε
Πρόεδρε της Βουλής, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κύριε Πρό-
εδρε του ΛΑΟΣ, έχετε θέσει ένα επίκαιρο ζήτηµα µεγάλης σηµα-
σίας.

Το λαθρεµπόριο καυσίµων είναι ένα σηµαντικό πρόβληµα. Και
δεν είναι µόνο η απώλεια των εσόδων για το δηµόσιο, που πιθα-
νόν φτάνουν σε ετήσιο ύψος 1.000.000.000 ευρώ, είναι, επίσης,
το γεγονός ότι η απώλεια αυτή των εσόδων συµβαίνει σε µία
εποχή που η χώρα δοκιµάζεται από ένα δηµοσιονοµικό πρό-
βληµα και που οι νοµοταγείς φορολογούµενοι επιβαρύνονται στα
όρια της οικονοµικής αντοχής, µε φορολογικά βάρη και απώλειες
εισοδήµατος.

Γι’ αυτούς τους λόγους, συµφωνώ το λαθρεµπόριο καυσίµων
δεν είναι µόνο µία πηγή στέρησης εσόδων του προϋπολογισµού
και πληγή στο κράτος δικαίου και τη νοµιµότητα. Συνιστά, επί-
σης, ένα κραυγαλέο πρόβληµα κοινωνικής αδικίας, διότι κάποιοι
επιτήδειοι πλουτίζουν εις βάρος του κοινωνικού συνόλου.

Ζήτησα να ενηµερωθώ για το ζήτηµα αυτό από τα αρµόδια
Υπουργεία, γιατί όπως καταλαβαίνετε, δεν είχα την ευκαιρία να
το παρακολουθήσω στο παρελθόν. Το ζήτηµα του λαθρεµπορίου
καυσίµων είναι ένα σοβαρό πρόβληµα που υπάρχει εδώ και πολ-

λές δεκαετίες και εποµένως οι σωρευτικές επιπτώσεις τους προ-
σεγγίζουν αυτές τις οποίες αναφέρατε. 

Σας το λέω ευθέως, δεν είµαι ικανοποιηµένος από τις επιδό-
σεις τής ελληνικής πολιτείας στο ζήτηµα αυτό. Όµως, έχουν γίνει
προσπάθειες και υπάρχουν ορισµένα αξιόλογα αποτελέσµατα.
Και θα ήθελα πρώτα να σας µιλήσω για τα ήδη υπάρχοντα συ-
στήµατα αστυνόµευσης του λαθρεµπορίου καυσίµων και στο
δεύτερο µέρος της απάντησής µου, θα αναφερθώ στα πρόσθετα
µέτρα που σκοπεύει να πάρει αυτή η Κυβέρνηση έτσι, ώστε να
αντιµετωπίσει µε πιο αποτελεσµατικό τρόπο το πρόβληµα αυτό. 

Θα αρχίσω µε ένα σηµαντικό επίτευγµα, το οποίο απαντά ευ-
θέως στην καθυστέρηση ηλεκτρονικού ελέγχου του λαθρεµπο-
ρίου καυσίµων, στην οποία και αναφερθήκατε. Έχει τεθεί σε
λειτουργία ένα ολοκληρωµένο και ηλεκτρονικά σφραγισµένο,
ηλεκτρονικό σύστηµα ελέγχου εισροών - εκροών όγκου καυσί-
µων, το οποίο προβλέπεται να καλύψει το σύνολο των πρατηρίων
υγρών καυσίµων εντός του τρέχοντος έτους. Το σύστηµα αυτό
προωθείται βάσει προγράµµατος του Υπουργείου Ανάπτυξης και
χρηµατοδοτείται από το ΕΣΠΑ. Αυτήν τη στιγµή καλύπτει τουλά-
χιστον επτακόσια πρατήρια, κυρίως ιδιοκτησίας των εταιρειών. 

Είναι πάντως αλήθεια ότι η σχετική κοινή υπουργική απόφαση
υπεγράφη στις 21 Δεκεµβρίου 2010 και η εφαρµογή της καθυ-
στέρησε. Το ηλεκτρονικό σύστηµα ελέγχου διασυνδέει -θα µου
επιτρέψετε ορισµένες τεχνικές λεπτοµέρειες που πιστεύω ότι
είναι χρήσιµες- τη δεξαµενή του πρατηρίου µε την αντλία, λει-
τουργεί ηλεκτρονικά και έχει τη δυνατότητα ηλεκτρονικής µετά-
δοσης όλων των στοιχείων και δεδοµένων που µετράει και
καταγράφει, τα οποία κρίνονται απαραίτητα για τη διαφάνεια και
τον έλεγχο της οµαλής λειτουργίας της αγοράς. 

Με τη λειτουργία αυτού του ηλεκτρονικού συστήµατος ελέγ-
χου, επιτυγχάνεται ο εκσυγχρονισµός και η εύρυθµη λειτουργία
της αγοράς. Διευκολύνεται η λειτουργία των πρατηρίων υγρών
καυσίµων, των εταιρειών εµπορίας και των διανοµέων από τις αρ-
µόδιες υπηρεσίες, µε σκοπό τον περιορισµό του παράνοµου εµ-
πορίου, της νοθείας, της καταδολίευσης αλλά και της φορο-
διαφυγής.

Στο αµέσως επόµενο διάστηµα θα δηµοσιευθεί στην Εφηµε-
ρίδα της Κυβερνήσεως, η ήδη υπογεγραµµένη κοινή υπουργική
απόφαση του Υπουργείου Οικονοµικών και Υπουργείου Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, που ρυθµίζει τις διαδι-
κασίες, τους όρους και τις προϋποθέσεις εγκατάστασης, για
κάθε είδος καυσίµου, των φορολογικών ηλεκτρονικών µηχανι-
σµών, καθώς και το ακριβές χρονοδιάγραµµα εφαρµογής, όπως
προβλέπει ο ν.3784/2009.

Επιπλέον το Υπουργείο Οικονοµικών έχει προχωρήσει σε ανα-
διοργάνωση και ενίσχυση των τελωνείων και του ΣΔΟΕ µε τα κα-
τάλληλα µέσα, για την αντιµετώπιση του διασυνοριακού λαθρε-
µπορίου.

Από τον περασµένο Σεπτέµβρη έχουν παραδοθεί στο ΣΔΟΕ
και ενεργοποιηθεί δύο ταχύπλοα σκάφη για τον έλεγχο της λα-
θρεµπορίας ναυτιλιακού πετρελαίου. Φέτος, θα είναι η πρώτη
χρονιά δράσης τους. 

Όσον αφορά τα τελωνεία, αυτήν τη στιγµή υπάρχουν ηλεκτρο-
νικά συστήµατα αυτόµατης καταγραφής των οχηµάτων που περ-
νάνε, και γίνεται η προεργασία, για να τοποθετηθούν αυτά τα
ηλεκτρονικά συστήµατα κατά µήκος των οδών, για µια πιο απο-
τελεσµατική παρακολούθηση των βυτιοφόρων. 

Επίσης, έχει δηµιουργηθεί σύστηµα ηλεκτρονικής παρακολού-
θησης της πορείας των εφοδιαστικών πλοίων, γνωστό ως AIS
(Automatic Identification System) δηλαδή αυτόµατο σύστηµα
αναγνώρισης. Πιο συγκεκριµένα, τον περασµένο Οκτώβριο ολο-
κληρώθηκε ο σχετικός διαγωνισµός και η επιλεγείσα εταιρεία
ανέλαβε την ανάπτυξη της συγκεκριµένης υπηρεσίας, η οποία
θα είναι έτοιµη για χρήση από τα τελωνεία και το ΣΔΟΕ µέσα
στον αµέσως επόµενο µήνα. 

Να έρθω τώρα σύντοµα, στα περαιτέρω µέτρα που θα λάβει η
Κυβέρνηση, για την αντιµετώπιση του λαθρεµπορίου καυσίµων. 

Η Κυβέρνηση επιδιώκει, πρώτον, να επεκτείνει το προαναφερ-
θέν ηλεκτρονικό σύστηµα καταγραφής εισροών και εκροών καυ-
σίµων στο σύνολο της εφοδιαστικής αλυσίδας, από τα διυλι-
στήρια µέχρι και τα πρατήρια διάθεσης καυσίµων, µία αρµοδιό-
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τητα που έχει αναληφθεί από τη Γενική Γραµµατεία Πληροφο-
ριακών Συστηµάτων και τη Γενική Γραµµατεία Ενέργειας. 

Δεύτερον, επιδιώκει να ενισχύσει το ΣΔΟΕ µε κατάλληλη τε-
χνολογία, εκπαίδευση και πιο αποφασιστικό και σαφή προσανα-
τολισµό όσον αφορά τους επιτόπιους ελέγχους. Να τοποθετήσει
-στο πλαίσιο της αναδιάρθρωσης των τελωνείων- έξι σταθερά
συστήµατα µε ακτίνες Χ στις µεθοριακές περιοχές, για την πα-
ρακολούθηση των βυτιοφόρων. 

Έχει αποφασιστεί πολύ στενή συνεργασία µεταξύ των Υπουρ-
γείων Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Προστασίας του Πολίτη, για
την καταπολέµηση της λαθρεµπορίας καυσίµων, που αποτελεί
αυτήν τη στιγµή, βασική προτεραιότητα της Κυβέρνησης. 

Πιστεύω, κύριε Πρόεδρε, ότι µε την εξασφάλιση της σωστής
λειτουργίας, του συντονισµού αλλά και της συνεργασίας όλων
των ελεγκτικών µηχανισµών, θα αποδώσουν πιο αποτελεσµατικά
και οι πόροι οι οποίοι επενδύονται από το κράτος, για την αντι-
µετώπιση του λαθρεµπορίου καυσίµων. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να επισηµάνω ότι η προστασία της νο-
µιµότητας και η υπεράσπιση του κράτους δικαίου είναι κορυ-
φαίες προτεραιότητες αυτής της Κυβέρνησης. Σε µία περίοδο
που ο ελληνικός λαός δοκιµάζεται σκληρά και η χώρα παλεύει
για την οικονοµική της επιβίωση, η συστηµατική καταπολέµηση
της φοροδιαφυγής, του λαθρεµπορίου και του οικονοµικού εγ-
κλήµατος είναι στοιχειώδης υποχρέωση απέναντι στον Έλληνα
πολίτη και είναι η τελευταία γραµµή υπεράσπισης του δηµοσίου
συµφέροντος και της κοινωνικής δικαιοσύνης. 

Οφείλουµε όλοι, από την κορυφή της πολιτικής ηγεσίας µέχρι
κάθε υπάλληλο και λειτουργό του κράτους, να δίνουµε την κα-
θηµερινή µάχη στο πεδίο αυτό και σκοπεύουµε να το κάνουµε. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρό-

εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ, κ. Καρατζαφέ-
ρης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρωθυπουργέ, θέλω να πιστεύω ότι
δεν θα µείνουµε στις διαπιστώσεις αλλά θα προχωρήσουµε σε
πράξεις. 

Νοµίζω ότι είναι απαραίτητη µία διευκρίνιση. Όλοι οι ασχολού-
µενοι µε τα καύσιµα δεν είναι λαθρέµποροι. Είναι όµως πολλοί
οι οποίοι σήµερα, κυκλοφορούν ανάµεσά µας και επιβάλλουν κά-
ποιες τιµές αλλά και έναν πολιτικό λόγο. 

Μπορείτε να στείλετε το ΣΔΟΕ σε κάποια «µεγάλα» σπίτια,
αλλά θα στείλετε ανθρώπους που θα γνωρίζετε την ακεραιότητά
τους, γιατί κι εκεί όλοι δεν είναι ακέραιοι. Θα διαπιστώσετε ευ-
ρήµατα εκπληκτικά. Ζητείστε από τον Εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου τον κ. Τέντε, να βρει τον τρόπο να ανοίξει απαλλακτικά
βουλεύµατα και θα βρεθείτε µπροστά σε τεράστιες εκπλήξεις.
Αναζητείστε να µάθετε τι ποσά ΦΠΑ πληρώθηκαν, στις τεράστιες
ποσότητες που διακινήθηκαν, στον πρόσφατο πόλεµο εναντίον
της Λιβύης. 

Θα µάθετε πράγµατα τα οποία δεν µπορείτε να τα φαντα-
στείτε. 

Όµως, επαναλαµβάνω, ότι απέναντι είναι ένας καλά οργανω-
µένος στρατός που συµπεριλαµβάνει επίορκους αξιωµατικούς
του Λιµενικού Σώµατος, όχι όλους. Θα δείτε πώς έγιναν οι επί-
καιρες καταλήψεις-καλύψεις θέσεων, προκειµένου να ελέγχουν
αυτό το οποίο γίνεται στο θαλάσσιο χώρο µας. Υπάρχουν τελω-
νειακοί οι οποίοι δεν διαπιστώνουν πώς φεύγουν τα βυτιοφόρα
και πάνε στη Βουλγαρία ή στα Σκόπια και πώς γυρίζουν. Και βε-
βαίως, αν ανατρέξετε στους αριθµούς -που νοµίζουµε ότι τους
έχει και ο πρώην Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας- θα δείτε ότι
ξαφνικά τα τελευταία τρία χρόνια διπλασιάστηκαν οι δήθεν εξα-
γωγές προς τις γειτονικές µας χώρες. Θα βρείτε έναν πακτωλό
διαφυγής εσόδων για το κράτος.

Πρέπει να είµαστε αποφασιστικοί, πρέπει να είµαστε έτοιµοι
να αναµετρηθούµε µε τους κακούς, γιατί δυστυχώς οι κακοί και
πολλαπλασιάζονται και αυξάνουν τη δύναµή τους. Ίσως από µια
στιγµή και µετά, να µην µπορεί καν να διανοηθεί η εκτελεστική
εξουσία να επιβάλει το νόµο. Και πρέπει να επιβάλουµε το νόµο,
κύριε Πρωθυπουργέ, και να νικήσουµε τους λαθρέµπορους των
καυσίµων, οι οποίοι βέβαια δεν είναι οι µόνοι που δηµιουργούν

µια επισφάλεια στη χώρα, αλλά είναι κι άλλοι λαθρέµποροι, όπως
οι λαθρέµποροι ελπίδας, οι λαθρέµποροι πόνου, οι λαθρέµποροι
αγωνίας, οι οποίοι τροφοδοτούν την ελληνική κοινωνία, προκει-
µένου να έχουν ιδιοτέλεια, ενίοτε και κοµµατική.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-

πουργός για τη δευτερολογία του.
ΛΟΥΚΑΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κύριε

Πρόεδρε του ΛΑΟΣ, όπως ανέφερα προηγουµένως, µέσα από
την ενίσχυση των συστηµάτων ελέγχου, καθώς και µε την ενί-
σχυση και την αναδιοργάνωση των τελωνείων και του ΣΔΟΕ, επι-
διώκεται να αντιµετωπιστεί αυτό το σηµαντικό πρόβληµα του
λαθρεµπορίου καυσίµων.

Όσον αφορά τις άλλες διαπιστώσεις, τις οποίες κάνατε πριν,
θα τις εξετάσουµε µε προσοχή και πρέπει να είστε σίγουρος ότι
ο νόµος πρόκειται να επιβληθεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα συνεχίσουµε τώρα

µε τη συζήτηση της δεύτερης µε αριθµό 358/19/10-1-2012 επί-
καιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Προέδρου του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον
Πρωθυπουργό, σχετικά µε τα σχέδια της Κυβέρνησης για µει-
ώσεις µισθών και συντάξεων στον ιδιωτικό τοµέα.

Ο κ. Τσίπρας έχει το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξει την
ερώτησή του.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρωθυπουργέ, θα συµφωνήσετε νοµίζω µαζί µου ότι δεν
υπάρχει κανένας λογικός άνθρωπος σε αυτήν τη χώρα και όχι
µόνο σε αυτήν τη χώρα, που να µη συνοµολογεί ότι αυτή η πολι-
τική της σκληρής λιτότητας, η λογική της εσωτερικής υποτίµη-
σης, που είναι ο πυρήνας της λογικής του µνηµονίου, δύο χρόνια
τώρα, έχει καταστρέψει την οικονοµία, έχει παραλύσει την οικο-
νοµία και µας έχει οδηγήσει σε µια κοινωνική κόλαση.

Οι ίδιοι αυτοί που µας επέβαλαν αυτήν την πολιτική, συνοµο-
λογούν ότι είναι ένα ναυάγιο, είναι µια λάθος συνταγή. Το λένε
εκπρόσωποι του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και Γερµανοί
οικονοµολόγοι. Κι εσείς αντί να πιαστείτε από αυτό και να τους
πιάσετε από το γιακά και να τους πείτε: «αλλάξτε στρατηγική»,
εµφανίζεστε δηµοσίως, τουλάχιστον σαν να µην έχετε καµµία
εναλλακτική πολιτική και τα αποδέχεστε όλα. 

Η φράση σας ότι «η κόκκινη γραµµή είναι σωτηρία του έθνους»
παραπέµπει σε µια άνευ όρων παράδοση στις απαιτήσεις των πι-
στωτών. Τα ίδια έλεγε ο κ. Παπανδρέου δύο χρόνια και τώρα δεν
µπορεί να κυκλοφορήσει. Και τώρα έρχονται και οι Βουλευτές
του ίδιου του κόµµατος του ΠΑΣΟΚ και καταφέρονται εναντίον
των Υπουργών τους.

Κύριε Πρωθυπουργέ, η σωτηρία της πατρίδας, αν βγείτε και
κυκλοφορήσετε έξω, θα σας πουν -πιστεύω ότι το ξέρετε- ότι
είναι τα στοιχεία που αναδεικνύονται και είναι ζοφερά. Ένας
στους δύο νέους ανθρώπους σήµερα, είναι άνεργος. Επτά στα
δέκα νοικοκυριά ζουν µε δραστικές περικοπές ακόµα και στα
τρόφιµα. Έχουµε 20% αύξηση στις αυτοκτονίες και δεν υπάρχει
στοά στους κεντρικούς δρόµους της Αθήνας που να µην έχει
άστεγους. Αυτή είναι η σωτηρία του έθνους;

Ακόµα και ο συνάδελφος, ο κ. Μόντι, έθεσε κάποια όρια, κά-
ποιες κόκκινες γραµµές. Έβαλε κάποια όρια στην κ. Μέρκελ.
Εσείς τι ακριβώς διαπραγµατεύεστε;

Κι έρχοµαι στο θέµα της ερώτησης, γιατί επιβεβαιώνεται µε
τον πιο τραγικό τρόπο ότι το µνηµόνιο µε αφορµή το χρέος, απο-
τελεί το όχηµα της υλοποίησης µιας ακραίας ταξικής πολιτικής,
προς όφελος βεβαίως, κάποιων, οι οποίοι ως άλλοι –να θυµη-
θούµε την περίοδο της Κατοχής- µαυραγορίτες θέλουν να πατή-
σουν επί πτωµάτων. Και σας ερωτώ: είστε έγκριτος οικονο-
µολόγος, πιστεύετε ότι το πρόβληµα της ανταγωνιστικότητας
της ελληνικής οικονοµίας είναι οι υψηλές αµοιβές των εργαζο-
µένων; Και σκέφτεστε µάλιστα, να προχωρήσετε στη νοµοθέ-
τηση µείωσης µισθών µε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου,
αγνοώντας το γεγονός ότι, κύριε Πρωθυπουργέ, δεν είστε εκλεγ-
µένος από τον ελληνικό λαό, για να βάλετε µία υπογραφή; Είστε
εκλεγµένος από τους Βουλευτές. Ακόµα κι αυτούς που σας εξέ-
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λεξαν εδώ, θα τους αγνοήσετε;
Θέλουµε συγκεκριµένες απαντήσεις, διότι ο κόσµος αυτήν τη

στιγµή, στενάζει και δεν ωφελούν σε τίποτα οι εκβιασµοί, η κα-
τατροµοκράτηση του κόσµου. Θέλουµε συγκεκριµένη επιχειρη-
µατολογία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-
πουργός, κ. Λουκάς Παπαδήµος.

ΛΟΥΚΑΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κύριε
Πρόεδρε της Βουλής, κύριε Πρόεδρε του ΣΥΡΙΖΑ, κυρίες και κύ-
ριοι Βουλευτές, το κεντρικό οικονοµικό πρόβληµα της χώρας
είναι η χαµηλή θέση που κατέχουµε στη διεθνή ανταγωνιστικό-
τητα των προϊόντων και υπηρεσιών. Σύµφωνα µε δηµοσιευµέ-
νους δείκτες της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας, κατά την
περίοδο 2001-2009, δηλαδή κατά τα εννέα χρόνια, πριν εκδηλω-
θεί η κρίση, η σωρευτική απώλεια ανταγωνιστικότητας έναντι των
εταίρων µας στην Ευρωζώνη, βάσει του σχετικού κόστους εργα-
σίας ανά µονάδα προϊόντος, έφτασε το 23%. Αυτή η απώλεια αν-
ταγωνιστικότητος αποτυπώνεται στο έλλειµµα τρεχουσών συ-
ναλλαγών και στο εµπορικό έλλειµµα, που παρά τη µείωση που
έχουν σηµειώσει κατά τα τελευταία δύο χρόνια, παραµένουν σε
ιδιαίτερα υψηλά επίπεδα, σε σχέση µε το Ακαθάριστο Εγχώριο
Προϊόν. 

Η απώλεια ανταγωνιστικότητας αντανακλά το γεγονός ότι το
κόστος εργασίας, µέρος του οποίου είναι και οι µισθοί, σηµείωσε
στην Ελλάδα, σχεδόν διπλάσια αύξηση, κατά τα εννέα χρόνια
πριν από την κρίση, σε σχέση µε τις λοιπές χώρες της Ευρωζώ-
νης. Η σωρευτική αύξηση των ονοµαστικών µισθών, κατά την πε-
ρίοδο αυτή, ήταν σηµαντικά υψηλότερη από τη συνολική αύξηση
της παραγωγικότητας. Αυτές οι εξελίξεις δεν µπορούν και δεν
πρέπει να αγνοηθούν ούτε από τους εργαζόµενους ούτε από τις
επιχειρήσεις.

Η µεγάλη απώλεια ανταγωνιστικότητας αναπόφευκτα επηρε-
άζει αρνητικά τις εξαγωγές της χώρας και επηρεάζει την απα-
σχόληση. Όσο η χώρα αδυνατεί να πουλήσει περισσότερα
προϊόντα και υπηρεσίες στη διεθνή αγορά, όσο οι εισαγωγές
αγαθών από το εξωτερικό αυξάνονται, επειδή η οικονοµία δεν
είναι ανταγωνιστική, τόσο οι επιχειρήσεις θα κλείνουν και η ανερ-
γία θα αυξάνεται. 

Προκειµένου να ανακάµψει η οικονοµία και να πετύχει σταθε-
ρούς ρυθµούς ανάπτυξης, πρέπει να βελτιώσει τις εξαγωγικές
επιδόσεις, και αυτό απαιτεί βελτίωση της ανταγωνιστικότητας και
µείωση του σχετικού κόστους των εγχωρίων προϊόντων και υπη-
ρεσιών. Ανεξαρτήτως του τι προτείνουν οι δανειστές µας, οφεί-
λουµε να εξετάσουµε από κοινού µε τους κοινωνικούς φορείς
µέτρα και πολιτικές που θα αποκαταστήσουν την ανταγωνιστικό-
τητα που έχει απολεσθεί και θα ενισχύσουν την απασχόληση.

Βεβαίως, η ανταγωνιστικότητα δεν εξαρτάται µόνο από το µι-
σθολογικό κόστος, ούτε µόνο από το κόστος εργασίας. 

Όπως ο ίδιος τόνισα στους κοινωνικούς εταίρους κατά τις συ-
ναντήσεις µας, υπάρχουν πολλοί παράγοντες που επηρεάζουν
την ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας. Η ανταγωνιστικότητα
εξαρτάται, µεταξύ άλλων, από το µη µισθολογικό κόστος παρα-
γωγής, όπως προσδιορίζεται από τις ασφαλιστικές εισφορές, το
ΦΠΑ και τους άλλους φόρους, τα τιµολόγια των δηµοσίων επι-
χειρήσεων. Εξαρτάται επίσης από τα εµπόδια που η γραφειοκρα-
τία βάζει στην επιχειρηµατικότητα, που πολλές φορές µάλιστα
συνδυάζονται µε διαφθορά. Εξαρτάται και από την ποιότητα των
προϊόντων που παράγονται και των υπηρεσιών που προσφέρον-
ται. 

Η Κυβέρνηση προωθεί σειρά διαρθρωτικών αλλαγών, προκει-
µένου να βελτιωθεί η ανταγωνιστικότητα αντιµετωπίζοντας τους
άλλους παράγοντες που την περιορίζουν. Αυτός είναι ένας βα-
σικός σκοπός του σχεδίου νόµου για τη βελτίωση του επιχειρη-
µατικού περιβάλλοντος που εγκρίθηκε χθες από το Υπουργικό
Συµβούλιο και θα κατατεθεί σύντοµα στη Βουλή. 

Μπορούµε επίσης να αναζητήσουµε και άλλα µέτρα, ώστε να
ελαφρύνουµε τον επαγγελµατία, τον έµπορο, το βιοτέχνη, τη
µικρή, µεσαία ή µεγάλη επιχείρηση. 

Πράγµατι, υπάρχουν κλάδοι και επιχειρήσεις όπου το µισθο-
λογικό κόστος δεν επιβαρύνει σηµαντικά την ανταγωνιστικότητα.
Υπάρχουν όµως και πολλοί κλάδοι, όπου οι επιχειρήσεις κλείνουν

και η ανεργία καλπάζει και στους οποίους το µισθολογικό κόστος
είναι κρίσιµος προσδιοριστικός παράγων της ανταγωνιστικότη-
τος. 

Δεν µπορούµε εποµένως να µην εξετάσουµε το ρόλο και τη
συµβολή του µισθολογικού κόστους στην ανταγωνιστικότητα,
όταν υπάρχουν στρεβλώσεις και οι συνέπειές τους, και όταν
αυτές οι στρεβλώσεις και οι συνέπειες είναι σήµερα εµφανείς
στις δύσκολες συνθήκες που βιώνει η χώρα µε την ύφεση και την
αύξηση της ανεργίας. 

Είναι προτιµότερο να υπάρχουν ανοιχτές επιχειρήσεις µε λίγο
χαµηλότερες αποδοχές µε τη συµφωνία και των δύο πλευρών,
αντί κλειστές επιχειρήσεις και περισσότεροι άνεργοι. Από το
2009 έως σήµερα, έχουµε περίπου τριάντα οκτώ χιλιάδες επιχει-
ρήσεις λιγότερες, επιχειρήσεις που έκλεισαν, και δεν απασχο-
λούν πια προσωπικό. Όπως ξέρετε, η ανεργία ξεπερνά το 17%.
Οι ασφαλισµένοι του ΙΚΑ συνολικά µεταξύ 2009 και τέλους του
2011 µειώθηκαν κατά εκατόν ογδόντα πέντε χιλιάδες. Έχουµε
εποµένως ένα σοβαρό πρόβληµα απασχόλησης. Αυτό συνδέεται
εν µέρει µε την ύφεση, µε την πτώση της εγχώριας ζήτησης, στην
οποία συµβάλλει και η περιοριστική δηµοσιονοµική πολιτική.
Αυτό είναι γεγονός. Αλλά συνδέεται, επίσης, καθοριστικά µε την
αδυναµία της χώρας να παράγει προϊόντα και υπηρεσίες αντα-
γωνιστικά στις αγορές. 

Κανένας δεν µπορεί να είναι αδιάφορος σε αυτό το πρόβληµα
της οικονοµίας, που συνιστά και µεγάλο κοινωνικό πρόβληµα. Οι
κοινωνικοί εταίροι, µε αίσθηµα ευθύνης, ξεκίνησαν έναν διάλογο
µε ουσιαστικό περιεχόµενο. Ενθαρρύνουµε το διάλογο αυτόν και
αναµένουµε τις αποφάσεις τους, που πιστεύουµε ότι θα αποτε-
λέσουν µια νέα αφετηρία συνεννόησης για την επίλυση των µε-
γάλων προβληµάτων.

Ρωτάτε, κύριε Τσίπρα, αν η Κυβέρνηση θα προχωρήσει σε µει-
ώσεις ή πάγωµα των µισθών στον ιδιωτικό τοµέα. Σας απαντώ
ότι πρέπει να δοθεί χρόνος στους κοινωνικούς εταίρους να δια-
βουλευθούν. Όσο βρίσκεται σε εξέλιξη ο κοινωνικός διάλογος,
η Κυβέρνηση δεν µπορεί και δεν πρέπει να πάρει θέση επί των
συγκεκριµένων θεµάτων της διαπραγµάτευσης. Δεν υπάρχουν
προειληµµένες αποφάσεις. Οι τελικές θέσεις της Κυβέρνησης
θα διαµορφωθούν λαµβάνοντας υπ’ όψιν τα αποτελέσµατα του
κοινωνικού διαλόγου µε γνώµονα την ενίσχυση της ανταγωνιστι-
κότητος αλλά και την προστασία των πιο αδυνάµων στρωµάτων.
Οι άνεργοι δεν έχουν ούτε κατώτατο µισθό, ούτε δέκατο τρίτο
και δέκατο τέταρτο µισθό. Πρέπει να νοιαστούµε και γι’ αυτούς.

Αν η χώρα δεν τα καταφέρει να αντιµετωπίσει την κρίση χρέ-
ους και να αντιµετωπίσει τις διαρθρωτικές αδυναµίες της οικο-
νοµίας, οι συνέπειες για το βιοτικό επίπεδο των µισθωτών και
συνταξιούχων θα είναι δραµατικές. Καταβάλλουµε όλες τις δυ-
νατές προσπάθειες για να αποφύγουµε µία τέτοια εξέλιξη. 

Θα δούµε, λοιπόν, πού υπάρχουν περιθώρια για προσαρµο-
γές, λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις συνθήκες που έχουν διαµορφωθεί.
Είναι, όµως, σαφές ότι για τους χαµηλόµισθους και για τους χα-
µηλοσυνταξιούχους τα περιθώρια προσαρµογών είναι πολύ πε-
ριορισµένα. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρό-
εδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξης Τσί-
πρας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς): Απορώ πού βρίσκετε το κουράγιο να χειρο-
κροτάτε, κύριοι Υπουργοί, µε την κατάσταση που επικρατεί.

Κύριε Πρωθυπουργέ, η µαγική λέξη για την ανάκαµψη της οι-
κονοµίας είναι η ανάπτυξη και όχι η αύξηση των εξαγωγών, ιδι-
αίτερα σε µία εποχή διεθνούς ύφεσης. Θα ήθελα να σας πω,
λοιπόν, ότι όταν η χώρα µας βρίσκεται σε πρωτοφανή ιστορικά
ποσοστά ύφεσης, καταγεγραµµένα στο ευρωπαϊκό πλαίσιο από
τον πόλεµο και µετά, µε εξαίρεση την πτώση της Σοβιετικής Ένω-
σης και έχει ύφεση ταυτόσηµη µε αυτή του Σουδάν, τότε το να
σκέφτεται κανείς τη µείωση των µισθών ως ένεση για την ανά-
καµψη της οικονοµίας και της ανταγωνιστικότητας, µάλλον ξε-
περνάει κάθε λογική, πόσω δε µάλλον όταν γνωρίζετε –και το
αναφέρατε αν όχι άµεσα, έµµεσα στην πρωτολογία σας- ότι η
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ανταγωνιστικότητα τιµής δεν είναι ο αποκλειστικός παράγοντας
που επικαθορίζει την ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας, αλλά
υπάρχουν άλλοι πολύ πιο σηµαντικοί, όπως η καινοτοµία και η
ποιότητα των παραγόµενων αγαθών. Αν ήταν έτσι, τότε δεν θα
ήταν οι πιο ανταγωνιστικές οικονοµίες αυτές των σκανδιναβικών
χωρών, που έχουν πάρα πολύ υψηλούς µισθούς.

Επιπλέον, κύριε Πρωθυπουργέ, ακόµη και αν συµφωνήσουµε
ότι πρέπει να δούµε και το ζήτηµα της ανταγωνιστικότητας τιµής,
πολύ καλύτερα από εµένα, ως οικονοµολόγος, γνωρίζετε ότι η
ανταγωνιστικότητα τιµής καθορίζεται από τρεις παράγοντες: από
το µοναδιαίο κόστος εργασίας, αλλά και από τα περιθώρια κέρ-
δους, καθώς και την ονοµαστική σταθµισµένη συναλλαγµατική
ισοτιµία. Δηλαδή, η αντιπληθωριστική πολιτική της Ευρωπαϊκής
Κεντρικής Τράπεζας είναι αυτή που έχει φταίξει περισσότερο
από ό,τι οι εργαζόµενοι που έχουν υψηλές αποδοχές.

Πάµε τώρα στο συγκεκριµένο που µου είπατε, ότι στην Ελλάδα
έχουµε αύξηση του κόστους εργασίας. Θα διαφωνήσω µαζί σας.
Είχαµε αύξηση του µοναδιαίου κόστους, αλλά η χώρα µας πα-
ραµένει πίσω από όλες τις άλλες χώρες της Ευρωζώνης σε
σχέση µε το µοναδιαίο κόστος εργασίας, ενώ στο περιθώριο κέρ-
δους είµαστε πρώτοι από όλες της χώρες της Ευρωζώνης.

Επίσης, επιτρέψτε µου να σας πω ότι η Τράπεζα της Ελλάδος
δεν χρησιµοποιεί τον καθιερωµένο δείκτη κόστους εργασίας ανά
µονάδα προϊόντος. Υπολογίζεται το κόστος εργασίας ανά µο-
νάδα προϊόντος ως ποσοστό -κλάσµα του ΑΕΠ ως προς το µι-
σθωτό και όχι ως προς τον απασχολούµενο, γεγονός που τείνει
στο να υποεκτιµάται συστηµατικά η παραγωγικότητα της εργα-
σίας, ενώ το µοναδιαίο κόστος εργασίας, που είναι αντιστρόφως
ανάλογο της παραγωγικότητας, εµφανίζεται υψηλότερο από όσο
πράγµατι είναι.

Να µπούµε, όµως, στην ουσία, γιατί αυτά ίσως αποτελούν και
αντικείµενο οικονοµολόγων. Δεν τα καταλαβαίνει και ο κόσµος
κι εγώ θέλω να σας µιλήσω µε λόγια απλά και κατανοητά.

Κύριε Πρωθυπουργέ, δεν είναι δυνατόν να πιστεύετε ότι σε
αυτήν την πρωτοφανή κρίση που το εισόδηµα όλων έχει µειωθεί,
που οι θέσεις εργασίας µειώνονται, ενώ οι τιµές παραµένουν
πάρα πολύ υψηλές, θα σωθούµε ως χώρα αν κουτσουρέψουµε
κι άλλο µισθούς που ήδη είναι πάρα πολύ χαµηλοί και στον ιδιω-
τικό τοµέα. 

Είναι αδιανόητο να το πιστεύετε αυτό εσείς, ένας έγκριτος οι-
κονοµολόγος. Στην Ελλάδα µειώθηκαν οι επιχειρήσεις, διότι δια-
λύθηκαν οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, οι οποίες δεν είναι ως επί
το πλείστον εξαγωγικές, αλλά παράγουν προϊόντα που τα που-
λάνε στην εγχώρια αγορά. Και όταν ο µέσος καταναλωτής, η
πλειοψηφία των καταναλωτών –διότι όλη η επίθεση έγινε στο χα-
µηλό και µέσο εισόδηµα, σ’ αυτόν που ό,τι παίρνει το καταναλώ-
νει- δεν έχει να αγοράσει και πέφτει η κατανάλωση, τότε βεβαίως
και κλείνουν επιχειρήσεις. Απλά µαθηµατικά είναι αυτά. Δεν χρει-
άζεται να είναι κανείς οικονοµολόγος για να τα καταλάβει. 

Συνεπώς, όσο επιµένετε στις πολιτικές της λιτότητας, στις πο-
λιτικές της ύφεσης, τότε θα έχουµε και µικρές δηµόσιες επενδύ-
σεις, άρα καµµία πιθανότητα ανάπτυξης και παραγωγικής
ανασυγκρότησης, και ταυτόχρονα θα διαλύεται και ο φορολογι-
κός µηχανισµός και θα έχουµε και µικρότερα έσοδα. Άρα το
απευκταίο, αυτό από το οποίο δύο χρόνια προσπαθείτε –υποτί-
θεται- να µας σώσετε µε τις πολιτικές σας, εσείς το φέρνετε µε
τις πολιτικές σας. Ποιο δηλαδή; Την πιθανότητα χρεοκοπίας. Η
χρεοκοπία έρχεται πιο κοντά από τις πολιτικές της λιτότητας που
ακολουθείτε. Δεν το καταλαβαίνετε αυτό; 

Και κλείνω µε το εξής. Οδηγούµαστε σε καταστροφή. Πηγαί-
νουµε µε εκατόν πενήντα χιλιόµετρα την ώρα στον γκρεµό, χωρίς
φρένα και χωρίς εναλλακτικό σχέδιο. Το αν η χρεοκοπία θα είναι
εντός ή εκτός του ευρώ είναι το ζήτηµα; 

Λέτε ότι θα µας σώσετε µε το νέο δάνειο, γιατί θα πάρετε 89
δισεκατοµµύρια. Τριάντα εννιά απ’ αυτά θα πάνε στις τράπεζες
κατευθείαν, 30 θα πάνε για το PSI και τα υπόλοιπα θα πάνε για
να αποπληρώσουµε τα οµόλογα. Ούτε 1 ευρώ δεν θα πάει στην
πραγµατική οικονοµία! Εάν είναι, κύριε Πρωθυπουργέ, να µας
κάνετε Ινδία ή Σουδάν, τότε δεν χρειάζεται να το κάνετε µε τη
βοήθεια των ξένων δυνάµεων. Μπορούµε και µόνοι µας. 

Η πολιτική, λοιπόν, αυτή είναι που µας οδηγεί στη δεκαετία

του ’50 και µε µαθηµατική ακρίβεια και εκτός Ευρωζώνης: Η πο-
λιτική της δανειακής σύµβασης, το Αγγλικό Δίκαιο στα οµόλογα,
η ισοπέδωση µισθών, η κατάργηση του κατώτατου µισθού, η διά-
λυση των εργασιακών δικαιωµάτων, το ξεπούληµα της δηµόσιας
περιουσίας. Αυτές είναι οι µεγάλες ευθύνες που αναλαµβάνετε,
και µάλιστα χωρίς να έχετε εκλεγεί, κι από ένα πολιτικό σύστηµα
το οποίο καταρρέει, ένα σάπιο πολιτικό σύστηµα της κλεπτοκρα-
τίας και της διαφθοράς. Πιστεύετε ότι µπορείτε να τα βγάλετε
πέρα και µάλιστα µε εκβιασµούς και µε τροµοκρατικά διλήµµατα;
Εάν, κύριε Πρωθυπουργέ, είναι έτσι τα πράγµατα και δεν έχετε
εναλλακτικό σχέδιο, η µεγαλύτερη συνεισφορά σας στον τόπο
είναι το να οδηγήσετε τη χώρα σε δηµοκρατικές διαδικασίες, δη-
λαδή στη λαϊκή ετυµηγορία, και να αποφασίσει ο ελληνικός λαός
ποιο θα είναι το µέλλον του κι όχι µία Βουλή η οποία έχει εκλεγεί
σε άλλες συνθήκες κι η οποία σήµερα βρίσκεται σε πρωτοφανή
δυσαρµονία µε τη λαϊκή βούληση. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-
πουργός κ. Παπαδήµος, προκειµένου να δευτερολογήσει. 

ΛΟΥΚΑΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κύριε
Πρόεδρε του ΣΥΡΙΖΑ, να ξεκινήσω µε ένα σηµείο στο οποίο συµ-
φωνούµε απόλυτα. Ζητούµενο και σκοπός της Κυβέρνησης
αυτής είναι η ανάκαµψη της οικονοµίας και η ανάπτυξή της µε
βιώσιµους ρυθµούς. Το ζητούµενο είναι πώς αυτό θα επιτευχθεί. 

Ένας ενδιάµεσος σκοπός για να επιτευχθεί η βιώσιµη ανά-
πτυξη της οικονοµίας, είναι, πρώτον, να εξυγιάνουµε ένα κράτος
που είναι υπερχρεωµένο, λόγω πολιτικών που ακολουθήθηκαν
για δεκαετίες και να αντιµετωπίσουµε διάφορους παράγοντες,
διαρθρωτικούς, αλλά και παράγοντες που συνδέονται µε το κό-
στος, που έχουν οδηγήσει σε µία µεγάλη απώλεια ανταγωνιστι-
κότητος στην οικονοµία. 

Μεσοµακροπρόθεσµα η ελληνική οικονοµία δεν πρόκειται να
αναπτυχθεί µε υψηλούς και βιώσιµους ρυθµούς, χρησιµοποιών-
τας µόνο πολιτικές, οι οποίες επηρεάζουν την εσωτερική ζήτηση.
Είµαστε µία µικρή οικονοµία και όπως έχει αποδειχθεί από την
εµπειρία πολλών άλλων οικονοµιών, µικρών και µεγάλων, βιώσιµη
και σταθερή ανάπτυξη µπορεί να επιτευχθεί µόνο µε τη βελτίωση
των «καθαρών» εξαγωγικών επιδόσεων, δηλαδή από τη µία
πλευρά, την αύξηση των εξαγωγών και παράλληλα την ενίσχυση
προϊόντων και υπηρεσιών, που προσφέρονται στο εσωτερικό της
χώρας, προκειµένου να περιοριστούν οι εισαγωγές.

Οι εξαγωγικές επιδόσεις είναι βασικός µοχλός ανάπτυξης σε
µια µικρή και ανοιχτή οικονοµία. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
Κατά την προσπάθεια που γίνεται -που ξεκίνησε πριν από ενάµισι
έτος και συνεχίζεται- για τη δηµοσιονοµική εξυγίανση, την ανα-
διάρθρωση της οικονοµίας και την αποκατάσταση της απώλειας
της ανταγωνιστικότητος, βραχυπρόθεσµα οι συνέπειες στο εισό-
δηµα είναι όντως αρνητικές, η απασχόληση µειώνεται και η ανερ-
γία αυξάνεται -το ανέφερα και πριν- συµφωνούµε και σε αυτό.
Είναι -αν θέλετε- µια αναπόφευκτη βραχυπρόθεσµη συνέπεια της
προσαρµογής της οικονοµίας. Αλλά όταν ολοκληρωθεί η προ-
σπάθεια αυτή -που ευελπιστώ ότι θα ολοκληρωθεί σε ένα ορατό
χρονικό διάστηµα- θα δηµιουργηθούν καινούργιες βάσεις, ούτως
ώστε να µειωθεί η ανεργία, να αυξηθεί η απασχόληση, να ανα-
κάµψει η οικονοµία και να επιτύχουµε υψηλότερους ρυθµούς
ανάπτυξης. 

Δεν υπάρχουν, φοβάµαι, εναλλακτικές και µαγικές λύσεις. Η
Κυβέρνηση έχει και σχέδιο για την εφαρµογή της κατάλληλης
πολιτικής γενικότερα, αλλά και ειδικότερα όσον αφορά την
αγορά εργασίας. Και, επίσης, θα διαπραγµατευθεί σκληρά µε
τους δανειστές για να επιτύχει το καλύτερο δυνατό αποτέλεσµα,
λαµβανοµένου υπ’ όψιν των περιορισµών που αντιµετωπίζουµε.
Αλλά η δυνατότητά µας να διαπραγµατευθούµε σκληρά και να
επιτύχουµε το καλύτερο αποτέλεσµα συναρτάται µε τη δυνατό-
τητά µας να αντιµετωπίσουµε οι ίδιοι στο εσωτερικό της χώρας
τις πηγές των προβληµάτων µας. 

Όπως είπα και στην αρχή και όπως όλοι γνωρίζετε πολύ καλά,
η Ελλάδα είναι ένα υπερχρεωµένο κράτος. Είναι ένα κράτος
όπου η ανταγωνιστικότητα για διάφορους λόγους και µετρού-
µενη µε διάφορους δείκτες -όχι µόνο µε το δείκτη του σχετικού
κόστους εργασίας, του σχετικού κόστους εργασίας, αλλά και µε
βάση διάφορους άλλους δείκτες που ενσωµατώνουν διάφορες
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διαστάσεις ποιοτικές και λοιπές της έννοιας της ανταγωνιστικό-
τητας βρίσκεται σε ένα από τα χαµηλότερα επίπεδα του κόσµου.
Αν δεν αντιµετωπίσουµε αυτά τα δύο προβλήµατα δεν πρόκειται
να ξεπεράσουµε την κρίση. 

Μια µικρή παρατήρηση σχετικά µε τους δείκτες που αναφέ-
ρατε. Διάφοροι δείκτες του κόστους εργασίας υπολογίζονται µε
διαφορετικούς τρόπους και εποµένως µπορεί να οδηγήσουν σε
κάποιο διαφορετικό αποτέλεσµα. Ακριβώς γι’ αυτόν το λόγο ανα-
φέρθηκα στις εισαγωγικές παρατηρήσεις µου -στην απάντηση
που σας έδωσα στα ερωτήµατά σας- σε δείκτες που έχουν δη-
µοσιευθεί από την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, που είναι εναρ-
µονισµένοι, ώστε να υπολογίζουν ακριβώς µε τον ίδιο τρόπο την
ανταγωνιστικότητα του κόστους σε όλες τις χώρες της Ευρωζώ-
νης. 

Ανεξάρτητα από τους δείκτες που χρησιµοποιούνται είναι γε-
γονός ότι η απώλεια είναι µεγάλη. Είναι, επίσης ένα θετικό απο-
τέλεσµα ότι βελτιώνεται, αλλά βελτιώνεται σιγά και πρέπει να
κάνουµε ένα ακόµα βήµα. Παράλληλα µε τη µείωση του κόστους
παραγωγής θα υιοθετήσουµε και µέτρα, τα οποία θα συντελέ-
σουν στην ενίσχυση του ανταγωνισµού στις αγορές προϊόντων
και υπηρεσιών, ώστε να υπάρξει και βελτίωση των τιµών. Και
όπως προανέφερα µε πολλά άλλα µέτρα, ώστε η ανταγωνιστικό-
τητα µε την ευρεία έννοια, επίσης να βελτιωθεί. 

Αυτές οι θέσεις δεν αποτελούν ένα ψευτοδίληµµα που τίθεται,
προκειµένου για κάποιο λόγο, που δεν µπορώ να καταλάβω, να
ακολουθήσουµε πολιτικές που συµπιέζουν αυθαίρετα και χωρίς
κανένα λόγο τα εισοδήµατα των εργαζοµένων. Όλοι επιθυµούµε
τα εισοδήµατα των εργαζοµένων να αυξάνονται και η απασχό-
ληση παράλληλα να αυξάνεται, αλλά είµαστε αναγκασµένοι να
βιώσουµε µια περίοδο προσαρµογής, να αντιµετωπίσουµε τις συ-
νέπειες των λαθών που έγιναν, ώστε να διασφαλίσουµε ένα κα-
λύτερο αύριο.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε και εµείς

τον κύριο Πρωθυπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι επτά µαθητές και µαθή-
τριες και ένας εκπαιδευτικός τους, από το Ιδιωτικό Γενικό Λύκειο
«Νικολάου Μαλλιάρα». 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Για ενηµέρωση των νέων, λέω ότι µόλις παρακολούθησαν τη
διαδικασία των ερωτήσεων που θέτουν οι Αρχηγοί των κοµµάτων
προς τον Πρωθυπουργό. Κάθε Παρασκευή έχουµε αυτήν τη δια-
δικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου προς την Κυβέρνηση και
ειδικότερα προς τον Πρωθυπουργό.

Συνεχίζουµε µε την τρίτη υπ’ αριθµ. 377/10-1-2012 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Σοφίας Καλαντίδου προς τους Υπουργούς
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε τις πρόσφατες πληµµύρες στον Έβρο. 

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Καλαντίδου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Ιωάννης
Μαγκριώτης. 

Ορίστε, κυρία Καλαντίδου, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, για
να αναπτύξετε την ερώτησή σας. 

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υφυπουργέ, για µια ακόµη φορά ανοχύρωτος παρου-

σιάστηκε ο Νοµός Έβρου µπροστά στα όποια –γιατί δεν είχαµε
και ακραία- καιρικά φαινόµενα. Η αντιπληµµυρική προστασία του
νοµού –θα συµφωνήσετε και εσείς, άλλωστε το έχουµε ξανασυ-
ζητήσει το θέµα- είναι ανεπαρκής, αφού σχεδιάστηκε και υλοποι-
ήθηκε πριν περίπου πενήντα χρόνια. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Άρα σήµερα είναι αναγκαίο να γίνουν έργα που να ανταποκρί-
νονται στις νέες γεωπολιτικές –και όχι στις καιρικές, αν θέλετε-

συνθήκες, γιατί πραγµατικά το θέµα είναι γεωπολιτικό και αφορά
επιλογή πολιτικής. 

Σήµερα αυτές τις συνθήκες επιγραµµατικά µπορεί να τις ανα-
φέρει κάποιος λέγοντας ότι έχουµε µείωση της αγροτικής παρα-
γωγής όχι µόνο στη χώρα µας αλλά και στις γειτονικές χώρες,
που εντείνουν το πρόβληµα και κάνουν το νερό ακόµη περισσό-
τερο. Έχουµε αποψίλωση δασών και δασικών εκτάσεων που και
αυτό δηµιουργεί πρόβληµα. Έχουµε βέβαια µείωση των επενδύ-
σεων για δηµόσια έργα και υποδοµές, µια µείωση που είναι συ-
νεχής τα τελευταία χρόνια στη χώρα, αλλά παρόµοια είναι και
στις γειτονικές χώρες και έτσι επιβαρύνεται η περιοχή αυτή. 

Επίσης, είναι τραγελαφικό γεγονός για τους κατοίκους της πε-
ριοχής και έφερε αµηχανία στην περιφερειακή διοίκηση η κατά-
ληξη που είχαµε µε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ». Υπάρχει µια υπηρεσία
στα χαρτιά που θα διαχειριστεί το πρόβληµα της περιοχής και η
οποία ποτέ δεν στελεχώθηκε από τότε που ορίστηκε. 

Τελειώνοντας, η διακρατική συµφωνία σαφέστατα είναι απα-
ραίτητη, αλλά πρέπει να πούµε ότι και για τη διακρατική συµφω-
νία αλλά και για όλα αυτά που συµβαίνουν –και κάθε φορά,
σχεδόν κάθε χρόνο, ερχόµαστε µε το ίδιο πρόβληµα - την κύρια
ευθύνη δεν την έχουν τα καιρικά φαινόµενα, αλλά η πολιτική που
ακολούθησαν οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρα-
τίας και τώρα –λυπάµαι που το λέω- της συγκυβέρνησης του
µαύρου µετώπου. Είναι µια πολιτική µείωσης των δηµοσίων επεν-
δύσεων για υποδοµές στον αγροτικό τοµέα και για έργα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Άλλωστε, οι επιλογές της Ευρωπαϊκής Ένωσης που µε ευλά-
βεια υποστηρίζουν τα κόµµατα του ευρωµονόδροµου δεν κινούν-
ται στην κατεύθυνση ανάπτυξης και προστασίας της αγροτικής
παραγωγής της µικροµεσαίας αγροτιάς. Γι’ αυτό έργα αρδευ-
τικά, φράγµατα, έργα αντιπληµµυρικά και αποστραγγιστικά γί-
νονται τελικώς µη επιλέξιµα σε αυτήν την κατεύθυνση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ πολύ ολο-
κληρώστε. 

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ: Ρωτάµε, λοιπόν, την Κυβέρνηση εάν
σήµερα έχει καταγράψει καταστροφές και πώς αυτές θα αποζη-
µιωθούν. Αν και έχουµε γνώση ότι είναι µικρή η καταστροφή, φο-
βόµαστε πολύ για το επόµενο διάστηµα που τα νερά θα είναι
περισσότερα στον ποταµό. Τι µέτρα θα πάρει η Κυβέρνηση και
πόσους πόρους θα διαθέσει για το πρόβληµα στον Έβρο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε πολύ. 
Ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Ιωάννης

Μαγκριώτης έχει το λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα να ευχαριστήσω την αγαπητή συνάδελφο που φέρ-

νει αυτό το σηµαντικό θέµα στο Κοινοβούλιο, θέµα που το
έχουµε συζητήσει πολλές φορές και συζητείται για πολλές δε-
καετίες –και έχει δίκιο σε αυτό- γιατί το πρόβληµα είναι σηµαν-
τικό και µεγάλο και δεν µπορούν να υπάρξουν αποσπασµατικές
λύσεις. 

Άλλωστε, τέτοιες λύσεις επιχειρήθηκαν να δοθούν τα προ-
ηγούµενα χρόνια –και µε σηµαντικές δαπάνες- όµως δεν είχαν
αποτέλεσµα, γιατί το πρόβληµα της διαχείρισης των υδάτων του
Έβρου, ιδιαίτερα τη χειµερινή περίοδο, είναι πολύ µεγάλο και
σηµαντικό. Η λύση δεν αφορά µόνο την Ελλάδα –θα έλεγα, την
αφορά δευτερευόντως- αλλά κυρίως τη Βουλγαρία, απ’ όπου ξε-
κινούν και οι παραπόταµοι και ο βασικός ποταµός Άρδας, ο
οποίος δηµιουργεί και τα πληµµυρικά φαινόµενα. 

Θέλω, να τονίσω ότι αν δεν υπάρχει ορθολογική διαχείριση
των υδάτινων πόρων του Έβρου στις πηγές του, τότε είναι βέ-
βαιο πως δεν θα µπορέσει να υπάρξει και ποτέ λύση. Το ένα είναι
αυτό. 

Δεύτερον. Εάν δεν υπάρξει διακρατική συνεργασία ανάµεσα
στις τρεις χώρες, την Ελλάδα, την Τουρκία και τη Βουλγαρία -
αναφέρθηκα για τη Βουλγαρία όσο αφορά τη διαχείριση, γιατί
από εκεί ξεκινούν κυρίως τα υδάτινα αποθέµατα, αλλά και την
Τουρκία για την εµβάθυνση της κοίτης για τη διαµόρφωση του
ποταµού- τότε και πάλι κάθε αντιπληµµυρικό έργο θα είναι ανα-
ποτελεσµατικό.
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Τέτοια σηµαντικά έργα έγιναν την εποχή του Ελευθερίου Βε-
νιζέλου σε συνεργασία µε την τότε Δηµοκρατία της Τουρκίας και
τον Κεµάλ Ατατούρκ. Από τότε δηµιουργήθηκαν οι βασικές προ-
ϋποθέσεις και για ένα µεγάλο διάστηµα είχαν δοθεί λύσεις. 

Όµως, οι κλιµατικές αλλαγές, τα πληµµυρικά φαινόµενα στη
συνέχεια, αλλά και λανθασµένες επιλογές από όλες τις χώρες
για τη διαχείριση των υδάτων, για τη διαµόρφωση των αντιπληµ-
µυρικών συστηµάτων οδήγησαν στο να εµφανίζονται χρόνο παρά
χρόνο ή κάθε χρόνο καταστροφικά πληµµυρικά φαινόµενα στη
περιοχή. Πολύ σωστά αναφέρθηκε η αγαπητή συνάδελφος ότι
είναι αποσπασµατικές οι λύσεις που δίνονται.

Σε αυτή, λοιπόν, τη βάση η Κυβέρνηση αποφάσισε µετά και
την καταστροφική πληµµύρα του 2010 να διαµορφώσει ένα σχέ-
διο το οποίο θα περιλαµβάνει: Πρώτον, τη διακρατική συνεργα-
σία και σε αυτή τη κατεύθυνση ο Πρωθυπουργός Γιώργος Πα-
πανδρέου τότε πήρε πρωτοβουλίες. Συναντήθηκε µε τους Πρω-
θυπουργούς των δύο γειτονικών χωρών και διαµόρφωσαν ένα
πλαίσιο. Αυτό το πλαίσιο σε συνεργασία µε το Υπουργείο Εξω-
τερικών συνεχίζεται σήµερα. Είναι σηµαντικό στο πλαίσιο και της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, η οποία καλείται να χρηµατοδοτήσει τις
βασικές µεγάλες υποδοµές, που θέλουν τα τρία κράτη, να δώσει
στρατηγική και µακροπρόθεσµη λύση.

Δεύτερον, ασφαλώς η χώρα µας προσπαθεί στο δικό της πλαί-
σιο να δώσει λύσεις για την ανακούφιση των ανθρώπων της πε-
ριοχής αλλά και για τον περιορισµό των πληµµυρικών φαινο-
µένων.

Γι’ αυτές τις λύσεις και τις πρωτοβουλίες θα αναφερθώ στη
συνέχεια της παρέµβασής µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει η Βουλευ-
τής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σοφία Καλαντί-
δου.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ: Κύριε Υπουργέ, αφού δεν µπορούν να
υπάρχουν αποσπασµατικές λύσεις, στο σηµείο που φτάσαµε µε
την Κυβέρνηση στην οποία συµµετέχετε, ζητάτε από τον ελλη-
νικό λαό και από τους κατοίκους της περιοχής –αν αυτό κατά-
λαβα καλά- ακόµη µία ευκαιρία στο συγκεκριµένο θέµα να
εφαρµόσετε µία πολιτική που τώρα δεν θα έχει αποσπασµατικές
λύσεις και θα υπάρχει προώθηση όλων των ζητηµάτων σχετικά
µε τη διαχείριση των υδάτινων πόρων και αποθεµάτων και την
αντιµετώπιση των πληµµυρικών φαινοµένων στον Έβρο.

Τώρα, είναι ένα ερώτηµα πώς θα σας ξαναεµπιστευθεί ο λαός
µε όλα αυτά που συµβαίνουν. Πάνω σε αυτό εγώ θέλω να ξεκα-
θαρίσω την άποψη του κόµµατός µου που πρωτοστατεί στο να
λύνονται τέτοια προβλήµατα. Σαφέστατα δεν µπορούν να λυθούν
µε αποσπασµατικές λύσεις. Ήταν µέρος της κριτικής µας τα προ-
ηγούµενα χρόνια.

Και σήµερα, όµως, δεν µπορεί να πει ψέµατα ότι γίνεται να
κάνει µία ολοκληρωµένη πολιτική για τα υδάτινα αποθέµατα και
µάλιστα σε ξένη χώρα, εάν δεν πάρεις υπ’ όψιν σου τις πολιτικές
που εφαρµόζονται για τη γεωργία, για τη διαχείριση των υδάτι-
νων πόρων συνολικά και τελικώς µε κέντρο µάλιστα τον άνθρωπο
και τα συµφέροντα των λαϊκών στρωµάτων.

Εµείς, λοιπόν, λέµε ότι πραγµατικά οι εργαζόµενοι και οι κά-
τοικοι της περιοχής πρέπει να διεκδικήσουν να αντιµετωπιστεί
πολιτικά ολοκληρωµένα η διαχείριση των υδάτινων πόρων, ακρι-
βώς γιατί το νερό είναι φυσικός πόρος ζωτικής σηµασίας για όλο
το λαό. 

Ζητάµε, λοιπόν, να υπάρχει µάλιστα µηχανισµός που θα κατα-
γράφει άµεσα τέτοια φαινόµενα, πληµµύρες, καταστροφές, ζη-
µιές και θα καταβάλει όλη, πλήρη αποζηµίωση. Οφείλουν, όµως
να διεκδικήσουν δηµόσιο φορέα για την ολοκληρωµένη διαχεί-
ριση και αξιοποίηση των υδάτινων πόρων της χώρας και του
νοµού µας. Οφείλουν να το κάνουν αυτό γνωρίζοντας και ένα
χρόνο ζώντας και την εµπειρία του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» που δεν ωφέ-
λησε σε αυτήν την κατεύθυνση την περιοχή. Γνωρίζω πολύ καλά
ότι επισκέφτηκαν οι τοπικές αρχές –να το πω έτσι- τη Βουλγαρία
το τελευταίο διάστηµα για το πρόβληµα. Είδαν πώς διοχετεύουν
οι Βούλγαροι τα νερά. Μα, έχουν περίσσευµα. Δεν έχουν και
αυτοί χωράφια για να χρησιµοποιήσουν τα νερά τους. Τα ρίχνουν
στο ποτάµι. Αποψίλωσαν τα δάση τους µε αυτήν την πολιτική που
ακολούθησαν µε την ανατροπή του σοσιαλιστικού συστήµατος.

Πρέπει να διεκδικήσουµε το σχεδιασµό και την εκτέλεση ανα-
γκαίων εγγειοβελτιωτικών έργων, αντιπληµµυρικών έργων και
υποδοµής; Και βέβαια. Μπορούµε να το κάνουµε µε κυβερνήσεις
που πραγµατικά ό,τι δαπάνες κάνουν είναι δαπάνες που ωφε-
λούν τους µεγάλους; Δεν ξέρω αν µπορούν να σας εµπιστευτούν
ξανά. Και να σας πω ότι ένα σηµείο της εµπιστοσύνης είναι και η
διακρατική συµφωνία.

Εγώ είµαι λίγα χρόνια στο Κοινοβούλιο, αρκετά χρόνια στο
συνδικαλιστικό τοµέα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Κύριε Υπουργέ, πόσες φορές έχετε πει για τη διακρατική συµ-
φωνία; Πάνε, έρχονται Υπουργοί, στελέχη της Κυβέρνησης, ο
Πρωθυπουργός. Τι είναι αυτή η διακρατική συµφωνία που δεν
µπορεί να γίνει για τους υδάτινους πόρους; Είναι τόσο δύσκολο;
Αν είναι αυτό τόσο δύσκολο, πώς µπορούν να γίνονται άλλες
συµφωνίες;

Πραγµατικά, εµείς λέµε στο λαό να µη σας εµπιστευτεί ούτε
και γι’ αυτό το πρόβληµα του Έβρου, γιατί του χρόνου θα ξανα-
πληµµυρίσει. Και λέµε ευτυχώς που δεν είχαµε µεγάλες κατα-
στροφές αυτή την περίοδο. Πολύ φοβόµαστε, γιατί η άνοιξη
µπορεί να εγκυµονεί περισσότερους κινδύνους.

Καλούµε αυτόν το λαό, λοιπόν, να συµπορευτεί µε το ΚΚΕ για
µια πολιτική στην αγροτική οικονοµία σύµφωνα µε τις παραγω-
γικές δυνατότητες της χώρας, τις διατροφικές ανάγκες µας και
το όφελος των µικροµεσαίων αγροτών. Σε αυτήν την πολιτική θα
µπορέσει να διαχειριστεί η χώρα, η Κυβέρνησή της -η λαϊκή της
κυβέρνησή- καλύτερα τους υδάτινους πόρους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, να λάβει το
λόγο ο κ. Μαγκριώτης για δευτερολογία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Ευχαριστώ τη συναδέλφισσα για το ότι η συµφωνία χρειάζεται
στρατηγική ευρύτερη και µακροχρόνια για την αντιµετώπιση του
προβλήµατος και όχι εµβαλωµατικές και αποσπασµατικές λύ-
σεις, που ακολουθήθηκαν όλα τα προηγούµενα χρόνια, ανεξάρ-
τητα από τις κυβερνήσεις, όπως πολύ σωστά είπατε. Αυτό, όµως,
γίνεται από την ελληνική πλευρά, γιατί; Η διακρατική συνεργασία
δεν έχει περπατήσει και όχι µε ευθύνη της χώρας µας, η οποία
πάντοτε την επεδίωκε και την επιδιώκει και συνεχίζει, αλλά γιατί
υπεισέρχονται και άλλα θέµατα.

Λυπάµαι, αλλά θα σας πω ότι και µε το προηγούµενο καθε-
στώς της Βουλγαρίας δεν µπορούσε να υπάρξει διακρατική συ-
νεργασία συνολικά για τη διαχείριση των υδάτινων πόρων και στο
Στρυµόνα και στο Νέστο και στον Έβρο. Αυτό επετεύχθη πριν
από µερικά χρόνια. Αυτή, όµως, θέλει εξειδίκευση. Είναι µια γε-
νική η οποία είναι πολύ σηµαντική και πολύ θετική. Όµως, θέλει
και εξειδίκευση.

Εκεί, λοιπόν, στην εξειδίκευση, στην εφαρµογή υπάρχουν θέ-
µατα και προβλήµατα και διαφορετικές προσεγγίσεις. Άλλα είναι
τα προβλήµατα µε τη βουλγαρική πλευρά -που είναι θέµατα δια-
χείρισης, όπως είπα, των πρόσθετων υδάτινων πόρων που δηµι-
ουργούνται τη χειµερινή περίοδο- και άλλα µε την Τουρκία, όπου
εκεί υπάρχουν και άλλα θέµατα, όσον αφορά την κοίτη του πο-
ταµού και όσον αφορά τις όχθες.

Συνεπώς η Ελλάδα είναι πάντοτε επισπεύδουσα και στο πλαί-
σιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και στο πλαίσιο της περιφε-
ρειακής συνεργασίας. Δεν εξαρτάται, όµως, µόνο απ’ αυτήν.
Βεβαίως, τα αποτελέσµατα αυτά τα εισπράττει και η βουλγαρική
πλευρά και ο βουλγαρικός λαός -επώδυνα πολλές φορές- και ο
τουρκικός λαός και ο ελληνικός λαός της περιοχής.

Θέλω να πω, λοιπόν, ότι το φαινόµενο αυτό έχει βάθος χρόνου
και δεν είναι των τελευταίων χρόνων µόνο. Γι’ αυτό ακριβώς
υπήρξε αυτή η πρωτοβουλία από τον Γιώργο Παπανδρέου, τον
τέως Πρωθυπουργό από την προηγούµενη κυβέρνηση. Και αυτή
η πρωτοβουλία συνεχίζεται. Θέλω να σας πω, µάλιστα, ότι υπήρ-
ξαν για πρώτη φορά τόσο συστηµατικές πιέσεις για συνεργασία
προς τη βουλγαρική πλευρά για να υπάρξει η ορθολογική δια-
χείριση των υδάτινων πόρων στο φράγµα του Ιβαΐλογκραντ, γι’
αυτό και δεν είχαµε µεγαλύτερα πληµµυρικά φαινόµενα µε πα-
ρέµβαση του ΥΠΕΚΑ, που είναι το αρµόδιο για τη διαχείριση των
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υδάτινων πόρων και του Υπουργείου Εξωτερικών, προωθούνται
προτάσεις του Υπουργείου Υποδοµών, το οποίο δεν είναι το επι-
σπεύδον στα συγκεκριµένα θέµατα, όπως πολύ καλά γνωρίζετε.

Μάλιστα, πραγµατοποιήθηκε και σύσκεψη των Γενικών Γραµ-
µατέων των Υπουργείων. Υπάρχει και ρηµατική ανακοίνωση προς
τη βουλγαρική πλευρά. Πρώτη φορά έχει γίνει αυτό και καταδει-
κνύει την κρισιµότητα της θέσης και την ανάγκη η Βουλγαρία
ακριβώς να κάνει την ορθολογική διαχείριση και να συνεχίσει,
γιατί από εκεί εξαρτάται η εξέλιξη του φαινοµένου.

Από την άλλη πλευρά, ο Περιφερειάρχης κ. Γιαννακίδης, επι-
κεφαλής αντιπροσωπείας φορέων της περιοχής, επισκέφθηκε µε
τη συνεργασία και την υποστήριξη του Υπουργείου Εξωτερικών
και του ΥΠΕΚΑ το Ιβαΐλογκραντ. Διαπίστωσαν και οι ίδιοι το πρό-
βληµα, συµφώνησαν σε ένα πλαίσιο διαχείρισης και, βεβαίως,
έχουν πάρει πρωτοβουλίες και στο πλαίσιο του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ»
και µε τη δική µας υποστήριξη.

Έχει υπογραφεί ήδη η προγραµµατική σύµβαση για την υπο-
στήριξη της περιφέρειας στην προσπάθειά της να δηµιουργήσει,
όπως είπα, υποδοµές αντιµετώπισης πληµµυρικών φαινοµένων,
αν εµφανιστούν, στο προσεχές µέλλον, τους επόµενους µήνες,
αν δεν µπορέσει η βουλγάρικη πλευρά να συγκρατήσει τα νερά,
όπως είπα και προηγουµένως.

Ταυτόχρονα, χθες πραγµατοποιήθηκε σύσκεψη στο Υπουρ-
γείο Υποδοµών παρουσία του κ. Γιαννακίδη και άλλων υπηρεσια-
κών και αυτοδιοικητικών παραγόντων για τα ίδια θέµατα, για την
υποστήριξη -και οικονοµική και µε τεχνογνωσία- της περιφέρειας
και της αυτοδιοίκησης για την αντιµετώπιση των έκτακτων φαι-
νοµένων, αν εµφανιστούν. Αύριο θα βρίσκεται εκεί ο Γενικός
Γραµµατέας του Υπουργείου Υποδοµών κ. Οικονοµίδης, σε µία
ευρεία σύσκεψη και επιτόπου αντιµετώπιση. 

Ήδη, κλιµάκιο της ΥΑΣΒΕ του Υπουργείου έχει επισκεφθεί όλη
την περιοχή, έχει χαρτογραφήσει τα προβλήµατα. Υπάρχουν,
όπως είπατε, προβλήµατα µικρά και περιορισµένης έκτασης. Ο
ΕΛΓΑ είναι εκεί, επίσης και καταγράφει. Φυσικά, θα υπάρξουν
αποζηµιώσεις, όπως η κείµενη νοµοθεσία ορίζει, κάτι που έγινε
µε ταχύτητα πρωτόγνωρη το 2010, όπως ξέρετε. Μέσα σε λιγό-
τερο από ένα εικοσιτετράωρο υπεγράφη κοινή υπουργική από-
φαση και ενεργοποιήθηκε ο µηχανισµός της πολιτείας κι έτσι τα
διάφορα εµπλεκόµενα Υπουργεία αποζηµίωσαν είτε καταστρο-
φές σε κατασκευές, πολύ περισσότερο σε αγροτική και κτηνο-
τροφική παραγωγή. 

Η πολιτεία είναι εδώ παρ’ όλη την οικονοµική κρίση, παρ’ όλη
τα προβλήµατα, παρ’ όλη την αδυναµία του κρατικού µηχανισµού
λόγω των γενικότερων προβληµάτων, είναι κοντά στους ανθρώ-
πους του Έβρου για την αντιµετώπιση των προβληµάτων, που,
όπως είπατε κι εσείς πολύ σωστά, είναι σηµαντικά και συνδέονται
και µε τη διαχείριση των υδάτινων πόρων και µε τη διαχείριση,
του εδάφους για την ανάπτυξη και της αγροτικής και της κτηνο-
τροφικής παραγωγής.

Συµφωνούµε, λοιπόν, στις βασικές επισηµάνσεις σας και
στους βασικούς στόχους. Πιστεύω ότι µέσα από αυτό το σχέδιο
µπορούµε να έχουµε αποτελέσµατα.

Όσον αφορά τη συγκρότηση της ειδικής υπηρεσίας από το
Υπουργείο µε πρόταση των φορέων της περιοχής για να έχει τη
συνολική στρατηγική διαχείριση, είναι αλήθεια ότι έχει µια σχε-
τική καθυστέρηση η συγκρότησή της. Βεβαίως, και αν είχε συγ-
κροτηθεί, δεν θα µπορούσε να αποδώσει γιατί θέλει βάθος
χρόνου –πενταετία τουλάχιστον- για να έχει αποτελέσµατα, όπως
κι εσείς διαπιστώσατε. 

Αυτό, όµως, κυρίως οφείλεται στο ότι ορίστηκε µετά από προ-
τάσεις των τοπικών φορέων έδρα το Σουφλί, που είναι στο κέν-
τρο του νοµού, ώστε να κάνουµε κι ένα βήµα αποκέντρωσης.
Δυστυχώς, όµως, οι υπάλληλοι των δηµοσίων υπηρεσιών της πε-

ριοχής δεν δέχονται να πάνε, γιατί θεωρούν ότι το Σουφλί είναι
µακριά από την Αλεξανδρούπολη, µόνο τρεις έχουν δεχθεί από
τους είκοσι, είκοσι πέντε περίπου που χρειάζεται για να στελε-
χωθεί η υπηρεσία. Έχουµε πει στους φορείς του Έβρου να το
επαναξιολογήσουν κι ας µας προτείνουν που πρέπει να είναι η
έδρα για να λυθεί και αυτό το θέµα επιτέλους. Όπως καταλαβαί-
νετε, όµως, δεν µπορεί να γίνει επίταξη των υπαλλήλων από την
Κυβέρνηση. Πρέπει, λοιπόν, αυτοί οι άνθρωποι, που αντιµετωπί-
ζουν και το πρόβληµα, να συµµετάσχουν όλοι σ’ αυτήν την προ-
σπάθεια. Εµείς έχουµε την πρόθεση, τη βούληση κι είµαστε
µπροστά σ’ αυτήν την προσπάθεια.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαγκριώτη.
Η πέµπτη µε αριθµό 376/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Αντωνίου Σκυλλάκου προς τους Υπουργούς Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων και Οικονοµικών, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων για την καταβολή των δεδουλευµένων στις συµβα-
σιούχες καθαρίστριες των σχολείων της χώρας δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος, συντρέχοντος στο πρόσωπο της κυρίας
Υπουργού και διαγράφεται.

Οµοίως, η πρώτη µε αριθµό 367/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, σχετικά µε τη διατήρηση του τελωνείου Τυµπακίου του
Νοµού Ηρακλείου δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος, συντρέ-
χοντος στο πρόσωπο του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα
να έχω το λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε
Kεγκέρογλου, έχετε το λόγο κατ’ απόλυτη οικονοµία.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Θα ήθελα να πω, αν µου επιτρέ-
πετε, ότι υπάρχει µεν η συνήθεια να δηλώνουν κώλυµα οι Υπουρ-
γοί, αλλά αυτό που µας εκπλήσσει είναι όταν επικαλούνται
κώλυµα παρόντες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, είναι λίγο παρά-
δοξο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ασφαλώς.
Η ερώτηση δεν αφορά ένα οποιοδήποτε θέµα. Θα ήθελα να

πω δύο κουβέντες.
Καταργείται µία υπηρεσία, υποτίθεται για να µειώσουµε το κό-

στος, ενώ αυξάνεται µε την κατάργηση. Δεύτερον, συνδέεται
απολύτως µε τον έλεγχο της λαθρεµπορίας καυσίµων. 

Αυτό το µήνυµα θα ήθελα να το µεταφέρετε στον Αναπληρωτή
Υπουργό, προκειµένου να ενηµερωθεί τουλάχιστον για το θέµα
πριν να παίρνει αποφάσεις. Είναι εντελώς απαράδεκτο να παίρνει
αποφάσεις χωρίς να ενηµερώνεται για ειδικά θέµατα, όπως αυτό
της κατάργησης του τελωνείου Τυµπακίου του Νοµού Ηρα-
κλείου, που µε απαράδεκτη εισήγηση κάποιοι υπηρεσιακοί θέ-
λουν να το αδρανήσουν και να το καταργήσουν.

Σας ευχαριστώ που µου δώσατε το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Κεγκέ-

ρογλου. Κάνατε µία σοβαρή και κρίσιµη παρατήρηση. Ευχαρι-
στούµε. 

Η πέµπτη µε αριθµό 368/10-1-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Ιωάννη Δηµαρά προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
προστασία και την ορθή µεταχείριση των αδέσποτων ζώων, δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο πρόσωπο του κυ-
ρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επίκαιρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εισερχόµαστε στην
ηµερήσια διάταξη των 

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 11/4/7-12-2011 επίκαιρη επερώ-
τηση των Ανεξάρτητων Βουλευτών –για την ακρίβεια Βουλευτών
της Δηµοκρατικής Συµµαχίας, ουσιαστικά και άτυπα- κ.κ. Θεο-
δώρας Μπακογιάννη, Ελευθερίου Αυγενάκη, Χρήστου Μαρκο-
γιαννάκη και Γεωργίου Κοντογιάννη προς τον Υπουργό Προστα-
σίας του Πολίτη, σχετικά µε την εγκληµατικότητα στο κέντρο της
Αθήνας.

Κατά τη συζήτηση της επερώτησης των Βουλευτών προς τον
Υπουργό Προστασίας του Πολίτη ορίζεται ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος εκ µέρους του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
ο κ. Ιωάννης Πρωτούλης. 

Επίσης, κατά τη συζήτηση της ίδιας επερώτησης από τον Γε-
νικό Γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ κ. Ηλία
Πολατίδη ορίζεται ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο κ. Αθα-
νάσιος Πλεύρης. 

Παρακαλείται η Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµµαχίας και
πρώτη επερωτώσα Βουλευτής, η συνάδελφος κ. Θεοδώρα Μπα-
κογιάννη, να λάβει το λόγο. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, αν το µεγαλύτερο πρόβληµα σήµερα της

ελληνικής κοινωνίας είναι αναµφισβήτητα η κατάσταση της ελ-
ληνικής οικονοµίας, η ανεργία και η µείωση των εισοδηµάτων των
Ελλήνων, εξίσου µεγάλο είναι το πρόβληµα της έλλειψης εµπι-
στοσύνης των Ελλήνων στο κράτος και βεβαίως, το θέµα της
τάξης και της ασφάλειας, το οποίο αποτελεί το νούµερο ένα πρό-
βληµα των κατοίκων και στην ύπαιθρο, αλλά κυρίως στο Λεκανο-
πέδιο της Αττικής και στο κέντρο της Αθήνας. Ο φόβος και η
ανασφάλεια κυριαρχούν στις τοπικές κοινωνίες, αλλά και στις
γειτονιές της Αθήνας κυρίως, αν και αυτό ισχύει και για τα υπό-
λοιπα αστικά κέντρα της χώρας. Οι πολίτες φοβούνται, κύριε
Υπουργέ. Ζουν σε µια τεράστια ανασφάλεια.

Σήµερα τα στοιχεία τα οποία η Δηµοκρατική Συµµαχία θα κα-
ταθέσει, επιβεβαιώνουν, δυστυχώς, ότι η αύξηση της εγκληµατι-
κότητας στο κέντρο της Αθήνας είναι τεράστια. Οι συνθήκες είναι
συνθήκες πολέµου. Το έγκληµα έχει ξεπεράσει κάθε όριο λογι-
κής και ανοχής. Και δεν είναι υπερβολή ούτε είναι ακραίος ισχυ-
ρισµός να πούµε ότι η πόλις των Αθηνών, το κέντρο της
πρωτεύουσας της χώρας έχει παραδοθεί στο έγκληµα και την
ανοµία. Το κέντρο, κύριε Υπουργέ, της χώρας, το κέντρο της
πρωτεύουσας έχει γίνει γκέτο. Η Αθήνα έχει γκετοποιηθεί. 

Δική µας πεποίθηση είναι ότι το έγκληµα δεν διαχωρίζεται: δεν
έχει χρώµα, δεν έχει ταυτότητα, δεν έχει φυλή. Οι συνιστώσες
που διαµορφώνουν το έγκληµα είναι γνωστές και προήλθαν από
την αδυναµία των κυβερνήσεων και των κρατικών δοµών σε όλες
τις περιόδους να αντιµετωπίσουν αποτελεσµατικά και να πατά-
ξουν οργανωµένες παραβατικές συµπεριφορές. Οι συµπεριφο-
ρές αυτές γιγαντώθηκαν από τη λογική της ανοχής και της
αναβλητικότητας της πολιτείας απέναντι αρχικά στο µικρό έγ-
κληµα και µετά στο µεγάλο. 

Τα στοιχεία είναι εφιαλτικά. Ενδεικτικά αναφέρω ορισµένα
στοιχεία για το 2011 για την Αττική συγκριτικά µε το πρώτο εξά-
µηνο του 2010: Οι κλοπές και οι διαρρήξεις σε ΙΧ σχεδόν τριπλα-
σιάστηκαν. Οι ληστείες στα σπίτια υπερδιπλασιάστηκαν. Οι
ληστείες σε ταχυδροµικούς διανοµείς και σε οδηγούς ταξί πα-
ρουσιάζουν αλµατώδη αύξηση, κατά 266% οι πρώτες και σχεδόν
κατά 100% οι δεύτερες. 

Οι δείκτες αποτυπώνουν µία σκληρή πραγµατικότητα εκτός
ελέγχου. Το αίσθηµα ανασφάλειας που νιώθουν οι πολίτες στην
πλατεία Βάθη, στα Κάτω Πατήσια, στην Γκράβα, στην Αχαρνών,
στο Πάρκο Φιξ και στον Άγιο Παντελεήµονα, δεν περιγράφεται
µε λόγια. Αυτό που κάποτε ακουγόταν και θεωρούσαµε ότι ήταν
υπερβολή, ότι δηλαδή ηλικιωµένοι άνθρωποι ή µητέρες µε µικρά
παιδιά δεν µπορούν να βγουν στο δρόµο, σήµερα είναι η πραγ-
µατικότητα σ’ αυτές τις περιοχές. 

Ξέρετε πολύ καλά ότι δεν ανήκω σ’ αυτήν την κατηγορία που
κινδυνολογεί ούτε θεωρώ ότι το θέµα προσφέρεται για πολιτική

εκµετάλλευση ή ψηφοθηρία. Όµως, θεωρώ ότι το θέµα της εσω-
τερικής ασφάλειας είναι µείζον εθνικό θέµα και ως τέτοιο πρέπει
να αντιµετωπιστεί από την Κυβέρνησή σας. Μάλιστα, ο µεγαλύ-
τερος κίνδυνος είναι η απόλυτη πεποίθηση η οποία υπάρχει σή-
µερα στους πολίτες ότι το κράτος δεν υπάρχει, ότι είναι
παντελώς αδύναµο να επέµβει και δεν µπορεί πλέον να κάνει το
παραµικρό για να λειτουργήσει σωστά το κέντρο της πόλης.

Βέβαια, ένας ακόµα µεγαλύτερος κίνδυνος είναι ότι αρχίζουν
διάφορες οµάδες να προσπαθούν να υποκαταστήσουν το κρά-
τος στο κέντρο της Αθήνας. Σήµερα, αν δεν δράσουµε άµεσα και
αν δεν µπορέσει η πολιτεία να δηµιουργήσει ένα πλέγµα ασφά-
λειας στο κέντρο της Αθήνας µε συγκεκριµένο σχέδιο, τα πράγ-
µατα εντός ολίγου θα φύγουν εκτός κάθε ελέγχου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω υπάρξει δήµαρχος αυτής
της πόλης την εποχή που η Αθήνα ήταν υπερήφανη ότι είχε κα-
ταφέρει να είναι η «Πόλις του Φωτός». Και τότε είχαµε προβλή-
µατα και ο κ. Παπουτσής ήταν τότε στο δηµοτικό συµβούλιο και
θυµάται πολύ καλά τον αγώνα τον οποίο κάναµε, προκειµένου
να µπορέσουµε να δηµιουργήσουµε άλλες συνθήκες στην
Αθήνα. Αυτό που σήµερα υπάρχει, πραγµατικά είναι εφιαλτικό.
Το γκέτο της πρωτεύουσας της Ελλάδας είναι µοναδικό! Είµαστε
παγκόσµια πρωτοτυπία! Δεν υπάρχει πρωτεύουσα στον κόσµο,
όπου η πολιτική και κοινωνική ηγεσία να έχει αποδεχθεί ουσια-
στικά ότι αυτό το γκέτο θα υπάρχει µέσα στο κέντρο της πόλης
της. Δεν ξέρω καµµία άλλη πόλη στον κόσµο, εκτός ενδεχοµένως
από το Γιοχάνεσµπουργκ για ειδικούς λόγους. Παντού, οι κυβερ-
νήσεις έχουν παρέµβει. Εδώ, η Κυβέρνηση παρακολουθεί παν-
τελώς αδρανής. 

Παρακολουθούµε το θέµα της λαθροµετανάστευσης. Έχω
εδώ τα στοιχεία που λένε ότι µόνο για τον Οκτώβριο οι συνοριο-
φύλακες του Έβρου δήλωσαν ότι µπήκαν εννέα χιλιάδες επτα-
κόσια άτοµα! Μέσα σε ένα µήνα! Πήραν µία άδεια παραµονής
ενός µήνα και βεβαίως θα µείνουν εκεί!

Σχέδια επί σχεδίων εξαγγέλλονται από την Κυβέρνηση! Από τη
µεγαλοπρεπή ιδέα του τείχους στον Έβρο, µέχρι τους τρόπους
µε τους οποίους θα οργανωνόταν η µεταφορά των λαθροµετα-
ναστών σε διάφορα κέντρα! Τίποτα απ’ όλα αυτά δεν έχει υλο-
ποιηθεί. Οι λαθροµετανάστες βρίσκονται σήµερα στο κέντρο της
Αθήνας, χωρίς κανένας να µπορεί να παρέµβει και να κάνει το
παραµικρό. Η Αστυνοµία είναι πλήρως αδύναµη και βρίσκεται
χωρίς εφόδια, χωρίς λάστιχα, χωρίς µοτοσικλέτες, χωρίς βενζί-
νες, για να µπορέσει να λειτουργήσει µέσα στο κέντρο της Αθή-
νας. 

Όσον αφορά δε τους τοξικοµανείς, προσπαθούσαµε από τη
Δηµοκρατική Συµµαχία να πείσουµε τον Υπουργό ότι πρέπει να
φύγει ο ΟΚΑΝΑ και να δοθεί µεθαδόνη µέσω των νοσοκοµείων
της χώρας, για να φύγουν από το κέντρο της Αθήνας, Έγινε, βέ-
βαια, ένα πρώτο βήµα το οποίο το χαιρετίζουµε, αλλά από εκεί
και πέρα εξακολουθούν δυόµισι χιλιάδες τοξικοµανείς να βρί-
σκονται στο κέντρο της Αθήνας και δεν προχωρεί απολύτως τί-
ποτα προς την κατεύθυνση στήριξης αυτών των ανθρώπων.

Κύριε Υπουργέ, έχουµε φθάσει σ’ ένα σηµείο στο οποίο η οι-
κονοµία της Αθήνας –για να αναφερθώ στο κεντρικό θέµα µας-
έχει πεθάνει. Σήµερα που µιλάµε, το λαθρεµπόριο αυξήθηκε
κατά 34%, η παραοικονοµία βασιλεύει στους δρόµους της πό-
λης, έχουµε ανυπαρξία θεσµικού πλαισίου για τις διαδηλώσεις –
θα επανέλθω σ’ αυτό- και µεταξύ των υπηρεσιών της δηµοτικής
Αστυνοµίας και της ελληνικής Αστυνοµίας δεν υπάρχει απολύ-
τως, µα απολύτως κανένας συντονισµός!

Κύριε Υπουργέ, το κέντρο της Αθήνας οικονοµικά είναι νεκρό.
Εξήµισι χιλιάδες άτοµα έχασαν τη δουλειά τους από ξενοδοχοϋ-
πάλληλοι, διότι έκλεισαν δεκαοκτώ ξενοδοχεία στο κέντρο της
Αθήνας. Η οικονοµία της πόλης ουσιαστικά έχει πεθάνει, διότι
κάθε µέρα, µα κάθε µέρα οι διαδηλώσεις, οι φασαρίες, η αναρχία
η οποία επικρατεί µέσα στην πόλη καθιστά αδύνατη τη σωστή
λειτουργία της οικονοµίας της πόλης αυτής. 

Σας άκουσα, όταν σας κάναµε κριτική για την οργή των κου-
κουλοφόρων και για τα µάρµαρα τα οποία σπάνε στην Αθήνα, να
µας απαντάτε ότι προτιµάτε να σπάσουν µάρµαρα παρά να σπά-
σουν κεφάλια. 

Όχι, κύριε Υπουργέ, δεν είναι έτσι τα πράγµατα, διότι σπάζον-
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τας τα µάρµαρα και κάνοντας κάθε µέρα τις φασαρίες και έχον-
τας την αναρχία που έχουµε στην πόλη, χιλιάδες άνθρωποι µέ-
νουν χωρίς δουλειά, χιλιάδες επιχειρήσεις βάζουν λουκέτο. Δεν
υπάρχει ευρωπαϊκή πόλη που να υπάρχει αυτή η ανοχή, σε κα-
νένα µέρος της Ευρώπης. 

Και σας ερωτώ: είναι καλύτερη η Ρώµη από εµάς, η οποία
άµεσα –την πρώτη φορά που είχε επεισόδια- πήρε την απόφαση
και απαγόρευσε τις διαδηλώσεις στο κέντρο της Ρώµης; Είναι λι-
γότερο δηµοκράτες αυτοί οι οποίοι προστατεύουν το ψωµί και
το εισόδηµα των υπαλλήλων που δουλεύουν στο κέντρο της
πόλης; Είναι λιγότερο δηµοκράτες αυτοί που κατάλαβαν ότι η οι-
κονοµία τους είναι άµεσα συνδεδεµένη µε την τάξη και την ασφά-
λεια; Είναι ποτέ δυνατόν σ’ αυτήν τη χώρα, µε αυτήν την κατά-
σταση που επικρατεί σήµερα να θεωρούµε ότι µπορούµε να πλή-
ξουµε ακόµα περισσότερο την οικονοµία, τον τουρισµό, τις θέ-
σεις εργασίας; 

Κύριε Υπουργέ, η Αθήνα απαιτεί σήµερα ένα συγκροτηµένο
σχέδιο. Ένα συγκροτηµένο σχέδιο που δεν εξαρτάται µόνο από
τις υπηρεσίες του Υπουργείου σας, αλλά είναι ένα σχέδιο το
οποίο επιβάλλει τη συνεργασία περιφέρειας, δήµου, Υπουργείου
Προστασίας του Πολίτη και ταυτόχρονα της Κυβέρνησης συνο-
λικά. 

Αν σήµερα δεν καταλάβουµε ότι το κέντρο της Αθήνας πέθανε,
αν σήµερα δεν καταλάβουµε ότι αυτή η πόλη δικαιούται να ζήσει,
τότε θα κλαίµε επάνω σε µία µεγάλη καταστροφή. Και η µεγάλη
καταστροφή θα έρθει το 2012, κύριε Υπουργέ. Το ότι µία πόλη
που είχε 100% τουριστική κίνηση, δώδεκα µήνες το χρόνο, κα-
τάφερε σήµερα να πέσει κάτω του 35%, δεν µπορεί να µην προ-
βληµατίζει την Κυβέρνησή σας. Δεν µπορεί να µένετε απαθής και
να παρακολουθείτε απλώς τη ζηµιά, η οποία εξελίσσεται κάθε
χρόνο. Τώρα χρειάζεται να δράσετε και χρειάζεται να δράσετε
αποτελεσµατικά. Και χρειάζεται ευθέως να πείτε ότι οι θέσεις ερ-
γασίας, η επιχειρηµατικότητα στην Αθήνα, η λειτουργία της
πόλης, η ασφάλεια του πολίτη προηγείται όλων των υπολοίπων
θεµάτων. 

Υπάρχουν τρόποι να γίνονται διαδηλώσεις και να γίνονται
σωστά. Η Δηµοκρατική Συµµαχία θα καταθέσει νέο θεσµικό πλαί-
σιο γι’ αυτό. Αυτό πάντως που δεν είναι δυνατόν να γίνεται είναι
να εµφανίζεται µία πολιτεία αδύναµη, αδρανής και να παρακο-
λουθεί µόνο το µέγεθος της καταστροφής. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Μπακογιάννη. 

Πριν δώσω τα λόγο στον επόµενο οµιλητή, θα ήθελα να κάνω
δύο ανακοινώσεις προς το Σώµα. 

1. Οι Υπουργοί Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρ-
νησης, Εσωτερικών, Οικονοµικών, Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµά-
των και Πολιτισµού και Τουρισµού, κατέθεσαν σχέδιο νόµου:
«Ποινική προστασία του περιβάλλοντος – Εναρµόνιση µε την
Οδηγία 2008/99/ΕΚ – Πλαίσιο παραγωγής και διαχείρισης απο-
βλήτων – Εναρµόνιση µε την Οδηγία 2008/98/ΕΚ – Ρύθµιση θε-
µάτων Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής».

2. Οι Υπουργοί Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Διοικητι-
κής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Οικονο-
µικών, Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Παιδείας, Δια Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων και Πολιτισµού και Τουρισµού κατέθεσαν
σχέδιο νόµου: «Ρύθµιση λειτουργίας της ταχυδροµικής αγοράς,
θεµάτων ηλεκτρονικών επικοινωνιών και άλλες διατάξεις». 

Παραπέµπονται στις αρµόδιες Διαρκείς Επιτροπές. 
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Ηρακλείου και επερωτών συνάδελ-

φος, κ. Ελευθέριος Αυγενάκης. 
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, το ζήτηµα που

θέτει σήµερα προς συζήτηση στην Ολοµέλεια της Βουλής η Δη-
µοκρατική Συµµαχία είναι ιδιαιτέρως σοβαρό και άπτεται άµεσα
της οµαλής λειτουργίας κάθε ευνοµούµενης πολιτείας και κοι-
νωνίας. Αφορά την ελεύθερη και ανεξάρτητη λειτουργία της δι-
καιοσύνης, αφορά κατά την άποψή µας την ίδια τη δηµοκρατία. 

Εµείς κρούουµε τον κώδωνα του κινδύνου. Αν δεν δράσουµε
τώρα, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν δεν
δράσουµε άµεσα και αν δεν συνειδητοποιήσουµε τη σοβαρότητα
της κατάστασης, είναι εξαιρετικά αµφίβολο αν κατόπιν θα µπο-
ρούµε να ανασχέσουµε το κύµα έξαρσης της εγκληµατικότητας
που ξεπηδά και αναπτύσσεται. 

Ταυτόχρονα, δεν πρέπει να υποτιµήσουµε το γεγονός ότι οι
κάθε είδους κακοποιοί θεωρούν πως δεν έχουν άλλη επιλογή για
την επιβίωσή τους παρά µόνο να παραµείνουν κακοποιοί. Όµως,
το πιο ανησυχητικό είναι ότι πιστεύουν πως δεν πρόκειται να συλ-
ληφθούν και να τιµωρηθούν για τις πράξεις τους ή ακόµα και αν
συλληφθούν, σε λίγο χρόνο θα είναι πάλι έξω. Ακριβώς αυτήν
την πεποίθηση, δηλαδή ότι δεν υπάρχει επαρκής αστυνόµευση
και αποτελεσµατικός έλεγχος για την αποτροπή αξιόποινων πρά-
ξεων, πρέπει να καταρρίψετε, κύριοι Υπουργοί του αρµόδιου
Υπουργείου µε συγκεκριµένα µέτρα, µε οργανωµένο σχέδιο,
αλλά κυρίως µε αποτελεσµατική δράση. 

Τα συγκριτικά στοιχεία για την εγκληµατικότητα που δηµοσι-
εύει η ίδια η Γενική Αστυνοµική Διεύθυνση Αττικής για το Λεκα-
νοπέδιο είναι τουλάχιστον συγκλονιστικά. Σε σχέση µε το πρώτο
εξάµηνο του 2010, το πρώτο εξάµηνο του 2011 έχουµε εντός Ατ-
τικής –και παρακαλώ να κρατήσετε αυτά τα στοιχεία- αύξηση των
ληστειών στα σπίτια κατά 117%, αύξηση σε κλοπές, διαρρήξεις
σε Ι.Χ. κατά 181%, αύξηση σε ταχυδροµικούς διανοµείς κατά
266%, όπως ανέφερε και η κ. Μπακογιάνη, η Πρόεδρος της Δη-
µοκρατικής Συµµαχίας, αύξηση κλοπών στους οδηγούς ταξί
κατά 90%, αύξηση σε περιπτεράδες κατά 50%, σε πρατήρια
υγρών καυσίµων –και προχθές είχαµε το θάνατο ενός ιδιοκτήτη
πρατηρίου υγρών καυσίµων- κατά 44,4%, ενώ οι τσαντάκηδες
έχουν αυξηθεί κατά 22%. 

Για την ενηµέρωση όλων, επιτρέψτε µου να καταθέσω τα συγ-
κεκριµένα στοιχεία στα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ελευθέριος Αυγενάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, είναι γεγονός ότι η δραµατική αύξηση της εγκληµατι-
κότητας εντός Αττικής και κυρίως εντός του κέντρου της Αθήνας,
έχει επιτείνει το αίσθηµα ανασφάλειας των πολιτών, ενώ διάχυτη
είναι η αίσθηση ότι οι πολίτες και οι περιουσίες τους παραµένουν
εντελώς απροστάτευτες. Εξίσου δραµατικό είναι ότι τα περιστα-
τικά µε θύµατα ανθρώπους της τρίτης ηλικίας αυξάνονται το τε-
λευταίο διάστηµα, καθώς αδίστακτοι κακοποιοί µπορούν εύκολα
να τους αποσπάσουν χρήµατα ή πολύτιµα αντικείµενα, ενώ είναι
ολοένα και συχνότερα τα περιστατικά διαρρήξεων σπιτιών ηλι-
κιωµένων, µε αποκορύφωµα το περιστατικό που συνέβη λίγες
µέρες πριν κατά την περίοδο των Χριστουγέννων, µε αποτέλεσµα
το θάνατο ενός ηλικιωµένου ιερέα στην περιοχή του Αγίου Παν-
τελεήµονα. 

Μάλιστα, όπως καταγράφεται σε πλήθος δηµοσιευµάτων την
τελευταία περίοδο, αλλά και από τις συχνές καταγγελίες των πο-
λιτών και τις αναφορές της Αστυνοµίας, οι επιτήδειοι δεν διστά-
ζουν να χρησιµοποιήσουν ακόµα και τη βία προκαλώντας µά-
λιστα κατά περιπτώσεις ακόµα και το θάνατο των εν λόγω συµ-
πολιτών µας. 

Εκτός, όµως, από την ουσιαστική αύξηση του αισθήµατος της
ανασφάλειας στους πολίτες των Αθηνών, υπάρχουν και αρνητι-
κές οικονοµικές συνέπειες στους επαγγελµατίες, αλλά και επι-
χειρηµατίες της πόλης και στους εργαζόµενους στις επιχει-
ρήσεις αυτών. Ενδεικτικά αναφέρεται ότι τα ξενοδοχεία των Αθη-
νών και γενικότερα της Αττικής, όπως ανέφερε λίγο πριν και η
Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµµαχίας κ. Μπακογιάννη, υπο-
φέρουν από την αδυναµία της πολιτείας να αντιµετωπίσει το φαι-
νόµενο της συνεχούς υποβάθµισης και της αύξησης της
εγκληµατικότητας ιστορικών περιοχών της πρωτεύουσας. Μάλι-
στα, η πτώση που καταγράφεται την τελευταία τριετία στον
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κλάδο είναι προφανής, ώστε ήδη δεκαοκτώ ξενοδοχειακές µο-
νάδες των Αθηνών να έχουν βάλει λουκέτο και ίσως αυτήν την
ώρα που συζητάµε να έχουν γίνει δεκαεννιά οι επιχειρήσεις που
έχουν κλείσει στο κέντρο της Αθήνας. 

Αναµενόµενο είναι ότι η υποβάθµιση του κέντρου των Αθηνών
θα οδηγήσει και σε νέα λουκέτα, είναι βέβαιο. Εννοώ ότι είναι
θέµα ηµερών αν θα κλείσουν κι άλλες πλέον επιχειρήσεις, όπως
τουλάχιστον λένε οι πληροφορίες µας, όταν η αγορά έχει χάσει
περίπου το 22% του δυναµικού των κλινών, δηλαδή περίπου δύο
χιλιάδες οκτακόσιες κλίνες.

Ταυτόχρονα, επισηµαίνεται ότι σύµφωνα µε τους εµπορικούς
συλλόγους καταγράφεται πτώση του τζίρου άνω του 28%, σε
σχέση µε το 2010 σε αντίθεση µε την υπόλοιπη Ελλάδα όπου η
πτώση κυµαίνεται από το 10% έως το 15%. Παράλληλα, µόνο στο
κέντρο της Αθήνας χάνονται εξαιτίας της γιγάντωσης του παρα-
εµπορίου πάνω από 1 δισεκατοµµύριο ευρώ έσοδα για το ελλη-
νικό δηµόσιο. Αντίστοιχα, οι ξενοδοχειακές επιχειρήσεις είδαν
τον κύκλο των εργασιών τους να µειώνεται κατά 50% σε σχέση
µε το 2008. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, αν µπορώ να έχω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Βεβαίως, συνεχίστε.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ.
Σε κάθε περίπτωση, υπογραµµίζεται ότι πρέπει να καταρτιστεί

άµεσα συγκεκριµένο επιχειρησιακό σχέδιο για την ανάσχεση του
κύµατος εγκληµατικότητας που παρατηρείται εντός της Αττικής
και να ληφθούν συγκεκριµένα µέτρα για την εµπέδωση αισθήµα-
τος δηµόσιας ασφάλειας. 

Γι’ αυτό ακριβώς το λόγο, επειδή η κατάσταση τείνει να ξεφύ-
γει από κάθε έλεγχο, πρέπει να µεριµνήσετε άµεσα, κύριοι
Υπουργοί, και δεν επιθυµούµε πάλι σήµερα να µας µιλήσετε για
καλές προθέσεις και για το γενικότερο σχεδιασµό του Υπουρ-
γείου. Αντίθετα, θέλουµε πολύ συγκεκριµένες απαντήσεις και
πολύ συγκεκριµένες δεσµεύσεις για την αντιµετώπιση της κατά-
στασης και να περιοριστεί άµεσα το φαινόµενο που έχει ουσια-
στικές αρνητικές επιπτώσεις τόσο στους πολίτες, όσο και στη
λειτουργία των επιχειρήσεων.

Θέλουµε, λοιπόν, να µας πείτε ξεκάθαρα ποιος είναι ο κεντρι-
κός επιχειρησιακός σχεδιασµός του Υπουργείου και της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας και µε ποια συγκεκριµένα µέτρα και άµεσα θα
εξασφαλίσετε την προστασία των πολιτών και την εµπέδωση αι-
σθήµατος δηµόσιας ασφάλειας στην Αττική.

Κάτι ακόµα, κύριοι Υπουργοί. Το πρόβληµα της ανασφάλειας
και της εγκληµατικότητας βεβαίως δεν είναι µόνο θέµα του κέν-
τρου της Αθήνας, είναι θέµα και της περιφέρειας. Γνωρίζετε, κύ-
ριοι Υπουργοί, και ιδιαίτερα εσείς, κύριε Όθωνα, τι γίνεται στην
Κρήτη; Ευελπιστώ να έχετε υπ’ όψιν σας τα στοιχεία, τα οποία
ούτως ή άλλως στη δευτερολογία µου θα καταθέσω και θα κά-
νουµε συζήτηση και επ’ αυτού.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αυγενάκη. 

Παρακαλείται ο συνάδελφος κ. Χρήστος Μαρκογιαννάκης,
Βουλευτής Χανίων, να λάβει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Μαρκογιαννάκη, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, κύριε Υπουργέ, το περιεχόµενο της επερώτησης απεικονίζει
την πραγµατικότητα την οποία βιώνει σήµερα ο Αθηναίος στο
κέντρο της πόλης. Απεικονίζει µία κατάσταση άνευ προηγουµέ-
νου, µία τραγική κατάσταση θα έλεγα. Σκοπός µας, ξέρετε, δεν
είναι µόνο να σας ελέγξουµε ως αρµόδιο Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη, αλλά να αναδειχθεί για άλλη µια φορά το πρόβληµα.
Κάνουµε δε και προτάσεις –τουλάχιστον εγώ θα σας καταθέσω
προτάσεις στη συνέχεια- µήπως µπορέσουµε και αλλάξουµε
κάτι, µήπως µπορέσουµε και ξανακάνουµε την Αθήνα µια Αθήνα
όπως την ξέραµε.

Υπάρχει ένα κλίµα απόλυτης ανασφάλειας. Η αξία της ακίνη-
της περιουσίας ουσιαστικά έχει µηδενιστεί. Υπάρχει ένα ιδιότυπο
άβατο, ένα γκέτο εγκληµατικότητας. Εγώ ερωτώ τον οποιοδή-

ποτε εδώ µέσα, εάν αφήνει ένα ανήλικο παιδί ή ένα κορίτσι ή τη
γυναίκα του να περάσουν το βράδυ από το κέντρο της Αθήνας
µόνοι τους. Ασφαλώς και δεν θα το κάνει. Αυτό καταδεικνύει την
πραγµατικότητα.

Υπάρχει, λοιπόν, µία δραµατική αύξηση της εγκληµατικότητας.
Ειδικότερα στοιχεία κατατέθηκαν προηγουµένως από την κ.
Μπακογιάννη και τον κ. Αυγενάκη. Αυτά προκύπτουν από τα στοι-
χεία τα οποία δίδονται από την ΕΛΑΣ Δεν είναι δικά µας, είναι
στατιστικά στοιχεία της ΕΛΑΣ, που δείχνουν ότι εγκλήµατα όπως
οι ληστείες, τα ναρκωτικά, χρήση και εµπορία, πορτοφολάδες,
κουκουλοφόροι δρουν ανενόχλητα, λαθρεµπόριο, παραεµπόριο,
λαθροµετανάστευση και τόσα άλλα. Εγώ θα επισηµάνω και το
τελευταίο κρούσµα κλοπής πινάκων από την Εθνική Πινακοθήκη
που δείχνει ότι και το οργανωµένο έγκληµα πλέον λειτουργεί στο
κέντρο της πόλης. Αυτό το πρόβληµα της αύξησης της εγκληµα-
τικότητας στην Αθήνα, κύριε Υπουργέ, δεν προέκυψε βέβαια από
τη µία στιγµή στην άλλη.

Δεν παραγνωρίζουµε ότι υπάρχει µία διαφοροποίηση και των
γενεσιουργών λόγων της εγκληµατικότητας. Και αυτή η διαφο-
ροποίηση συµβάλλει στο να έχουµε αυτή την αύξηση. Η φτώχια,
η ανεργία, οι λαθροµετανάστες, όλα αυτά οδηγούν στην αύξηση
της εγκληµατικότητας. Το κακό, όµως, έχει παραγίνει τελευταία.
Έχει φθάσει σε ένα απίστευτο σηµείο.

Θέλω κατ’ αρχάς να επισηµάνω πού κατά τη γνώµη µου οφεί-
λεται αυτό. Πρώτα απ’ όλα, οι υπηρεσίες της αστυνοµίας του
κέντρου, τα αστυνοµικά τµήµατα Εξαρχείων, Οµόνοιας, Ακρόπο-
λης, Κολωνακίου, Κολωνού, Αγίου Παντελεήµονα, που είναι ζω-
τικής σηµασίας για την ασφάλεια του κέντρου, στην ουσία
υπολειτουργούν, από τη µια µεριά συνεπεία της ελλείψεως προ-
σωπικού, από την άλλη µεριά συνεπεία της κακής υλικοτεχνικής
υποδοµής. Τα περιπολικά είναι σταθµευµένα και δεν κινούνται
λόγω προβληµάτων, λόγω έλλειψης βενζίνης. Το προσωπικό,
όπως είπα προηγουµένως, είναι λιγότερο απ’ ό,τι πρέπει. Οι πε-
ριπολίες έχουν αραιώσει. Οι οµάδες «ΔΕΛΤΑ» στην ουσία έχουν
διαλυθεί. Οι οµάδες «ΔΙΑΣ» έχουν λιγοστέψει σηµαντικά. Υπάρχει
έλλειψη συντονισµού διαφόρων υπηρεσιών. Γενικότερα δίνεται
η εντύπωση µιας προσπάθειας ή µιας ηµιπροσπάθειας προς αν-
τιµετώπιση ενός τεράστιου προβλήµατος.

Κύριε Υπουργέ, αγαπητοί συνάδελφοι, αν εκείνα τα εκατοµµύ-
ρια που δόθηκαν αυξηµένα φέτος στα κόµµατα, χρησιµοποιούν-
ταν προς αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας στο κέντρο της
Αθήνας, να είστε βέβαιοι ότι η θωράκιση θα ήταν τέτοια που θα
µπορούσαµε να πούµε ότι επανήλθε η νοµιµότητα πλήρως. Αλλά
τα κόµµατα –και είναι διακοµµατικό το πρόβληµα- προτιµούν να
παίρνουν τα εκατοµµύρια, να τα χρησιµοποιούν ανεξέλεγκτα και
η πόλη να είναι εγκαταλελειµµένη στο έλεος των κακοποιών.

Πριν από τρία χρόνια ξεκίνησε µία πολύ σοβαρή προσπάθεια
για την αντιµετώπιση του προβλήµατος του κέντρου. Λήφθηκαν
αποφάσεις που είχαν να κάνουν µε την ασφάλεια των τραπεζών.
Ο µόνος θετικός δείκτης ο οποίος υπάρχει στα στατιστικά στοι-
χεία που έδωσε η αστυνοµία πριν από µερικούς µήνες, ήταν η
µείωση των ληστειών στις τράπεζες σε ποσοστό στο Νοµό Αττι-
κής κατά 80%. Κι αυτό οφείλεται στο ότι τον Μάρτιο του 2009
υπεγράφη σχετική απόφαση, η οποία προέβλεπε τα µέτρα. Αλλά
προσέξτε: Επειδή στο παρελθόν είχαν υπογραφεί πολλές τέτοιες
αποφάσεις και δεν εφαρµόζονταν, αυτή η απόφαση προέβλεπε
και κυρώσεις στην περίπτωση κατά την οποία δεν θα εφαρµό-
ζονταν. Το εννοούσαµε αυτό και ιδού το αποτέλεσµα. Αυτό τι ση-
µαίνει; Όπου υπάρχει αποφασιστικότητα, όπου υπάρχει µέριµνα
σωστή, έχουµε και το αποτέλεσµα.

Συστήσαµε τότε τις οµάδες «ΔΕΛΤΑ», τις οποίες έχετε τώρα
εγκαταλείψει ουσιαστικά. Και η πατρότητα των οµάδων «ΔΙΑΣ» –
για να µάθει και ο ελληνικός λαός- ανήκει στην εποχή εκείνη.
Τότε έγινε η προµήθεια σχεδόν του συνόλου των µοτοσικλετών,
τότε προσελήφθησαν χίλιοι πεντακόσιοι ειδικοί φρουροί. Ασφα-
λώς κάποιος άλλος έκοψε την κορδέλα και σήµερα επαίρεστε γι’
αυτό. Γιατί αν έχετε να επιδείξετε κάτι θετικό όσον αφορά την
παρουσία του ΠΑΣΟΚ στην Ελληνική Αστυνοµία είναι µόνο οι
οµάδες «ΔΙΑΣ», οι οποίες και δεν είναι δικό σας δηµιούργηµα. 

Και σας ερωτώ: Πείτε µου, κύριε Υπουργέ, όχι µε λόγια, αλλά
µε αποδείξεις, τι θετικό κάνατε, ένα µέτρο το οποίο πήρατε και

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ξ’ - 13 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2012                                                                                            3161



το οποίο να είχε ως αποτέλεσµα την καλυτέρευση της κατάστα-
σης της Ελληνικής Αστυνοµίας και των σωµάτων ασφαλείας γε-
νικότερα. Εγώ σας λέω, αν κάτι λειτουργεί είναι µέτρο προη-
γούµενης Κυβέρνησης. Εσείς δεν κάνατε απολύτως τίποτα. Αν-
τίθετα εγκαταλείψατε.

Το χειρότερο απ’ όλα ξέρετε ποιο είναι; Ότι οδηγείτε µε τις
συµπεριφορές σας σε απόλυτη κατάπτωση του ηθικού των στε-
λεχών και των υπαλλήλων της Ελληνικής Αστυνοµίας και των
άλλων Σωµάτων Ασφαλείας που δεν έχουν όρεξη να δουλέψουν
και η αποτελεσµατικότητά τους –συνεπεία αυτού- πέφτει. Αυτό
οφείλεται αφ’ ενός µεν στην αντιµετώπιση που τούς επιφυλάσ-
σετε όσον αφορά τις αµοιβές τους, αλλά και σε άλλες συµπερι-
φορές. Εσείς και οι προκάτοχοί σας σε περιστατικά που συµβαί-
νουν τούς θεωρείτε ως πρόσωπα ήσσονος αξιοπιστίας, σε αντί-
θεση µε την αξιοπιστία την οποία δίνετε σε εκείνους οι οποίοι
έχουν ελάσσονα αξιοπιστία. Υπάρχει τώρα τελευταία και χαρα-
κτηριστικό προς τούτο παράδειγµα.

Συνέλθετε λοιπόν. Αντιληφθείτε ότι η ασφάλεια του πολίτη
ισοϋψώς µε την οικονοµία είναι ζητούµενα τα οποία ως Κυβέρ-
νηση και ως Κοινοβούλιο θα πρέπει να αντιµετωπίσουµε µε µε-
γάλη προσοχή, διότι διαφορετικά αυτή η χώρα θα γίνει τελικά
µία χώρα όπου η εγκληµατικότητα θα δρα ανεξέλεγκτα.

Τελειώνοντας θα ήθελα να πω δυο κουβέντες για το θέµα της
λαθροµετανάστευσης. Είναι πρόταση αυτή: ό,τι και να κάνετε,
όσα φράγµατα κι αν κάνετε στο Έβρο, όσα πλοιάρια Λιµενικού
κι αν χρησιµοποιείτε στο Αιγαίο, δεν θα υπάρξει σε καµµία περί-
πτωση αποτέλεσµα, εάν δεν αλλάξει η συνθήκη Δουβλίνο II. Αν
δεν αλλάξει αυτή η συνθήκη, δεν κάνουµε απολύτως τίποτα. Ένα
µέτρο να µπουν στο ελληνικό έδαφος ή στα ελληνικά χωρικά
ύδατα οι λαθροµετανάστες, παραµένουν εδώ, τους έχουµε αµα-
νάτι και φεύγουν µόνο όταν το θελήσουν και ξέρετε πάρα πολύ
καλά και καλύτερα από µένα όλες τις σχετικές διαδικασίες.

Το δεύτερο: συνεχίστε εκείνο που είχα ξεκινήσει εγώ. Είχα ξε-
κινήσει διαβουλεύσεις για τη σύσταση ειδικού οργανισµού, ο
οποίος θα είχε τη µέριµνα για το κέντρο της Αθήνας. Θα συντό-
νιζε τις υπηρεσίες οι οποίες δεν συντονίζονται. Άλλα λέει η µία
υπηρεσία, άλλα λέει η άλλη. Θετική και αρνητική σύγκρουση αρ-
µοδιοτήτων. Όλα αυτά µόνο µε τη δηµιουργία ενός οργανισµού
θα µπορούσαν να αντιµετωπιστούν και η αποτελεσµατικότητα
πραγµατικά να είναι ορατή.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαρκογιαννάκη.

Ο κ. Κοντογιάννης έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ζήτηµα που

συζητάµε σήµερα είναι πραγµατικά πολύ σηµαντικό. Δυστυχώς
ο Έλληνας πολίτης αυτή τη στιγµή δεν είναι αντιµέτωπος µόνο
µε την οικονοµική κρίση αλλά και µε την κατάρρευση ενός ολό-
κληρου κοινωνικού συστήµατος, τουλάχιστον µε τη µορφή που
ως τώρα ήταν εκπεφρασµένο. Η κοινωνία µας αλλάζει και αλλά-
ζει δυστυχώς προς το χειρότερο. Η καθηµερινότητά µας -ειδικά
στα µεγάλα αστικά κέντρα- γίνεται ολοένα και πιο σκληρή και πιο
δύσκολη, καθώς µεταξύ άλλων η εγκληµατικότητα αυξάνεται µε
δραµατικούς ρυθµούς, όπως άλλωστε προκύπτει και από τα
στοιχεία που αναφέρθηκαν στο κυρίως µέρος της επερώτησης.
Ο φόβος και η ανασφάλεια αποτελούν µόνιµο συνοδό των Αθη-
ναίων, είτε βρίσκονται στους δρόµους της πόλης είτε ακόµα και
µέσα στα σπίτια τους, καθώς πλέον τίποτα δεν αποτελεί εµπόδιο
στους αδίστακτους κακοποιούς. 

Πείτε µας ποια γυναίκα µπορεί να κυκλοφορήσει µόνη της το
βράδυ στην Αθήνα ή ποια γυναίκα µπορεί να κυκλοφορήσει πεζή
χωρίς να κινδυνεύει η σωµατική της ακεραιότητα, αφού ακόµα
και µέρα µεσηµέρι έχουµε αρπαγές σε τσάντες και χρυσαφικά.
Ποιος από µας δεν τρέµει όταν το παιδί του είναι έξω για µια
βόλτα µία Παρασκευή ή ένα Σάββατο βράδυ; Ποια είναι η ασφά-
λεια που προσφέρει η πολιτεία στους πολίτες αυτής της χώρας
και µε ποια –πενιχρά δυστυχώς- µέσα οι εντεταλµένοι για την
ασφάλεια προσπαθούν να φέρουν σε πέρας την αποστολή τους
µε κίνδυνο της ζωής τους; 

Δεν πρέπει να παραβλέπουµε και αυτήν τη διάσταση, δηλαδή
το γεγονός ότι οι αστυνοµικοί θέτουν καθηµερινά σε κίνδυνο τη
ζωή τους για 700 ή 800 ευρώ, ενώ στα αστυνοµικά τµήµατα κά-
νουν έρανο µεταξύ τους για να αγοράσουν αναλώσιµα υλικά
όπως χαρτί ή µελάνι για της φωτοτυπίες, για να µην πούµε για
τα περιπολικά που ακινητοποιούνται επειδή κανένας βενζινοπώ-
λης –κυρίως στην περιφέρεια- δεν κάνει πλέον πίστωση στα
αστυνοµικά τµήµατα. Όλα αυτά βέβαια είναι σε βάρος της αστυ-
νόµευσης, αφού το κόστος της κατανάλωσης της βενζίνης στα
περιπολικά έχει µειωθεί -µε αυξηµένες τις τιµές των καυσίµων
σήµερα- στο 1/3.

Η πραγµατικότητα δυστυχώς είναι πολύ σκληρή.
Είµαι βέβαιος πως όλοι όσοι βρισκόµαστε σ’ αυτήν την Αί-

θουσα γνωρίζουµε κάποιο φιλικό ή συγγενικό άτοµο -αν δεν έχει
συµβεί και σε εµάς τους ίδιους- που έπεσε θύµα κάποιας εγκλη-
µατικής ενέργειας, παραδείγµατος χάριν, κλοπής τσάντας, διάρ-
ρηξη αυτοκινήτου κ.λπ., στο κέντρο της Αθήνας. 

Θα αναφερθώ σε ένα απλό παράδειγµα ενδεικτικό της κατά-
στασης που επικρατεί. Άραγε, πόσο µπορεί να µας τιµά ως χώρα
όταν στον ηλεκτρικό, όποιος από εµάς µπαίνει στον ηλεκτρικό,
ακούγεται συνεχώς η ακόλουθη ανακοίνωση στους επιβάτες:
«Παρακαλείσθε να προσέχετε τα προσωπικά σας αντικείµενα».
Φανταστείτε πώς θα αισθάνεται ένας τουρίστας που µπαίνει
µέσα στο συρµό και ακούει αυτό το µήνυµα. 

Όλα αυτά µε µια Κυβέρνηση και µια δηµοτική αρχή που κοιτά-
ζουν αµήχανα χωρίς να προχωρούν σε δραστικά µέτρα. 

Πέρα όµως από τις επιπτώσεις που έχει στους απλούς πολίτες
η αύξηση της εγκληµατικότητας στο κέντρο της Αθήνας υπάρχει
και µια άλλη διάσταση: αυτή του τουρισµού. Κατανοούµε όλοι
πως µέσα σ’ αυτήν τη δύσκολη συγκυρία ο τουρισµός αποτελεί
µια από τις ελπίδες για την οικονοµία της χώρας. Και τι κάνουµε
εµείς γι’ αυτό; Αντί να λάβουµε όλα τα δυνατά µέτρα για να τον
ενισχύσουµε σε όλα τα επίπεδα αφήνουµε το κέντρο της Αθήνας,
που παλαιότερα συνεισέφερε µε ένα µεγάλο µερίδιο στα τουρι-
στικά έσοδα, να καταστρέφεται µε αποτέλεσµα να παρατηρείται
σηµαντική µείωση στην πληρότητα και τα έσοδα για τα ξενοδο-
χεία της Αθήνας. Ταυτόχρονα το ενδιαφέρον από το εξωτερικό
για τη διοργάνωση µεγάλων συνεδρίων είναι παγωµένο, θα µπο-
ρούσε να πει κανείς. 

Σύµφωνα µε τον Πρόεδρο της Ένωσης Ξενοδόχων Αθήνας-
Αττικής, κ. Γιάννη Ρέστο, µέσα σε τρία χρόνια η πληρότητα των
ξενοδοχείων της Αθήνας µειώθηκε σχεδόν κατά δέκα µονάδες.
Είναι στο 55% φέτος τον Αύγουστο από 64,5% τον Αύγουστο του
2008. Ειδικά όµως τα ξενοδοχεία του κέντρου είδαν την πληρό-
τητά τους να κατακρηµνίζεται από το 79% το Μάιο του 2008, στο
58% φέτος το Μάιο. 

Η Αθήνα, κύριε Υπουργέ, χάνει συνεχώς έδαφος όχι µόνο σε
σχέση µε τους υπόλοιπους ελληνικούς προορισµούς αλλά και σε
σχέση µε τις ευρωπαϊκές πρωτεύουσες και καθίσταται ουραγός
και στη συνεισφορά από πλευράς εσόδων. Συγκεκριµένα ενώ το
2008 η συνεισφορά της ευρύτερης περιοχής της Αθήνας στα
τουριστικά έσοδα ήταν 15% του συνόλου των εσόδων, φέτος –
και ενώ τα έσοδα των ξενοδοχείων πανελλαδικά παρουσίαζαν
άνοδο- τα ξενοδοχεία της Αθήνας περιόρισαν τη συµµετοχή τους
κάτω του 10%. 

Απογοητευτική είναι και η σύγκριση της Αθήνας µε την Κων-
σταντινούπολη, που είναι µια από τις µεγαλύτερες ανταγωνί-
στριές της. Την τελευταία δεκαετία η Κωνσταντινούπολη πέταξε
µπροστά, αφήνοντας πολύ πίσω την Αθήνα. Το 2000 και οι δυο
πόλεις είχαν περίπου από 2 εκατοµµύρια αφίξεις τουριστών. Το
2011 η Κωνσταντινούπολη πέτυχε τις αφίξεις στα 8 εκατοµµύρια
επισκέπτες, ενώ η Αθήνα σύµφωνα µε τα τελευταία διαθέσιµα
στοιχεία παραµένει στα δυο εκατοµµύρια. 

Αλλά και ο εµπορευµατικός τζίρος µειώνεται συνεχώς. Ακού-
σατε προηγουµένως τα στοιχεία. Είχαµε µείωση 28%. Και αυτό,
ξέρετε, ότι δεν είναι απόρροια µόνο της οικονοµικής κρίσης.
Είναι αποτέλεσµα της νοοτροπίας που κυριαρχεί για αποµά-
κρυνση του κόσµου από το κέντρο, για εγκατάλειψη λόγων των
φοβικών συνδρόµων του κέντρου της Αθήνας, αφού πλέον στις
περιφερειακές αγορές ο καταναλωτής νιώθει πιο ασφαλής απ’
ό,τι στο κέντρο της Αθήνας, όπου ανθεί η εγκληµατικότητα και
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το πάσης φύσεως παραεµπόριο. 
Κύριε Υπουργέ, απογοητευτική ήταν και η εικόνα στο κέντρο

της Αθήνας και κατά την τουριστική περίοδο σε ό,τι αφορά στα
ξενοδοχεία. Σύµφωνα µε τον Πρόεδρο του Ξενοδοχειακού Επι-
µελητηρίου της Ελλάδας, κ. Γιώργο Τσακίρη, η τουριστική πε-
ρίοδο της Αθήνας κατά την περίοδο των εορτών κατέγραψε
πτώση 25% σε σύγκριση µε το 2009, διατηρώντας την φθίνουσα
πορεία σε όλη τη διάρκεια της περυσινής χρονιάς. 

Κύριε Υπουργέ, είναι απολύτως αναγκαίο να ληφθούν άµεσα
µέτρα σε συνεργασία µε όλα τα αρµόδια Υπουργεία, την περι-
φέρεια, το δήµο, όλους τους φορείς για να αντιµετωπιστεί το
ανεξέλεγκτο κύµα εγκληµατικότητας που µαστίζει το κέντρο της
Αθήνας. Δεν πρέπει να επιτρέψουµε να ζουν οι πολίτες µέσα στο
φόβο. Και ο φόβος σε συνδυασµό µε τις δύσκολες οικονοµικές
συνθήκες µπορούν να οδηγήσουν σε ακόµα πιο επικίνδυνα µο-
νοπάτια για την κοινωνία µας αλλά και τη δηµοκρατία µας, κάτι
το οποίο, βέβαια, απευχόµαστε όλοι. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κοντογιάννη. 
Παρακαλείται ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, κ. Χρή-

στος Παπουτσής να λάβει το λόγο.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου κατ’ αρχάς µία

προσωπική αναφορά προς την κυρία Πρόεδρο, την κ. Μπακο-
γιάννη. 

Γνωριζόµαστε πολλά χρόνια προσωπικά και ξέρετε την εκτί-
µηση που σας έχω. Είχαµε µία εξαιρετική συνεργασία στο πλαί-
σιο του Δήµου της Αθήνας ο καθένας από το θεσµικό του ρόλο,
επ’ ωφελεία της πόλης πιστεύω. Μέσα σε αυτά τα χρόνια γνώ-
ρισα την αγάπη σας και τη στράτευσή σας στην υπόθεση της
Αθήνας. Δεν έχω κανένα λόγο να αµφιβάλω ότι έχετε αλλάξει σε
τίποτε από όλα αυτά. Θέλω να σας διαβεβαιώσω, όµως, ότι δεν
έχω αλλάξει ούτε εγώ. Η δική µου η στράτευση, η δική µου η
ταύτιση µε την πόλη αυτή, µε την πόλη που βιώσαµε όλα αυτά
τα χρόνια της πολιτικής και κοινωνικής µας ζωής, είναι δεδοµένη.
Η αγωνία µου είναι πολλή µεγάλη. Και η διαπίστωση την οποία
κάνουµε, είναι επίσης περίπου η ίδια. 

Τα σκέφτοµαι αυτά όταν καµµία φορά αναλογίζοµαι τι θα
έκανα εγώ αν ήµουν στη θέση της κ. Ντόρας Μπακογιάννη και η
κ. Ντόρα Μπακογιάννη ήταν Υπουργός Προστασίας του Πολίτη.
Ενδεχοµένως να ύψωνα πιο ψηλά τους τόνους της κριτικής µου.
Η κριτική, όµως, θα ήταν η ίδια. Κριτική όσον αφορά τα προβλή-
µατα. Δεν θα έκανα, όµως, ποτέ την παραµικρή προσπάθεια και
δεν θα ξέφευγα ποτέ από το πλαίσιο της κριτικής µου, για να
δώσω την εντύπωση ότι ενδεχοµένως επιχειρώ πολιτική εκµετάλ-
λευση και πολιτική επένδυση στο φόβο και την ανασφάλεια. Διότι
γνωρίζω τι σηµαίνει αυτό για την κοινωνική συνοχή και κυρίως
για την ψυχολογία των Σωµάτων Ασφαλείας, το οποίο, βεβαίως,
επηρεάζει και τη δράση τους.

Επίσης, δεν θα επέλεγα ποτέ την ισοπεδωτική κριτική, την ισο-
πέδωση των πάντων που αποκρύπτει τα θετικά, που αδιαφορεί
για τις προσπάθειες –τις υπεράνθρωπες προσπάθειες- και θα
επέλεγα σίγουρα την αλήθεια έτσι όπως ακριβώς είναι, όπως τη
βιώνει ο Αθηναίος πολίτης, που είναι πράγµατι πολύ σκληρή και
που θα πρέπει ολόκληρος ο πολιτικός κόσµος να ντρέπεται για
τις επιλογές του για πολλά χρόνια. 

Θα ντρεπόµουν, επίσης, για την κατάσταση στην οποία βρί-
σκονται σήµερα τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, τα οποία προ-
βάλλουν –λες και δεν αντιλαµβάνονται- µόνο τα αρνητικά,
αποσιωπώντας τις τεράστιες επιτυχίες της Ελληνικής Αστυνο-
µίας και των διωκτικών αρχών, όπου θα ήταν αυτές που θα ενί-
σχυαν το αίσθηµα ασφάλειας του πολίτη.

Η Αθήνα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε καµµία περίπτωση
δεν µπορεί να είναι πεδίο πολιτικών αντιπαραθέσεων προς άγραν
µικροκοµµατικής ωφέλειας. Και δεν µπορεί να είναι αντικείµενο
εκµετάλλευσης, διότι οι ευθύνες για την κατάσταση της πόλης
είναι διαχρονικές. Είναι ευθύνες που βαρύνουν συλλογικά όλες
τις κυβερνήσεις, χωρίς καµµία απολύτως διάκριση, όλων των τε-

λευταίων ετών, όπως βαρύνουν και την τοπική αυτοδιοίκηση στο
πλαίσιο της δυνατότητας που είχε ή της δυνατότητας που δεν
απέκτησε ποτέ.

Όλοι οι συναρµόδιοι φορείς της πολιτείας επέδειξαν ασθενή
αντανακλαστικά, αδιαφορώντας για µια σειρά παραγόντων που
πίεζαν όλο και πιο πολύ την οικονοµική ζωή της Αθήνας.

Η υπερσυσσώρευση µεταναστών, η χωρίς καµµία µελέτη απο-
µάκρυνση των δηµοσίων υπηρεσιών από το κέντρο, η δηµιουργία
τοπικών υπεραγορών στην περιφέρεια της πρωτεύουσας, η µε-
τακίνηση των Αθηναίων και η εγκατάστασή τους στα προάστια
στο πλαίσιο της τότε ευµάρειας, είναι λίγοι µόνο από τους λό-
γους που οδήγησαν στην ερηµοποίηση πολλών γειτονιών που
άλλοτε έσφυζαν από ζωή. 

Αυτές οι επιλογές, όµως, αυτά τα φαινόµενα δεν εκτιµήθηκαν
ποτέ ως προς τις επιπτώσεις τους από την πολιτεία, αλλά και από
τους επαγγελµατικούς φορείς.

Ταυτόχρονα, σηµαντικές αποφάσεις που έχουν ληφθεί εδώ και
πολλά χρόνια για την ενίσχυση της Αθήνας και θα µπορούσαν να
αποτελέσουν αντίβαρο σε αυτούς τους αρνητικούς παράγοντες,
όπως η διπλή ανάπλαση του Βοτανικού και της Λεωφόρου Αλε-
ξάνδρας, βάλτωσαν µε τρόπο προκλητικό θα έλεγα.

Η υπεραξία της πρωτεύουσας, όπως δηµιουργήθηκε µέσα από
τους Ολυµπιακούς Αγώνες, εξανεµίστηκε πολύ γρήγορα και η
επένδυση του ελληνικού λαού αφέθηκε να ρηµάζει. 

Αν προσθέσουµε σε αυτά και την οικονοµική κρίση που έχει
επικαθίσει στην αγορά τα τελευταία τέσσερα χρόνια, τότε
έχουµε µία ολοκληρωµένη εικόνα για την κατάσταση που είναι
αδιαµφισβήτητα σοβαρή, αλλά και για τις αιτίες που τη δηµιούρ-
γησαν.

Μέσα σ’ αυτό το δυσµενές πλαίσιο, από την άνοιξη του 2011
ουσιαστικά, άρχισε για πρώτη φορά και σταδιακά να εφαρµόζε-
ται από την Κυβέρνηση το ολοκληρωµένο σχέδιο δράσης για την
αντιµετώπιση των προβληµάτων του κέντρου της Αθήνας. Έχει
δίκιο ο κ. Μαρκογιαννάκης, ότι είναι δύσκολο να συντονίσεις τις
διάφορες υπηρεσίες του κράτους και των διαφόρων υπηρεσιών.
Aπό µόνες τους αποκλείεται να συντονιστούν. Ο ίδιος µπορεί να
προχώρησε στην ιδέα του οργανισµού, η Κυβέρνηση έκανε µια
διαφορετική επιλογή. Επιµερίστηκαν, λοιπόν, εδώ όµως για
πρώτη φορά τώρα, τον Απρίλιο, οι ευθύνες και οι ρόλοι σε όλα
τα συναρµόδια Υπουργεία και από τότε ξεκίνησε ο συντονισµός
των προσπαθειών µε την ευθύνη του Αντιπροέδρου της Κυβέρ-
νησης, του κ. Θεόδωρου Πάγκαλου.

Όσον αφορά το δικό µας Υπουργείο, το Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη, µε επιχειρησιακό φορέα την ελληνική αστυνοµία
εκλήθη να εφαρµόσει συγκεκριµένες δράσεις που του ανατέθη-
καν στo πλαίσιo αυτού του σχεδιασµού και τις υλοποιεί µε συ-
στηµατικό τρόπο µέσα σ’ ένα ασφυκτικό δηµοσιονοµικό πλαίσιο
που δεν επιτρέπει την πλήρη επάρκεια της ΕΛΑΣ σε µέσα και σε
προσωπικό. Παρ’ όλα αυτά οι αστυνοµικές δυνάµεις που διατί-
θενται για την Αθήνα ενισχύονται διαρκώς και σε µέσα και σε αν-
θρώπινο δυναµικό. Ήδη, µάλιστα από τα µέσα Νοεµβρίου
τοποθετήθηκαν στη Γενική Αστυνοµική Διεύθυνση Αθηνών δύο
χιλιάδες νέοι αστυνοµικοί, ενώ ήδη βρίσκεται σε εξέλιξη η εκπαί-
δευση χιλίων διακοσίων ειδικών φρουρών που στην πλειονότητα
τους θα τοποθετηθούν και αυτοί στην Αθήνα. 

Ωστόσο η ισοπεδωτική κριτική που ασκείται προς το Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη αδικεί -ναι, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αδικεί- τις υπεράνθρωπες προσπάθειες, αλλά και τα
υπαρκτά αποτελέσµατα των υπηρεσιών, των αστυνοµικών, των
στελεχών της ελληνικής αστυνοµίας, καθώς επιχειρείται να µε-
ταφερθεί πολλές φορές και από πολλές πλευρές στο Υπουργείο
και ορισµένες φορές στον ίδιο τον Υπουργό, τόσο το βάρος των
ευθυνών του παρελθόντος όσο και οι ευθύνες, η ολιγωρία και η
ανεπάρκειες όλων των συναρµοδίων φορέων σήµερα. 

Η ισοπεδωτική αυτή κριτική αγνοεί, βεβαίως, συστηµατικά και
τη διεθνή εµπειρία ιδιαίτερα στις χώρες που δέχτηκαν την πίεση
µεταναστευτικών ροών, αλλά και στις χώρες που αντιµετώπισαν
ύφεση και βαθιά οικονοµική κρίση µε επακόλουθο την κατακό-
ρυφη αύξηση της εγκληµατικότητας. 

Η ισοπεδωτική κριτική και ο τρόπος παρουσίασης της εγκλη-
µατικής δραστηριότητας, πράγµατι, εντυπωσιάζει τον κάθε πο-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ξ’ - 13 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2012                                                                                            3163



λίτη. Πώς να µην εντυπωσιάζει άλλωστε; Πώς να µην τον εντυ-
πωσιάσουν τα ρεπορτάζ που παρακολουθούµε κάθε µέρα όταν
µε στόµφο και οιµωγή το καθηµερινό δελτίο εγκληµατικότητας
είναι αυτό που πιάνει κάθε φορά έναν από τους βασικούς χρό-
νους του δελτίου ειδήσεων σε όλα τα τηλεοπτικά κανάλια, φο-
ρώντας πάντα βεβαίως και το κατάλληλο µουσικό χαλί, το οποίο
αποτελεί την παγκόσµια ελληνική πρωτοτυπία για τα κεντρικά
δελτία ειδήσεων και ιδιαίτερα για τα θέµατα που αφορούν την
εγκληµατικότητα; 

Ωστόσο τα στατιστικά στοιχεία που δικαίως επικαλείστε, κύριοι
συνάδελφοι, έχουν πολλές αναγνώσεις και το γνωρίζετε, ιδιαί-
τερα οι περισσότερο έµπειροι εξ ηµών. Ξέρετε παραδείγµατος
χάριν, κύριε Μαρκογιαννάκη, γιατί σε εσάς εδώ στη Βουλή έχω
αναφερθεί ξανά σε µια συζήτηση που είχαµε στο πλαίσιο του κοι-
νοβουλευτικού ελέγχου πριν από ενάµιση χρόνο, ότι η αστυνοµία
για πρώτη φορά εφαρµόζει ολοκληρωµένο και σύγχρονο πρό-
γραµµα καταγραφής της εγκληµατικότητας, το «Police On Line».
Δεύτερον, γνωρίζετε να διαβάζετε καλά τα στοιχεία. Γνωρίζετε,
επίσης, πολύ καλά ότι σε διάφορα εγκλήµατα έχουν καταγραφεί
εντυπωσιακές µειώσεις. Χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι οι λη-
στείες τραπεζών µε µείωση 80%, των εφοριών µε µείωση 92%
και των ταχυδροµικών ταµιευτηρίων µε µείωση 85%.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Που οφείλεται αυτό;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Μην γελάτε, γιατί σε λίγο θα γελάσουµε όλοι µαζί.
Αναφερθήκατε στην αύξηση κατά 266,6% των ληστειών των

ταχυδροµικών διανοµέων ως παράδειγµα αύξησης της εγκληµα-
τικότητας σε σύγκριση µε το πρώτο εξάµηνο του 2010. Τι σή-
µαινε η αύξηση αυτή; Αυτό ψάχνω να βρω για να σας πω πώς
διαβάζουµε τα στοιχεία. Τι σήµαινε αυτό; Σήµαινε τρεις ληστείες.
Πρώτο εξάµηνο του 2011, είχαµε επτά ληστείες. Μιλάµε, λοιπόν,
για µονοψήφιο αριθµό, ο οποίος σε καµµία περίπτωση δεν µπο-
ρεί να σηµατοδοτήσει δραµατική αύξηση της εγκληµατικότητας.

Ακόµη, όµως και στα βασικά ζητήµατα, σε αυτά τα µεγάλα ζη-
τήµατα, όπως της βαριάς εγκληµατικότητας, αντί να δοθούν τα
εύσηµα στην Ελληνική Αστυνοµία, το µόνο που ακούγεται είναι
η στείρα κριτική και η ανέξοδη ειρωνεία, διότι –δήθεν- η αστυνο-
µία δεν είναι ικανή για να προασπίσει και να υποστηρίξει το ρόλο
της και να προασπίσει τα συµφέροντα το ελληνικού λαού. 

Ακόµα και εδώ στη Βουλή, όταν φέραµε ως Υπουργείο Προ-
στασίας του Πολίτη νοµοθετική πρωτοβουλία τον περασµένο
Μάρτιο για µετατροπή σε κακούργηµα της κατοχής Καλάσνικοφ
που σχετίζονται µε ληστείες πάσης φύσεως υπήρξαν συνάδελ-
φοι που αντιδρούσαν. Και αυτό το θυµάστε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Τι σηµασία έχει αν αντιδρούσε
µια µειοψηφία;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Μη σπεύδετε, κυρία Πρόεδρε, γιατί ενδεχοµένως εις εξ αυτών
να κάθεται ακριβώς πίσω σας. Μάλιστα, σας υπενθυµίζω…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Είστε ψεύτης! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και διακόπτετε και κα-

ταφεύγετε σε ύβρεις. Κακώς! Μη διακόπτετε, πρώτα-πρώτα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Μα, κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ, µη δια-

κόπτετε. Δεν θέλω να υπάρχει οξύτητα και ένταση µέσα στην Αί-
θουσα σχεδόν αναιτίως.

Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Δεν ήθελα να το κάνω, αλλά µε προκαλέσατε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κανένα πρόβληµα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Είπε ο κ. Μαρκογιαννάκης, λοιπόν, στην επιτροπή: «Πρέπει να
βρούµε ένα τρόπο να αντιµετωπίσουµε αυτό το πρόβληµα, να
σταµατήσει η ανεξέλεγκτη κυκλοφορία εκατοµµυρίων βαρέων
όπλων, τα οποία βεβαίως κυκλοφορούν στα χέρια κακοποιών. Θα
πρέπει, όµως, να έρθει νοµοθετική ρύθµιση, η οποία δεν µπορεί
να βάλει στο ίδιο σακί, στον ίδιο κορβανά τον κάτοικο µιας πε-
ριοχής, η οποία κακώς κατ’ εθίµον κατέχει ένα όπλο µε εκείνον
τον κακοποιό, ο οποίος κυκλοφορεί σε µια µεγαλούπολη έχοντας
στο πόρτ-µπαγκάζ του όπλα και εκρηκτικές ύλες ή τα φέρει πάνω

του κ.λπ. που είναι προφανές ότι το έχει διαπράξει για κακουρ-
γηµατική πράξη, κακουργήµατα ή βαριά εγκλήµατα».

Και σας θυµίζω το επεισόδιο το οποίο είχατε εκείνη την ώρα
µε την κ. Πιπιλή µε την οποία συγκρουστήκατε ακριβώς γιατί δια-
φωνούσατε, κύριε Μαρκογιαννάκη, µε τη ρύθµιση, την οποία φέ-
ραµε εµείς επειδή κατά την άποψή σας έθιγε ορισµένους από
τους κατοίκους της Κρήτης. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Θα τα πούµε µετά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Το τι θα πείτε µετά, να τα πείτε όπου θέλετε. Ένα πράγµα να
γνωρίζετε µαζί µου πάντως: Ψεύτη δύσκολα θα µε βρείτε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Μα, είστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Τι να σας πω τώρα; Αυτό που κάνετε σας χαρακτηρίζει από εκεί
και πέρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεχίστε, κύριε Υ-
πουργέ, ήρεµα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Έλεγα, λοιπόν, ότι και οι ίδιοι συνάδελφοι είναι αυτοί που ασκούν
κριτική δια των τηλεοπτικών παραθύρων και για τις ληστείες και
για την αύξηση της εγκληµατικότητας. Είναι οι ίδιοι συνάδελφοι,
επικαλούµενοι συνεχώς ψευδή στοιχεία ή διαβάζοντας διαφορε-
τικά τα νούµερα και τους στατιστικούς αριθµούς. Λυπάµαι που
θα το πω, αλλά η υποκρισία περισσεύει.

Επίσης, περισσεύει η υποκρισία και στο πολύ κρίσιµο ζήτηµα
για τη χώρα, όπως είναι οι µεταναστευτικές ροές που µοιραία
πιέζουν περισσότερο την Αθήνα και το οποίο είναι πρόβληµα ει-
κοσαετίας, το οποίο εδώ και χρόνια έχει φτάσει στο «µη περαι-
τέρω». 

Η Ελλάδα, λοιπόν, υφίσταται διεθνή διαπόµπευση για τις ανύ-
παρκτες δοµές της και είναι υπό διαρκή επιτήρηση µε δαµόκλειο
σπάθη πάνω από το κεφάλι της για την έξοδο της χώρας από το
Σένγκεν. Ποιος τα δηµιούργησε όλα αυτά; Τα δηµιούργησε η κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ, η κυβέρνηση του Γιώργου Παπανδρέου ή
η Κυβέρνηση του κ. Παπαδήµου; Ποιος ήταν εκείνος, ο οποίος
διαχειρίστηκε αυτό το θέµα, το θέµα της παράνοµης µετανά-
στευσης και την ανυπαρξία των δοµών τα τελευταία τέσσερα
χρόνια πριν από την κυβέρνηση του Γεωργίου Παπανδρέου;
Ποιος ήταν; Ήταν ή δεν ήταν η Νέα Δηµοκρατία; Ήταν ή δεν
ήταν αρµόδιοι Υπουργοί µε φυσικά πρόσωπα, τα οποία είχαν την
ευθύνη αυτών των δοµών και αυτών των πολιτικών.

Για το λόγο αυτό, η πρώτη νοµοθετική πράξη που υπέγραψα
τον Οκτώβριο του 2010 ήταν το π.δ. 114 που είχε να κάνει µε τη
θεσµοθέτηση ενιαίας διαδικασίας απονοµής καθεστώτος διε-
θνούς προστασίας, ενώ όλα τα νοµοσχέδια που παρουσιάσαµε
εν συνεχεία στη Βουλή είχαν άµεση σχέση µε τις νέες δοµές στο
σύστηµα ασύλου, τα κέντρα πρώτης υποδοχής και την ενίσχυση
των δράσεων της αστυνοµίας και του Λιµενικού Σώµατος είτε
στα σύνορα είτε στα αστικά κέντρα.

Ξεκινήσαµε, όµως, από το µηδέν. Είναι αλήθεια ή ψέµα αυτό;
Ξεκινήσαµε από το µηδέν, λοιπόν. Αρχίσαµε τη δηµιουργία εκ
του µηδενός νοµοθετικού πλαισίου και κατόπιν την προσπάθεια
για να λειτουργήσουν οι δοµές σε εξαιρετικά αντίξοες δηµοσιο-
νοµικές συνθήκες. Μπορούµε πλέον να πούµε ότι είναι ορατό το
συµµάζεµα των καταστάσεων που είχαν κυριολεκτικά ξεχειλώσει. 

Πρώτα, απ’ όλα, βρήκαµε να λιµνάζουν στο Υπουργείο Προ-
στασίας του Πολίτη σαράντα οκτώ χιλιάδες αιτήµατα χορήγησης
ασύλου, τα οποία πήγαιναν έως και δέκα χρόνια πίσω. Τι σηµαίνει
λιµνάζουν σαράντα οκτώ χιλιάδες αιτήµατα ασύλου στο Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη; Σηµαίνει ότι είναι σαράντα οκτώ χι-
λιάδες άνθρωποι µε ροζ χαρτάκι, όµηροι στο κέντρο της Αθήνας.
Είναι ψέµα αυτό ή αλήθεια; Ποιος είναι ο ψεύτης και ποιος ο αλη-
θινός σ’ αυτήν την ιστορία; 

Καλούµαστε τώρα να µαζέψουµε καταστάσεις που «βάλτω-
σαν» δέκα ολόκληρα χρόνια και παρά τις δυσκολίες, δεν βάλαµε
το πρόβληµα κάτω από το χαλί, δεν κάνουµε πως δεν καταλα-
βαίνουµε, δεν σφυρίζουµε αδιάφορα πηγαίνοντας από τηλεο-
πτικό παράθυρο σε τηλεοπτικό παράθυρο και κάνοντας τον καλό
µε τους δηµοσιογράφους. Όχι, απλώς δουλέψαµε, νοµοθετή-
σαµε για τη σύσταση επιτροπών και σήµερα έχουν στελεχωθεί
ήδη δέκα πρωτοβάθµιες και δευτεροβάθµιες επιτροπές, οι
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οποίες έχουν εξετάσει ήδη δεκαεπτά χιλιάδες αιτήµατα. Δηλαδή,
το ένα τρίτο των εκκρεµουσών επί δέκα χρόνια υποθέσεων διεκ-
περαιώθηκε σε λίγους µόνο µήνες. Αναµένεται, µάλιστα, µέχρι
τα µέσα Φεβρουαρίου να λειτουργήσουν ακόµη δέκα πρωτοβάθ-
µιες επιτροπές, οι οποίες τώρα στελεχώνονται και εκπαιδεύονται
τα στελέχη τους. 

Αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γι’ αυτά που δεν κάναµε,
αυτά για το ότι δεν έκανε τίποτα το Υπουργείο, αυτά για το ότι
δεν έκανε τίποτα η πολιτική ηγεσία. Αυτά, για να καταλάβει ο κό-
σµος τι σηµαίνει υποκρισία, µηδενιστική κριτική, µηδενισµός. 

Το άκρον άωτον της υποκρισίας το αντιµετωπίζουµε και αλλού.
Εκεί, στην υπόθεση των περίφηµων κέντρων πρώτης υποδοχής.
Έχουµε επιδοθεί σε αγώνα δρόµου, ώστε να λειτουργήσουν τα
πρώτα δεκατέσσερα ΚΕΠΥ, όπου θα κρατούνται οι παρανόµως
εισερχόµενοι και οι προς απέλαση αλλοδαποί. Κάποια απ’ αυτά,
µάλιστα, τα οποία είχε εγκαινιάσει η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας, δεν έχουν λειτουργήσει ποτέ. Την ώρα, λοιπόν, που
εµείς δίνουµε µάχη µε το χρόνο, οι ίδιοι οι Βουλευτές όλων των
πολιτικών κοµµάτων, δήµαρχοι της περιοχής που ήταν παρόντες,
όταν έκοβαν τις κορδέλες, τώρα ξεσηκώνουν τις τοπικές κοινω-
νίες, για να µην λειτουργήσουν τα ΚΕΠΥ. Ακόµη χειρότερα, επι-
χειρηµατολογούν µε αφορισµούς, λέγοντας ότι το πρόβληµα των
αλλοδαπών είναι πρόβληµα της Αθήνας, λες και οι αλλοδαποί
προσγειώνονται απευθείας στην Αθήνα ή διαβιούν µόνο στην
Αθήνα! 

Από την άλλη πλευρά, ασκούν συνεχώς κριτική στα Μέσα Μα-
ζικής Ενηµέρωσης για το πρόβληµα των παράνοµων αλλοδαπών,
των παράνοµων µεταναστών, ο καθένας για την περιοχή του χω-
ριστά. Δεν υπάρχει χώρα, υπάρχει µόνο η περιοχή του καθενός! 

Εξυπακούεται, κύριοι συνάδελφοι, ότι δεν έχουµε κανένα µα-
γικό ραβδί, για να εξαφανίσουµε τους πληθυσµούς που εισέρ-
χονται επί χρόνια µαζικά και ανεξέλεγκτα στην Ελλάδα. Όποιος
ισχυρίζεται ότι έχει µαγικές λύσεις, πολύ απλά ψεύδεται. Και όχι
µόνο ψεύδεται, αλλά εµπαίζει και τους πολίτες και τις αγωνίες
τους.

Λύσεις του τύπου «να τους πετάξουµε στη θάλασσα, να τους
ρίξουµε στα ξερονήσια, να τους εξαφανίσουµε, να βυθίσουµε τα
σκάφη που τους φέρνουν στο Αιγαίο», όχι µόνον είναι απορρι-
πτέες και απάνθρωπες, αλλά είναι και επικίνδυνες, όπως επικίν-
δυνη είναι και η λύση, που µε πολύ στόµφο προτείνουν ορισµένοι
εκ των συναδέλφων, οι οποίοι λένε να ανοίξουµε τα σύνορά µας
προς την Ευρώπη, για να φύγουν αµέσως. Είναι οι ίδιοι, βέβαια,
οι οποίοι έχουν αρθρώσει ολόκληρο το πολιτικό τους πρόγραµµα
πάνω στην αντιµετώπιση της µετανάστευσης, πάνω στο ρατσι-
σµό, στην ξενοφοβία, ενώ αγαπούν και την Ελλάδα ταυτόχρονα.
Τι λένε; Λένε: «Διώξτε τους, να φύγουν από την Ελλάδα, να πάνε
πίσω στην Ευρώπη, στις άλλες χώρες, αφού εκεί θέλουν να
πάνε». Όµως, είναι οι ίδιοι οι οποίοι αρνούνται τα κέντρα και δεν
αντιλαµβάνονται, δεύτερον, µε τίποτα την αναγκαιότητα της λει-
τουργίας τους στο πλαίσιο του Σένγκεν, δεν αντιλαµβάνονται τον
κίνδυνο ότι αυτοµάτως θα αποβληθεί η Ελλάδα από το Σένγκεν.

Για όλες αυτές τις λύσεις υπάρχουν οδυνηρές συνέπειες, τις
οποίες πιστεύω ότι κανένας στην πραγµατικότητα δεν θέλει.
Διότι είµαι απόλυτα βέβαιος ότι κανείς δεν θέλει την απώλεια των
κεκτηµένων της Ελλάδας στο ευρωπαϊκό γίγνεσθαι. Η απάντηση
είναι προφανώς από όλους µας καθολικά αρνητική. 

Εκεί που πρέπει, όµως, να σταθούµε όλοι µε υπευθυνότητα και
σοβαρότητα, είναι στο εξής: αναφέρθηκε η κυρία Πρόεδρος
στους µετανάστες, οι οποίοι µπήκαν στη χώρα σε ένα µήνα.
Έχετε απόλυτα δίκιο. Εννέα χιλιάδες είναι πάρα πολλοί. Ελάτε,
όµως, που τα νούµερα είναι συντριπτικά. Τα νούµερα δηµιουρ-
γούν µία κατάσταση ακόµα πιο ασφυκτική. Η Αστυνοµία και το
λιµενικό έχουν προβεί µέχρι σήµερα –µέχρι το τέλος δηλαδή του
2011- στο χρόνο που εµείς βρισκόµαστε στην πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου αυτού, σε συλλήψεις εκατό χιλιάδων αλλοδα-
πών. Και θα µπορούσε να έχει προβεί ακόµα σε περισσότερες
συλλήψεις. Όµως, οι άνθρωποι αυτοί πρέπει κάπου να κρατούν-
ται και να διαβιούν αξιοπρεπώς, έως ότου είτε λάβουν διεθνή
προστασία, αν τη δικαιούνται, είτε δεν τη λάβουν, οπότε θα οδη-
γούνται σε απέλαση. Και δεν χωράνε ούτε στα κρατητήρια της
αστυνοµίας ούτε στις φυλακές. Πρέπει να κρατούνται έως ότου

γίνουν οι αναγκαίες ενέργειες έκδοσης ταξιδιωτικών εγγράφων,
ώστε να απελαύνονται. Και ήδη κατά τους τελευταίους µήνες
έχουν απελαθεί πάνω από είκοσι πέντε χιλιάδες.

Θέλω, όµως, εδώ να κάνω µία µικρή παρέκβαση, για να πω,
πως ούτε αυτό η σχέση µε τις πρεσβείες ήταν αυτονόητο για την
έκδοση των ταξιδιωτικών εγγράφων, γιατί το Υπουργείο Εξωτε-
ρικών, µαζί µε µας, δίνουµε ένα σκληρότατο αγώνα για να πεί-
σουµε τις πρεσβείες, προκειµένου να συνεργαστούν µαζί µας σ’
αυτήν την κατεύθυνση. 

Μέχρι να φτάσουµε στην εκτέλεση της απέλασης, οι αλλοδα-
ποί πρέπει κάπου να φυλάσσονται και στο θέµα αυτό δεν χωρούν
τοπικιστικές προσεγγίσεις. Είναι πρόβληµα όλης της Ελλάδας
και όλοι οι Βουλευτές, όλοι οι δήµαρχοι πρέπει να συνεργα-
στούµε µεταξύ µας, για να βρούµε τους χώρους, όπου θα δηµι-
ουργηθούν τέτοια κέντρα. Αυτή είναι η υπηρεσία που οφείλουµε
όλοι να προσφέρουµε στη χώρα, λέγοντας καθαρά την αλήθεια
και όχι ψηφοθηρώντας µε εξορκισµούς προς το κακό, ώστε να
µείνει µακριά από τη δική µας πόρτα και να πάει στην πόρτα του
γείτονα.

Τα ψέµατα και οι αφορισµοί στην υπόθεση της λαθροµετανά-
στευσης δεν βοηθούν κανέναν ούτε και ευνοούν κανέναν. Αντί-
θετα πρέπει να πάρουµε µία απόφαση, να βάλουµε ένα τέρµα
στο ψέµα. Το µόνο που χρειάζεται είναι σκληρή δουλειά, χρει-
άζεται συναίνεση σε µία βάση συνεργασίας της τοπικής αυτοδι-
οίκησης και του κράτους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Έρχοµαι τώρα στο θέµα των ναρκωτικών. Πράγµατι µείζον ζή-
τηµα, ειδικά εδώ στην Αθήνα. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι το Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη, επισήµως και σε όλους τους
τόνους, ζητούσε επανειληµµένα, το πώς θα κλείσει ο ΟΚΑΝΑ από
το κέντρο της Αθήνας και θα µεταφερθούν αυτές οι υπηρεσίες
στα νοσοκοµεία. Έγινε, πραγµατοποιήθηκε µετά τις προσπά-
θειες του κ. Λοβέρδου και της κ. Μαλιώρη, Προέδρου του ΟΚΑ-
ΝΑ, µόλις τον προηγούµενο Νοέµβριο. Και έκτοτε έχει αρχίσει
να φαίνεται µία διαφορά στο κέντρο της Αθήνας. Όταν θα αρχί-
σει να λειτουργεί ολοκληρωµένα το σύστηµα αυτό, τότε τα απο-
τελέσµατα θα είναι ακόµη καλύτερα.

Όµως, επιτρέψτε µου να σταθώ και να ολοκληρώσω µε αυτό,
στο θέµα του παρεµπορίου, γιατί εδώ γίνεται µία τροµακτική συ-
ζήτηση, αλλά οι υπεύθυνοι, οι πρωταγωνιστές και οι αρµόδιοι
από το κράτος δεν συµµετέχουν, κάνουν πως δεν καταλαβαί-
νουν. Με νόµο της ελληνικής Βουλής, όπως γνωρίζετε, η απο-
κλειστική αρµοδιότητα δίωξης του παρεµπορίου ανήκει στους
δήµους. Παρεµπιπτόντως, για την πιστοποίηση των προϊόντων
παρεµπορίου, τα οποία πωλούνται, πάλι µε νόµο της ελληνικής
Βουλής, η αποκλειστική αρµοδιότητα είναι του Υπουργείου Ανά-
πτυξης. Όµως, οι πάντες θέλουν να αγνοούν αυτήν την πραγµα-
τικότητα και στρέφονται µε κάθε τρόπο εναντίον της Ελληνικής
Αστυνοµίας. Ορισµένες φορές, µάλιστα, ο Αντιδήµαρχος της Δη-
µοτικής Αστυνοµίας της Αθήνας κ. Αβραµίδης, αν δεν κάνω
λάθος, αλλά και ο ίδιος ο Δήµαρχος κ. Καµίνης, πολλές φορές
έχουν επινοήσει και το εξής εφεύρηµα: «Η Ελληνική Αστυνοµία
τι να κάνει; Έχουν πολύ καλή πρόθεση, αλλά δεν µπορεί γιατί
δεν θέλει ο Υπουργός τους».

Για να δούµε, λοιπόν, τα πράγµατα πώς έχουν. Η αλήθεια είναι
ότι το κέντρο της Αθήνας έχει ένα τεράστιο πρόβληµα. Η αλήθεια
είναι ότι ο εµπορικός κόσµος της πόλης αντιµετωπίζει τεράστιο
θέµα. Η Αστυνοµία κάνει τα πάντα χωρίς να είναι δικιά της δου-
λειά. Συνδράµει τη Δηµοτική Αστυνοµία, όπως συνδράµει και
όλους τους άλλους φορείς της Κυβέρνησης, που δρουν σε
αυτήν την κατεύθυνση, έτσι ώστε να µπορέσουν να ασκήσουν
απόλυτα τις αποκλειστικές τους αρµοδιότητες. Έχουµε, λοιπόν,
το εξής παράδοξο και το αναφέρω ως παράδειγµα. Από τις
αρχές Ιουνίου, που τέθηκε σε εφαρµογή το ειδικό σχέδιο δράσης
για την Αθήνα µέχρι 2-12-2011, συγκροτήθηκαν τρεις χιλιάδες
εξακόσια επτά µικτά κλιµάκια όπου η Αστυνοµία συµµετείχε µε
επτά χιλιάδες οκτακόσιους εξήντα τρεις αστυνοµικούς. Μιλώ για
βάρδιες, πάντοτε. Ενώ η Δηµοτική Αστυνοµία που έχει αποκλει-
στική αρµοδιότητα, που είναι η δουλειά της το παρεµπόριο, συµ-
µετείχε µε τέσσερις χιλιάδες εννιακόσιους τριάντα οκτώ υπαλλή-
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λους. Αυτό, για εκείνους που συνεχίζουν να υποστηρίζουν τα ψέ-
µατα, για εκείνους που συνεχίζουν να υποστηρίζουν ότι το
Υπουργείο δεν λέει την αλήθεια παρά µόνο κάποιοι άλλοι λένε
την αλήθεια γιατί έτσι τους βολεύει. 

Πέραν αυτού, η Αστυνοµία το 2011 προέβη στον εντοπισµό
σαράντα πέντε µεγάλων αποθηκών στο κέντρο της Αθήνας. Συ-
νελήφθησαν οι υπεύθυνοι και τι έκανε; Ανέλαβε την περιφρού-
ρησή της, γιατί αυτός είναι ο ρόλος της. Δηλαδή, αυτήν τη
στιγµή διαθέτουµε έναν αριθµό αστυνοµικών, τους οποίους
έχουµε πάρει από τις άλλες υπηρεσίες για να φυλάνε τις αποθή-
κες, τις οποίες βρήκε η ίδια η Ελληνική Αστυνοµία. Και γιατί τόσο
καιρό παραµένουν οι αποθήκες φυλασσόµενες; Γιατί οι αρµόδιες
υπηρεσίες των άλλων Υπουργείων, του Υπουργείου Ανάπτυξης
και του ΣΔΟΕ, οι οποίες πρέπει να πιστοποιήσουν αν τα προϊόντα
του παρεµπορίου είναι γνήσια ή όχι και να αποδώσουν τις ευθύ-
νες και στη συνέχεια να προχωρήσουν στην καταστροφή, καθώς
είναι εκείνοι οι µόνοι που έχουν την αποκλειστική αρµοδιότητα
της καταστροφής, αργούν, καθυστερούν, ολιγωρούν, είναι απόν-
τες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καταλήξτε, σας παρα-
καλώ, κύριε Υπουργέ, έχετε και δευτερολογία. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Έχω, κύριε Πρόεδρε, αλλά επειδή σ’ αυτά υπάρχει ένας καταιγι-
στικός, αφοριστικός λόγος, ο οποίος συνεχώς έρχεται και επα-
νέρχεται, κάποτε θα πρέπει να πάρει και απαντήσεις. Πιστεύω
ότι ο καλύτερος χώρος για να πάρει απαντήσεις είναι το Βήµα
της Βουλής.

Επίσης, δεν έχω ακούσει ούτε µία κουβέντα για τη δραστηριό-
τητα της εξιχνίασης των εγκληµάτων σε ρυθµούς πρωτοφανείς.
Γιατί πρώτη φορά η Ελληνική Αστυνοµία τις τελευταίες δεκαετίες
έχει φτάσει σε υψηλότατους ρυθµούς ποσοστών εξιχνίασης εγ-
κληµάτων, όπως, για παράδειγµα, των διακοσίων σαράντα πέντε
πολυπληθών σπειρών σκληρού και οργανωµένου εγκλήµατος
µόνο για το 2011. Πότε άλλοτε υπήρχαν αυτά; Όταν, όµως, στον
πολίτη δεν περνούµε αυτές τις λογικές, όταν αποκρύπτουµε τα
στατιστικά στοιχεία, όταν αυτά δεν έρχονται ποτέ στο φως της
δηµοσιότητας και δεν τυγχάνουν τον έπαινο του πολιτικού κό-
σµου, τότε, βεβαίως, ο πολίτης έχει την αίσθηση ότι το µόνο που
υπάρχει είναι το έγκληµα, το µικρό ή το µεγάλο, και βεβαίως τότε
δηµιουργείται το κλίµα της ανασφάλειας και του φόβου. Και τότε
είναι που έρχοµαι και κρίνω και κατακρίνω εκείνα τα πολιτικά κόµ-
µατα, τα οποία βρίσκουν πεδίο δόξης λαµπρό, για να επενδύ-
σουν ακριβώς πάνω στο φόβο της κοινωνίας µε ό,τι αυτό συνεπά-
γεται.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό. Για την οργάνωση της συζητήσεως σας ανα-
φέρω, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, ότι έχω ένα αίτηµα από τον
κ. Μαρκογιαννάκη για να λάβει το λόγο επί προσωπικού. Θα του
δώσω το λόγο για ένα λεπτό να µας εκθέσει σε τι συνίσταται το
προσωπικό, θα απαντήσω και µετά την απάντησή µου θα λάβει
το λόγο η κ. Μπακογιάννη, διότι για λόγους ανωτέρας βίας πρέ-
πει να φύγει µετά την παρέµβασή της, για µία ανειληµµένη υπο-
χρέωσή της. Ύστερα θα έχουµε τον κύκλο των Κοινοβου-
λευτικών Εκπροσώπων. 

Αρχίζουµε, λοιπόν, µε την ανάπτυξη του θέµατος σε τι συνί-
σταται το προσωπικό από τον κ. Μαρκογιαννάκη.

Ορίστε, κύριε Μαρκογιαννάκη, έχετε το λόγο για ένα λεπτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κύριος Υπουργός, στην προσπάθειά του να δείξει ότι έχει

κάνει έργο, κατέφυγε σε αναλήθειες, οι οποίες είναι πρωτοφα-
νείς.

Είπε, δηλαδή, ότι όταν έφερε στη Βουλή και συγκεκριµένα
στην αρµόδια επιτροπή σχέδιο νόµου, µε το οποίο έπαιρνε τη
µορφή κακουργήµατος ή κατοχή ή το φέρειν Καλάσνικοφ, εγώ
αντέδρασα και ανέγνωσα τα Πρακτικά.

Από τα Πρακτικά, κύριε Πρόεδρε, το πνεύµα το οποίο συνά-
γεται ήταν το εξής και επιµένω ακόµα σ’ αυτήν την άποψη: ότι
δεν µπορεί να είναι ίδια η αντιµετώπιση ενός ορεσίβιου των Λευ-

κών Όρεων ο οποίος έχει από κακή –αλλά, εν πάση περιπτώσει-
παράδοση ένα µικρό όπλο µαζί του, µε τον κακοποιό ο οποίος
περιφέρεται έξω από µία τράπεζα κουβαλώντας ένα Καλάσνικοφ.
Άλλη πρέπει να είναι η µία αντιµετώπιση και άλλη η άλλη. Και µε
άκουσε ο κύριος Υπουργός και ενώ ήταν κακούργηµα η µετα-
φορά οποιουδήποτε όπλου, το µετέτρεψε και έκανε κακούργηµα
µόνο το µακρύκανο. 

Εάν εγώ ήµουν κακός µε αυτήν τη θέση, γιατί µε ακούσατε,
κύριε Υπουργέ και αλλάξατε το σχετικό άρθρο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν είναι προσωπικό.
Είναι πολιτικό ζήτηµα…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Προσωπικό είναι!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Στη δευτερολογία σας

θα το αναπτύξετε περισσότερο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Και ο κύριος Υπουργός έκανε

το δεύτερο ατόπηµα και αναφέρθηκε σε ένα επεισόδιο που είχα
µε την κ. Πιπιλή, διότι –λέει- η κ. Πιπιλή µε έψεξε διότι αντι-
δρούσα. 

Η κ. Πιπιλή είπε το εξής πράγµα: ότι δεν πρέπει να προστα-
τεύουµε εκείνους που, όταν κατεβαίνουν οι Μητσοτάκηδες και η
Μπακογιάννη στην Κρήτη, βγάζουν τα όπλα και πυροβολούν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Μαρκο-
γιαννάκη.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
Εξεµάνην, διότι περιόρισε την κακή συνήθεια µόνο σε δύο

πρόσωπα και βγήκα και είπα ότι αυτό έχει ήδη εκλείψει και η κοι-
νωνία το επέβαλε, αλλά προεχόντως όταν κατέβαινε ο κ. Παπαν-
δρέου, ο κ. Σηµίτης, ο κ. Σαµαράς και οι άλλοι, τότε γινόταν ο
κακός χαµός. Αυτή ήταν η αιτία της σύγκρουσής µου µε την κ.
Πιπιλή.

Άλλη φορά, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να προσέχετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Μαρκο-

γιαννάκη. Ήταν πολιτικός λόγος και όχι προσωπικός. Ελπίζω να
µη δώσει µακρά συνέχεια ο κύριος Υπουργός.

Κύριε Υπουργέ, έχετε ένα λεπτό για να κάνετε το σχολιασµό
σας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Όµως, είναι απαραίτητος ο σχολιασµός, κύριε Πρόεδρε.

Γιατί θέλω να πω στον κ. Μαρκογιαννάκη, ότι η αναφορά µου
σ’ εσάς δεν ήταν για να σας κατηγορήσω. Ήταν µία αναφορά για
να δείξω ότι υπήρξαν διαφορετικές προσεγγίσεις. Ακόµα και για
ένα θέµα, όπως το Καλάσνικοφ, που είναι ένα θέµα κρίσιµο και
πασιφανές, υπήρχαν διαφορετικές προσεγγίσεις. 

Το γεγονός ότι εγώ, όπως γνωρίζετε πολύ καλά, στην κοινο-
βουλευτική µου πρακτική ακούω τους συναδέλφους µου, νοµίζω
ότι είναι ίδιον της δηµοκρατικής µου ευαισθησίας και κάτι το
οποίο το έχουν χαιρετήσει επανειληµµένως όλοι οι συνάδελφοι.
Εποµένως, το να αλλάζω κάτι, είναι γιατί το πιστεύω και γιατί αν-
τιµετωπίζω το σωστό. 

Σε καµµία περίπτωση δεν ήθελα να θίξω εσάς. Θέλω να πω,
όµως, ότι είναι πολύ δύσκολο για τον πολιτικό κόσµο της χώρας,
για θέµατα τα οποία είναι πολύ κρίσιµα για την ασφάλεια και τη
ζωή των ανθρώπων, να βρούµε κοινούς τόπους. Αυτό εννοούσα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Επαρκές το σχόλιό σας

και εποικοδοµητικό, θα έλεγα. 
Η κ. Ντόρα Μπακογιάννη, πρώτη επερωτώσα, παρακαλείται να

λάβει το λόγο για δευτερολογία και ύστερα θα εισέλθουµε στον
κύκλο των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων. 

Ορίστε, κυρία Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Να µου δώσετε λίγο χρόνο

όµως, γιατί πριν δεν µου δώσαστε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πόσο χρόνο θέλετε;
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Λίγο παραπάνω χρόνο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα υπάρξει ανοχή.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Θα ήθελα να βάλω λίγο τα πράγ-

µατα στη θέση τους, διότι αν απλά ανησυχούσα πριν προσέλθω
για τη συζήτηση αυτής της επερώτησης, τώρα ανησυχώ διπλά.

Το πρώτο πράγµα το οποίο διαπιστώνω, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, είναι ότι στην Κυβέρνηση Παπαδήµου και ενδεχοµέ-
νως και πριν, στην κυβέρνηση Παπανδρέου, ο καθένας είναι
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µόνος του. 
Υπάρχει ο Υπουργός, ο οποίος θέλει να ταυτιστεί µάλιστα µε

την Ελληνική Αστυνοµία. Κακώς, κύριε Υπουργέ. Δεν έχετε κα-
νέναν λόγο να ταυτιστείτε µε την Ελληνική Αστυνοµία. Εγώ είµαι
ο τελευταίος άνθρωπος, ο οποίος θα κάνει κριτική στην Ελληνική
Αστυνοµία, διότι διαχρονικά, ξέρω πολύ καλά το έργο το οποίο
προσφέρει. Οι πολιτικές ηγεσίες, όµως, είναι κάτι άλλο. Άρα ούτε
εσείς ταυτίζεστε µε την Ελληνική Αστυνοµία ούτε έχετε δικαίωµα
να το κάνετε. 

Απολογείστε, όµως, εδώ για το σύνολο της Κυβέρνησής σας,
διότι καλώς ή κακώς, µετέχετε σ’ ένα Υπουργικό Συµβούλιο. Εάν
δεν λειτουργεί το Υπουργείο Ανάπτυξης, εάν δεν λειτουργεί κα-
νένα άλλο Υπουργείο, εάν έχετε προβλήµατα µεταξύ σας, δεν µε
αφορά. Και πάντως τα εσωκοµµατικά του ΠΑΣΟΚ, επίσης, δεν
µε αφορούν και δεν µε αφορούν ως πολίτη. Εσείς έρχεστε σή-
µερα εδώ πέρα να µας πείτε ότι φταίει το Υπουργείο Ανάπτυξης.
Εγώ δεν έχω κανένα πρόβληµα να φταίει ο κ. Χρυσοχοΐδης. Εκ
µέρους του Υπουργικού Συµβουλίου εσείς απαντάτε και άρα χρε-
ώνεστε όλο το Υπουργικό Συµβούλιο και όχι µόνο τα του οίκου
σας. 

Έρχοµαι τώρα στη ψυχολογία των Σωµάτων Ασφαλείας. Η ψυ-
χολογία των Σωµάτων Ασφαλείας είναι καταρρακωµένη. Το ξέ-
ρετε πάρα πολύ καλά. Πώς θα µπορέσουν τα Σώµατα Ασφαλείας
να ξαναβρούν την ψυχολογία τους; 

Πρώτον, µε την ηθική επιβράβευση. Δεν φτάνει κάθε φορά που
έχουµε µια µεγάλη ανακάλυψη, που βρήκαµε έναν δολοφόνο ή
δεν ξέρω τι, να βγαίνει το Υπουργείο και να λέει µπράβο. Και την
ώρα όµως της δυσκολίας του αστυνοµικού, να του σταθεί, να µην
τον κατακεραυνώνει και να µην τον στέλνει στο πυρ το εξώτερον,
πράγµα το οποίο αυτή η πολιτική ηγεσία πολλάκις έχει κάνει. 

Δεύτερον, ειδικό µισθολόγιο. Θα έρθει τώρα, κύριε Υπουργέ.
Εδώ θέλω να σας δω. Είµαστε το µόνο κόµµα που ευθέως, για
να µη µας µπερδεύετε µε τα άλλα κόµµατα –γιατί απολογηθή-
κατε συλλήβδην για ό,τι σας λένε όλα τα κόµµατα- τοποθετηθή-
καµε. Εµείς είµαστε πολύ καθαροί σε αυτά που λέµε. Το ειδικό
µισθολόγιο της Αστυνοµίας, πρέπει να είναι ειδικό µισθολόγιο.
Τα παιδιά των 700 ευρώ της Αστυνοµίας δεν µπορούν να µει-
ώσουν τις αποδοχές τους. Δεν µπορείτε να υποχρεώνετε τον
αστυνοµικό να κάνει δύο δουλειές, γιατί απλούστατα δεν µπορεί
να ζήσει. Σε µία φάση κοινωνικής έντασης και αυξηµένης εγκλη-
µατικότητας, να προστατεύσετε το κύρος και το ηθικό του αστυ-
νοµικού. Άρα, ιδού η Ρόδος ιδού και το πήδηµα, να δούµε τι θα
γίνει στο ειδικό µισθολόγιο. 

Λαθρεµπόριο. Τώρα, κύριε Υπουργέ, θα µε τρελάνετε. Μαζί
ήµασταν στο Δήµο Αθηναίων και καθόµασταν κάτω και λέγαµε
από τότε ότι αν ένα βράδυ κυκλοφορήσει η Αστυνοµία µαζί µε
το ΣΔΟΕ και δει τις νταλίκες µε τα κινέζικα και τους βουτήξει, την
ίδια ώρα θα έχει πατάξει ένα µεγάλο µέρος του λαθρεµπορίου
της Αθήνας. Εάν τότε, κύριε Υπουργέ, που ήµασταν εµείς στο
Δήµο της Αθήνας είχαµε δύο ή τρία κρούσµατα, αυτήν τη στιγµή,
έχετε δύο ή τρία κρούσµατα µε τεράστιες νταλίκες την ηµέρα! 

Δεν µπορεί, λοιπόν, να µου πει κανείς εµένα ότι µία κυβέρνηση
δεν µπορεί να κάνει τον έλεγχο στην Πάτρα, τον έλεγχο στον Πει-
ραιά και τον έλεγχο στο κέντρο της Αθήνας. Δεν κάνουν και τον
κόπο να πάνε και µακριά. Μέσα στο κέντρο της Αθήνας έχετε τις
αποθήκες. Και κλαίγεστε τώρα διότι παίρνουµε αστυνοµικούς,
τους έχουµε στις αποθήκες και τις φυλάνε, διότι δεν ξέρουµε εάν
είναι λαθραία ή όχι. Μα για να τις βάλετε στις αποθήκες, βεβαίως
είναι λαθραία. Πάρτε µια απόφαση, λοιπόν, και καταστρέψτε τα
κατευθείαν. Τι κουβέντες είναι αυτές ότι καθόµαστε και παρακο-
λουθούµε το φαινόµενο και λέµε ότι µας φταίει η ανάπτυξη, το
άλλο Υπουργείο, δεν ξέρουµε, δεν είµαστε κ.λπ. και ξοδεύουµε
και αστυνοµικούς; 

Κέντρο υποδοχής λαθροµεταναστών. Εγώ σας είπα από την
πρώτη στιγµή ότι κέντρο υποδοχής λαθροµεταναστών πρέπει να
γίνει. Ορθώς λέτε ότι πρέπει να γίνουν και στην περιφέρεια. Βε-
βαίως πρέπει να γίνουν και στην περιφέρεια. Δεν µπορούν να γί-
νουν όλα µόνο στο κέντρο. Το θέµα είναι γι’ αυτούς που µαζεύετε
από το κέντρο, να δηµιουργήσετε επιτέλους, το κέντρο υποδο-
χής Αθήνας. Λέµε ότι είχαµε τα στρατόπεδα στον Ασπρόπυργο.
Το κάνουµε, το ράνουµε δυο χρόνια, συζητάτε µε τον Υπουργό

Αµύνης, ο Υπουργός Αµύνης έχει τις απόψεις του και ο Δήµαρ-
χος Αθηναίων άλλες. Δεν δικαιολογείται, όµως. Κάποια στιγµή
κλείστε το. 

Σας είδα ιδιαιτέρως ευτυχή για τον συντονισµό του κ. Παγκά-
λου. Να σας πω τη «µαύρη» µου αλήθεια: εγώ δεν ανακάλυψα
πού είναι αυτός ο συντονισµός. Τι συντονίζει ο κ. Πάγκαλος; Με
τι χαρά µάς αναγγείλατε ότι ο συντονισµός του αποδίδει! Εγώ
πάλι ίσως ζω σε άλλη πόλη, ίσως δεν έχω πάρει είδηση τίποτα,
αλλά πάντως συντονισµό Παγκάλου δεν είδα. 

Μεταναστευτικές ροές. Ήρθατε εδώ πέρα και µας µιλήσατε
για περίπου δέκα χρόνια, λέει. Να σας θυµίσω ότι ακόµα και η
Νέα Δηµοκρατία πέντε χρόνια έκανε, δεν ήταν δέκα. Υποθέτω
ότι από την προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ήταν το πρό-
βληµα. Το λέω για να αρχίσουµε να µιλάµε σοβαρά µεταξύ µας.

Έχουµε το πρόβληµα. «Δουβλίνο». Σας το είπε ο κ. Μαρκογιαν-
νάκης. Πρέπει να αλλάξει το «Δουβλίνο». Ως προς την πρωτο-
βουλία του Υπουργείου Εξωτερικών από κανέναν Υπουργό
Εξωτερικών δεν έχω δει κάτι. Εγώ ως Υπουργός Εξωτερικών το
είχα θέσει. Το δεύτερο θέµα που είχα θέσει, είναι οι ευρωπαϊκές
συµβάσεις επαναπατρισµού. Καµµία πρωτοβουλία από το
Υπουργείο Εξωτερικών δεν είδα. Θα µου πείτε: «Τι φταίω εγώ;
Εγώ είµαι Υπουργός Εξωτερικών;». Σας είπα ότι απαντάτε εκ µέ-
ρους της Κυβερνήσεως στην οποία µετέχετε, γιατί αν απελπίζε-
στε, πάτε σπίτι σας και τελειώνει η υπόθεση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Στ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΙΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Επίσης, όταν έχετε σήµερα τους λαθροµετανάστες, βάλτε
τους. Εγώ δεν είµαι ποτέ υπέρ της αρχής ούτε να τους πνίξουµε
ούτε να τα γκρεµίσουµε ούτε ζω σε άλλο κόσµο, αλλά δώστε
τους τη δυνατότητα του επαναπατρισµού µε βάση την ευρω-
παϊκή χρηµατοδότηση, την οποία έχετε.

Σας είδα ιδιαιτέρως ευτυχή για την κατάσταση. Εγώ δεν είµαι
ευτυχής, κύριε Υπουργέ. Σας είδα να επαίρεστε ότι περίπου αδι-
κούµε όλο τον κόσµο κ.λπ.. Εγώ αντιλαµβάνοµαι την πικρία ενός
ανθρώπου ο οποίος παρακολουθεί στα δελτία ειδήσεων ένα
θέµα να µεγεθύνεται. Πλην όµως, κύριε Υπουργέ, το θέµα είναι
πάρα πολύ µεγάλο. Είναι πάρα πολύ µεγάλο και είναι υπαρκτό.
Και αν σήµερα σας το φέραµε εδώ, είναι διότι βασίµως πι-
στεύουµε ότι πρέπει να αντιµετωπιστεί τώρα και ως αρµόδιος
Υπουργός, έχετε υποχρέωση να το πάτε στο Υπουργικό Συµβού-
λιο και να βάλετε τους δικούς σας συναδέλφους να συνεργα-
στούν µαζί σας. 

Επανέρχοµαι στο τελευταίο θέµα, το οποίο επιµελώς αποφα-
σίσατε να µη µου απαντήσετε, θέµα διαδηλώσεων και καταστρο-
φών στο κέντρο της Αθήνας. Με συγχωρείτε πάρα πολύ, κύριε
Υπουργέ. Εδώ πέρα δεν σας φταίει κανένας άλλος Υπουργός,
φταίτε εσείς. Φέρτε αλλαγή του θεσµικού πλαισίου. Το ελληνικό
Σύνταγµα, προβλέπει ότι µπορούν να απαγορευτούν οι διαδηλώ-
σεις στο ιστορικό κέντρο της Αθήνας. Να το κάνετε. Εµείς σας
το προτείνουµε, διότι έτσι όπως πάµε, το ιστορικό κέντρο της
Αθήνας θα καταστραφεί. Είναι δική σας αρµοδιότητα. Φέρτε τη.
Να είστε έτοιµοι να αντιµετωπίσετε την Αριστερά, η οποία θα βγει
στα κάγκελα, αλλά πολύ ολίγον µε ενδιαφέρει, διότι εκείνοι έχουν
την άποψη ότι µπορούν να κλείνουν λιµάνια, να κλείνουν την
Ακρόπολη, να κρεµάνε πανό και να καταστρέφουν τον ελληνικό
τουρισµό και την οικονοµία της πόλης. Εµείς στη Δηµοκρατική
Συµµαχία έχουµε άλλη άποψη και εσείς καλείστε να πάρετε την
πρωτοβουλία για να µας δώσετε τη δυνατότητα, εάν θέλετε αλ-
λαγή του πλαισίου, να το ψηφίσουµε.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ την κ. Μπακογιάννη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Κύριε Πρόεδρε, επειδή η κυρία Πρόεδρος φεύγει, θα µπορούσα
µε την άδεια των συναδέλφων να της δώσω µία απάντηση;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Έχετε το λόγο για
µία παρέµβαση για ένα λεπτό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Επειδή δικαίως µου έκανε το µοναδικό σηµείο της κριτικής της
το οποίο αποδέχοµαι -το σηµείο ότι µου διέφυγε η αναφορά στο
θέµα των διαδηλώσεων- και επειδή η ίδια προτίθεται να φύγει,
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γι’ αυτόν το λόγο, θέλω να της δώσω µία απάντηση.
Πρώτα απ’ όλα, έχετε απόλυτα δίκιο και συµµερίζοµαι τη

γνώµη όλων εκείνων και κυρίως των πολιτών της Αθήνας και των
ανθρώπων του εµπορικού κόσµου του κέντρου, οι οποίοι έχουν
αισθανθεί περίπου αποκλεισµένοι από τον τόπο που ζουν και ερ-
γάζονται. Το θέµα των διαδηλώσεων, είναι πραγµατικά ένα εξαι-
ρετικά κρίσιµο θέµα. Επανειληµµένως έχουµε θέσει το θέµα της
συζήτησης σε όλους τους αρµόδιους, δυστυχώς, φορείς και
πράγµατι η Κυβέρνηση, έχει αναλάβει την πρωτοβουλία διά του
αρµοδίου Υπουργού Δικαιοσύνης, όπου έχουν ήδη συστήσει µία
επιτροπή η οποία συζητά αυτές τις εκδοχές, αυτές τις διάφορες
προτάσεις οι οποίες υπάρχουν. Ταυτοχρόνως όµως και ο Δήµαρ-
χος της πόλης, ο κ. Καµίνης, έχει και αυτός συστήσει µία επι-
τροπή, καταλήγουν όµως...

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εµείς έχουµε καταθέσει σχέδιο
νόµου, όπως ξέρετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Πολύ ωραία. Κοιτάξτε. Μιλούµε για εκείνους, οι οποίοι θέλουν
να λειτουργεί το κέντρο της πόλης και να σεβόµαστε το δηµο-
κρατικό Σύνταγµα της χώρας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Διαβάστε το σχέδιο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Δεν µιλούµε για σχέδια τα οποία είναι εκτός πλαισίου της συν-
ταγµατικής νοµιµότητος. Μιλούµε για άλλα πράγµατα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Το έχετε δει; Εάν δεν το έχετε δει,
µην το κρίνετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Απαντώντας, λοιπόν, στην κ. Μπακογιάννη, λέω ότι είµαι απόλυτα
βέβαιος ότι και εσείς και τις δικές σας ιδέες και τις δικές σας
απόψεις, θα έχετε την ευκαιρία να τις παρουσιάσετε κατά τη
διάρκεια των συζητήσεων τις οποίες οργανώνουν τόσο ο Δήµος
της Αθήνας όσο και το Υπουργείο Δικαιοσύνης. Όσον αφορά
όµως εµάς, το δικό µας Υπουργείο, έχουµε ήδη καταθέσει τις
προτάσεις µας, πρέπει να σας πω, µε πολύ µεγάλη σκέψη και πε-
ρίσκεψη γύρω από την υπόθεση αυτή, δεδοµένου ότι δεν θυµά-
µαι άλλον Υπουργό –στην Αίθουσα αυτή βλέπω µόνο τον κ.
Μαρκογιαννάκη, έφυγε ο κ. Πολύδωρας- να έχει αντιµετωπίσει
στη διάρκεια της θητείας του τρεις χιλιάδες εννιακόσιες πορείες
και διαδηλώσεις στο κέντρο της Αθήνας σε ενάµιση χρόνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Μία φράση µόνο, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Χωρίς να γίνει διά-
λογος όµως, κυρία Μπακογιάννη, σας παρακαλώ.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Υπουργέ, εγώ µαρξίστρια
δεν είµαι. Αλλά έχει πει κάτι πολύ σωστό ο αείµνηστος Μαρξ:
«Εάν δεν θέλεις να λύσεις ένα θέµα, στείλτο σε µία επιτροπή». 

Και ο Δήµαρχος της Αθήνας κάνει επιτροπή και το Υπουργείο
Δικαιοσύνης κάνει επιτροπή και στο µεταξύ, µέσα σε αυτό το χει-
µώνα θα χαθούν πάνω από είκοσι πέντε χιλιάδες θέσεις εργασίας
στην Αθήνα, διότι θα αδρανεί η πολιτεία και η Κυβέρνησή σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. Μπακογιάννη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, πενήντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και έξι εκ-
παιδευτικοί από το 1ο Γενικό Λύκειο Νέας Ιωνίας του Νοµού Μα-
γνησίας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ξεκινάει ο κύκλος των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων µε τον
κ. Νικόλαο Δένδια, Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας του Νοµού
Κερκύρας. 

Κύριε Δένδια, έχετε το λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς θέλω να πω ότι το θέµα είναι εξαι-

ρετικά σοβαρό και γι’ αυτό είναι και φρόνιµο ο λόγος να είναι νη-
φάλιος. Φαντάζοµαι ότι και ο δικός σας λόγος αυτήν τη στόχευση

είχε. Στο µέσο της οµιλίας σας, λόγω των –εν πάση περιπτώσει-
κοινοβουλευτικών αντεγκλήσεων τον οξύνατε αλλά φαντάζοµαι
δεν υπάρχει κανείς λόγος να συνεχίσουµε έτσι. 

Το πρόβληµα είναι πάρα πολύ µεγάλο, είναι υπαρκτό και το
συνοµολογούν όλοι και αυτό είναι σηµαντικό. Εγώ θα ξεκινήσω
αρχικά υπογραµµίζοντας και ταυτιζόµενος µε τους λόγους ενί-
σχυσης της Ελληνικής Αστυνοµίας. Στην εξαιρετικά δύσκολη
συγκυρία που ζούµε, η Ελληνική Αστυνοµία είναι ένα απαραίτητο
στοιχείο προστασίας της ευζωίας ή µάλλον της επιβίωσης της
ελληνικής κοινωνίας. 

Επειδή, όµως, µου αρέσει να λέω τα πράγµατα όπως τα αισθά-
νοµαι και χωρίς περιττούς καλλωπισµούς και απευθυνόµενος
προς την ελληνική κοινωνία από το Βήµα αυτό, θέλω να πω στην
ελληνική κοινωνία ότι και αυτή πρέπει να καθορίσει τη στάση της
κατά τρόπο ευθύ, δηλαδή να αξιολογήσει το ρόλο της Ελληνικής
Αστυνοµίας.

Γιατί εγώ δεν αντιλαµβάνοµαι, αφ’ ενός µεν την πρόταξη του
αγαθού της ασφάλειας ως µέγιστο και ύπατο αγαθό, αφ’ ετέρου
το δικαίωµα, ταυτοχρόνως, µιας κοινωνίας που διαδηλώνει, να
εκφωνεί «µπάτσοι, γουρούνια, δολοφόνοι» και άλλα σχετικά. Η
ελληνική κοινωνία, πρέπει να αποφασίσει ξεκάθαρα και δεν µπο-
ρεί να είναι «σχιζοφρενής». 

Κατά τη δική µας άποψη, την άποψη του κόµµατος της Νέας
Δηµοκρατίας, η Ελληνική Αστυνοµία όχι απλώς είναι απαραίτητο
στοιχείο αλλά χρειάζεται ενίσχυση και όπως ορθά ελέχθη, χρει-
άζεται και ηθική και υλική ενίσχυση σε αυτήν τη δυσκολότατη
φάση. Η ελληνική κοινωνία, πρέπει να έχει ευθεία στάση απέναντι
στην Ελληνική Αστυνοµία. Η «σχιζοφρενής» και «σχιζοειδής» αν-
τιµετώπιση δεν βοηθάει, αντιθέτως συντείνει στο αδιέξοδο.

Πάµε τώρα στα θέµατα του κέντρου της Αθήνας. Επειδή µου
αρέσει η µεθοδολογία των πραγµάτων, θα τα χωρίσω σε τρεις
διαφορετικές αιτίες, το µεταναστευτικό από τη µια πλευρά, την
εγκληµατικότητα και τα ζητήµατα των διαδηλώσεων.

Μεταναστευτικό. Κύριε Υπουργέ, υπήρξατε λίγο οξύς όσον
αφορά το παρελθόν της Νέας Δηµοκρατίας. Νοµίζω ότι δεν εί-
χατε δίκιο. Νοµίζω απλώς ότι η πίεση που δέχεσθε καθηµερινά –
και είναι κατανοητή- σας οδηγεί να αδικήσετε προηγούµενους
συναδέλφους σας στο ρόλο αυτό και κόµµατα που προσπάθη-
σαν. 

Η Νέα Δηµοκρατία έχει το εξής µεγάλο προτέρηµα. Έθεσε το
θέµα της µετανάστευσης στην ευρωπαϊκή του προοπτική. Συν-
θήκη της Λισαβόνας µε διατάξεις για κοινή µεταναστευτική πο-
λιτική το 2007, µε ενέργειες Υπουργών της Νέας Δηµοκρατίας.
Ευρωπαϊκό Σύµφωνο για τη µετανάστευση και το άσυλο το 2008
µε ενέργειες της Νέας Δηµοκρατίας. 

Πρωτόκολλα επανεισδοχής λαθροµεταναστών µεταξύ Ευρω-
παϊκής Ένωσης και τρίτων χωρών, γιατί είχαµε δει από την εµ-
πειρία της Τουρκίας ότι τα διµερή δεν λειτουργούσαν. Ήταν
πρωτοβουλία της Νέας Δηµοκρατίας. Ενεργοποίηση FRONTEX
στο Αιγαίο µε ενέργειες της Νέας Δηµοκρατίας. 

Αποτελεσµατικό δίκαιο; Το καλύτερο νοµίζω επί υπουργίας
Προκόπη Παυλόπουλου µε το ν. 3386/2005. Αντιθέτως, ο δικός
σας νόµος, ο ν. 3838/2010 της κυβερνήσεως του ΠΑΣΟΚ –γι’
αυτό αναφέροµαι στο δικό σας νόµο- ήταν ένας νόµος που συν-
τείνει στο πρόβληµα. 

Προειδοποιηθήκατε τότε ως Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ, ως κυβέρ-
νηση του κ. Παπανδρέου, αλλά αγνοήσατε τις προειδοποιήσεις
της Νέας Δηµοκρατίας. Εµείς έχουµε ευθέως πει ότι ο νόµος
αυτός πρέπει να αλλάξει.

Έρχοµαι στο δεύτερο θέµα, αυτό της δηµόσιας ασφάλειας.
Εµείς κάναµε µια τεράστια προσπάθεια το καλοκαίρι του 2009,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ. Καρτοκινητά,
«κουκούλα» για το οποίο κατηγορηθήκαµε, υβριστήκαµε, γελοι-
οποιηθήκαµε. Δεν έχετε διανοηθεί να το αλλάξετε, διότι ήταν
απαραίτητο µέχρι τώρα. 

Θυµάστε τι λέγατε ως αντιπολίτευση για το νόµο περί της
«κουκούλας»; Ήσασταν δυόµισι χρόνια κυβέρνηση και δεν αλλά-
ξατε ούτε ένα «και» από εκείνο το νόµο για το DNA, τις κάµερες
για τις οποίες βγάζατε «φιλιππικούς» σε αυτήν την Αίθουσα. 

Αγαπητέ κύριε Πλεύρη και ο κ. Καρατζαφέρης είχε έρθει σε
αυτήν την Αίθουσα και µίλησε εναντίον του νόµου για τις κάµερες
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µε ένα σκεπτικό …
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Όχι για τις κουκούλες, όµως.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Όχι για τις «κουκούλες». Και ο νυν

Υπουργός κ. Βορίδης είχε αναπτύξει ένα ιδιόρρυθµο σκεπτικό
εναντίον των καµερών.

Η Κυβέρνηση, πρέπει να ενεργοποιήσει τα εργαλεία που το
2009 περάσαµε. Εµείς θα είµαστε δίπλα σας στο θέµα της εγ-
κληµατικότητας, αλλά εδώ, κύριε Υπουργέ, -και απευθύνοµαι
προς την Κυβέρνηση κι όχι σ’ εσάς προσωπικά- έρχεται ένα τε-
ράστιο εµπόδιο: η τροπολογία την οποία κατέθεσε ο Υπουργός
Δικαιοσύνης κ. Παπαϊωάννου, για την αποσυµφόρηση των φυλα-
κών. Δεν είναι πράγµατα αυτά. Και το παρουσιάζει ως παρόµοιο
προηγούµενης διατάξεως του κ. Χατζηγάκη, που αφορούσε την
πενταετία, για την οποία εγώ είχα διευκρινίσει επί τη βάσει των
γενικών αρχών του δικαίου, in dubio pro reo, ότι περιλαµβάνει
κάθε µορφή πενταετίας. Και έρχεται µε δεκαετίες και µιλάει για
αποφυλακίσεις! Μα η Ελληνική Αστυνοµία, οι άνθρωποι αυτοί
που συνέλαβαν αυτούς, οι οποίοι σήµερα κρατούνται και αύριο,
µε απλή αίτηση και χωρίς οιονδήποτε έλεγχο, θα αφεθούν ελεύ-
θεροι, θα «ανέβει στα κάγκελα» και θα έχει δίκιο. Πώς θα ζητή-
σουµε από τον Έλληνα αστυνοµικό µεθαύριο, να συλλάβει
οποιονδήποτε, όταν για αδικήµατα τα οποία εξάπτουν την κοινή
αντίληψη περί του δικαίου -να µην αναφερθώ, διότι λειτουργεί
ερεθιστικά ακόµη κι η αναφορά των αδικηµάτων- µε απλή αίτηση
και µετά από ενάµιση χρόνο κράτησης, θα είναι ελεύθεροι στο
δρόµο; 

Ειλικρινώς, διατυπώνω µία παράκληση και σ’ εσάς, όπως τη
διατύπωσα και στον κ. Παπαϊωάννου. Δεν έχουµε καµµία διάθεση
ούτε να λαϊκίσουµε ούτε να φέρουµε σε δύσκολη θέση αυτήν την
Κυβέρνηση, την οποία µε κόστος στηρίζουµε. Μην την κατεβά-
σετε αυτήν την τροπολογία. Δεν βοηθάει. Σας παρακαλώ, µην
την κατεβάσετε! 

Έρχοµαι -και καταλήγω µε αυτό- στο θέµα των διαδηλώσεων.
Το θέµα των διαδηλώσεων είναι εξαιρετικά σηµαντικό κι εδώ κάτι
πρέπει να γίνει. Δεν µπορούν είκοσι άτοµα να παραλύουν το κέν-
τρο της πρωτεύουσας, κύριε Υπουργέ. Και αυτό πρέπει να λυθεί
σε πραγµατικό χρόνο, όχι σε µελλοντικό ή σε ιστορικό χρόνο.
Καταλαβαίνω ότι δεν είναι εύκολο. Καταλαβαίνω ότι και η ελλη-
νική κοινωνία κι όλοι εµείς, χρειάζεται να σταθούµε απέναντι σε
µια παράδοση, η οποία εξαιτίας των τραυµατικών ιστορικών εµ-
πειριών της χώρας χτίστηκε µετά το ’74. 

Επίσης, καταλαβαίνω πόσο σηµαντικό είναι να προασπίσουµε
τα ανθρώπινα δικαιώµατα και το δικαίωµα του Έλληνα πολίτη να
διαδηλώνει. Έχουµε τεράστια ευαισθησία σ’ αυτό. Ξαναλέω ότι
οι ιστορικές εµπειρίες του Έθνους µέσα από την πορεία του,
έχουν λειτουργήσει καταλυτικά. Όµως, δεν µπορούν οι ιστορικές
εµπειρίες του χθες, να λειτουργήσουν ως εµπόδιο για το αύριο
του ίδιου του Έθνους, το οποίο υποτίθεται ότι δι’ αυτών των εµ-
πειριών, προώρισται να επιβιώσει. 

Αυτήν τη στιγµή, δεν πρόκειται απλώς για ένα θέµα ανάλυσης
αριθµών ή ανάλυσης των συνθηκών επιβίωσης του κέντρου της
πόλης. Η χώρα µέσω των προβληµάτων του κέντρου, της πρω-
τεύουσάς της, είναι µια χώρα, η οποία δίνει προς την παγκόσµια
κοινότητα, την εικόνα µιας απίστευτης κρίσης και νοµίζω ότι
οποιοδήποτε ορθό µέτρο παρθεί στη διαδικασία αυτής της ανα-
ζήτησης της καλύτερης λύσης για τον περιορισµό των διαδηλώ-
σεων -υπό την έννοια της συνύπαρξης των νοµίµων δραστη-
ριοτήτων των υπολοίπων Ελλήνων πολιτών- είναι κάτι το οποίο
θα στηρίξουµε όλοι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Δένδια. 

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδος και Βουλευτής Β’ Αθήνας, κ. Ιωάννης
Πρωτούλης, για έξι λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προς το τέλος άρχισε να γίνεται

ενδιαφέρουσα η συζήτηση, γιατί έφυγε το κάδρο, το φόντο, που
είναι η κατάσταση στο κέντρο της Αθήνας, και φάνηκε η πραγ-
µατική ουσία, ο στόχος και της συγκεκριµένης επερώτησης αλλά
και άλλων δυνάµεων, που επιδιώκουν νέα µέτρα καταστολής για
να δέσουν τον κόσµο χειροπόδαρα. 

Είναι αλήθεια ότι η ευρύτερη περιοχή του κέντρου της Αθήνας,
έχει παραδοθεί στο έλεος της δράσης των κυκλωµάτων και των
συµµοριών ναρκωτικών, της πορνείας και της εκµετάλλευσης µε-
ταναστών. Πώς όµως έγιναν αυτά; Από παρθενογένεση; 

Η κ. Μπακογιάννη ανέφερε τον Μαρξ. Ανέφερε και πολλά άλλα
στις τοποθετήσεις της. Δεν ανέφερε όµως ότι και η ίδια, που επε-
ρωτά σήµερα, έχει πολύ σοβαρές ευθύνες. Ανάµεσα στις υπό-
λοιπες κυβερνήσεις που κυβέρνησαν, έχει και η ίδια πολύ
σοβαρές ευθύνες και σαν Δήµαρχος Αθηναίων. Αυτή η κατά-
σταση που υπάρχει, είναι και δηµιούργηµά της. 

Οι ευθύνες των κυβερνήσεων είναι τεράστιες, γιατί όχι µόνο
δεν έλαβαν ουσιαστικά µέτρα για την προστασία της ζωής και
της ασφάλειας των εργαζοµένων που δουλεύουν και κατοικούν
στο κέντρο και για την αντιµετώπιση της κάθε είδους εγκληµατι-
κής δράσης αλλά και µε την πολιτική τους, ανέχθηκαν ή και συ-
νέβαλαν στην ανάπτυξη αυτών των κυκλωµάτων. Με την ευθύνη
και την ανοχή τους, µετέτρεψαν περιοχές του κέντρου σε ζώνες
ελεύθερης διακίνησης ναρκωτικών και µη νόµιµης δράσης των
κυκλωµάτων. Μέσα σ’ αυτές τις ζώνες, είναι που αναπτύχθηκε
και η πορνεία, µε µεγαλύτερα θύµατα τις γυναίκες µετανάστριες
κ.λπ.. 

Υπάρχει όµως ένα κρίσιµο ερώτηµα, στο οποίο δεν αναφερ-
θήκατε, ποιος ωφελείται από αυτήν την κατάσταση στο κέντρο
της Αθήνας; Ποιος ωφελείται; Και εδώ πολύ περισσότερος κό-
σµος και από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, που έχει µιλήσει
αρχικά, σήµερα καταλαβαίνει ότι από αυτήν την γκετοποίηση,
την υποβάθµιση και την εγκληµατική δράση, είναι φανερό ότι
επωφελούνται µεγάλα οικονοµικά συµφέροντα, που θέλουν να
γίνουν ιδιοκτησία τους ολόκληρα οικοδοµικά τετράγωνα σε εξευ-
τελιστική τιµή, να µετατραπούν από περιοχές κατοικίας και µι-
κροεπαγγελµατικής δραστηριότητας σε ζώνες υψηλής
εµπορικής και τουριστικής εκµετάλλευσης.

Πέρα από το «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ», έχουν αναφερθεί και άλλες εφη-
µερίδες και δηµοσιεύµατα, µάλιστα µε απόρρητα έγγραφα των
υπηρεσιών πληροφοριών, όπου αναφέρουν ότι ελληνικά και ξένα
κυκλώµατα, σπρώχνουν µετανάστες σε συγκεκριµένες περιοχές,
για να υποβαθµιστούν ολόκληρες περιοχές και να πάρουν για ψι-
λοπράγµατα τις περιουσίες ενός κόσµου. Γι’ αυτό και επιτράπηκε
και ανέχθηκε η Κυβέρνηση και η σηµερινή και η προηγούµενη,
το στοίβαγµα των µεταναστών υπό άθλιες συνθήκες σε συγκε-
κριµένες περιοχές, επέµειναν στην απαγόρευση εξόδου από τη
χώρα και στον εγκλωβισµό στην Ελλάδα του µεγαλύτερου όγκου
µεταναστών και προσφύγων, που είχαν προορισµό άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και να αφήσουµε τώρα τα ψεύτικα τα
δάκρυα για τη Συνθήκη του Δουβλίνου, γιατί την ψηφίσατε και
την στηρίξατε, όπως στηρίξατε και ψηφίσατε όλες τις συνθήκες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όχι µόνο τη Σένγκεν και το ΠΑΣΟΚ και
η Νέα Δηµοκρατία και το ΛΑΟΣ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εµείς δεν ήµασταν τότε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Παραδώσατε, επί της ουσίας, φτω-

χόκοσµο κυνηγηµένο σε κυκλώµατα µαύρης εργασίας αλλά και
σε εγκληµατικά κυκλώµατα Ελλήνων και ξένων µαφιόζων. Στα
σοκάκια της Κολιάτσου, τα υπόγεια είναι γεµάτα λαθροµετανά-
στες -τώρα βέβαια, λόγω της οικονοµικής κρίσης άδειασαν- που
δούλευαν φασόν στοιβαγµένοι δέκα, είκοσι, τριάντα και σα-
ράντα. Τους παραδώσατε στα κυκλώµατα µαύρης εργασίας. 

Αυτήν ακριβώς την κατάσταση, είναι που έρχονται σήµερα και
αξιοποιούν διάφοροι µηχανισµοί και υπηρεσίες, ρατσιστικές ορ-
γανώσεις, συµµορίες, που το παίζουν προστάτες της τάξης και
που θέλουν να αναπτυχθούν φαινόµενα µίσους, σύγκρουσης µε-
ταξύ Ελλήνων και µεταναστών, µε βάση το χρώµα, τη θρησκεία,
για την καλλιέργεια και τη διάσπαση των εργαζοµένων αλλά κυ-
ρίως για την προώθηση ευρύτερων αντιλαϊκών, αντιδραστικών
σχεδιασµών. 

Οι διαδηλώσεις φέρνουν την πορνεία και τα ναρκωτικά; Οι δια-
δηλώσεις φέρνουν την εγκληµατικότητα, τους τσαντάκηδες, το
ότι δεν µπορεί να κυκλοφορήσει και να πάει µια βόλτα ένας γο-
νιός µε το παιδί του στο κέντρο της Αθήνας; Οι διαδηλώσεις είναι
που φταίνε γι’ αυτό; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
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Και επιδιώκετε µέσω του κλίµατος φόβου, αβεβαιότητας και
τροµοκρατίας, να δικαιολογηθούν τέτοια βάρβαρα µέτρα, για τα
οποία εµείς σας το λέµε καθαρά, «µε αυτό το πλευρό να κοιµά-
στε, δεν πρόκειται να περάσουν». Σας το λέµε και το δηλώνουµε
καθαρά. Γιατί στόχο, έχετε όλους τους εργαζόµενους και το
φτωχό λαό που υποφέρει. Θέλετε επί της ουσίας, όχι µόνο να
υποφέρει από τη φτώχεια, την ανέχεια, την ανεργία και την εγ-
κληµατικότητα στο κέντρο της Αθήνας αλλά να του κλείσετε και
το στόµα, να τσακιστεί το εργατικό λαϊκό κίνηµα και να αποπρο-
σανατολιστεί και ο κόσµος, να εγκλωβιστεί η λαϊκή αγανάκτηση
σε αντιδραστική κατεύθυνση. Να συσκοτιστεί -µε µια κουβέντα-
το ποιοι είναι οι µεγάλοι υπεύθυνοι, οι µεγάλοι ληστές και οι εκ-
µεταλλευτές του µόχθου του.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Με την άδεια σας, κύριε Πρόεδρε, θα παρακαλούσα να ολο-
κληρώσω.

Υπάρχει όµως ένα ερώτηµα, τι αποτέλεσµα είχε η ενίσχυση
στο µηχανισµό καταστολής στην αντιµετώπιση της εγκληµατικό-
τητας; 

Και ο φετινός προϋπολογισµός της συγκυβέρνησης, που στη-
ρίζεται και από τη Δηµοκρατική Συµµαχία, είναι ξανά φουσκωµέ-
νος όσον αφορά τα Σώµατα Ασφαλείας, όχι βέβαια για τους
µισθούς του προσωπικού αλλά είναι αυξηµένος για κατασταλτι-
κούς µηχανισµούς, για την αύξηση του προσωπικού, για την ενί-
σχυση της λειτουργίας επιχειρήσεων άµεσης επέµβασης.
Υπάρχει πρόβλεψη µάλιστα για τα ανάλογα κονδύλια, που αφο-
ρούν τη µετακίνηση του προσωπικού για την αντιµετώπιση έκτα-
κτων αναγκών και υπάρχει πρόνοια, για τη συνέχιση της λειτουρ-
γίας του συστήµατος C4I.

Επίσης, τα τρία τελευταία χρόνια είναι έντονος ο αντιµετανα-
στευτικός προσανατολισµός, η κατασταλτική δραστηριότητα µε
την αύξηση των δαπανών για Λιµενικό Σώµα, Ελληνική Ακτοφυ-
λακή κ.λπ.. Όλα αυτά τα χρόνια, είχαµε οµάδες «ΔΙΑΣ», «ΔΕΛΤΑ»,
όµως η εγκληµατικότητα αυξάνεται. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν είναι ούτε ανικανότητα ούτε έλλειψη σχεδιασµού και ειδι-
κών επιχειρησιακών σχεδίων, όπως αναφέρει η επερώτηση. Είναι
θέµα προσανατολισµού των Σωµάτων Ασφαλείας, γιατί αυτά τα
χρόνια, αντί να αντιµετωπίζεται το έγκληµα, έχουν πολλαπλασια-
στεί ταυτόχρονα –κάτι που δεν αναφέρουν οι στατιστικές- οι συλ-
λήψεις και οι διώξεις συνδικαλιστών για αγωνιστικές παρεµ-
βάσεις, η δράση αστυνοµικών δυνάµεων µέσα στις ίδιες τις δια-
δηλώσεις, έχουν πυκνώσει οι προβοκάτσιες. 

Αυτός είναι ο προσανατολισµός και όχι το οργανωµένο έγ-
κληµα, το οποίο αποτελεί µια τεράστια επιχείρηση µε υπέρογκα
κέρδη, στο πλαίσιο της καπιταλιστικής οικονοµίας. Είναι ψέµα
ότι αυτή η νοσηρή κατάσταση δεν αφορά και άλλες µεγάλες µη-
τροπόλεις του καπιταλισµού µε πρώτη και κύρια, την πρω-
τεύουσα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τις Βρυξέλλες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
Πρωτούλη. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Ολοκληρώνοντας, το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας, απευθύνεται σε όλους τους κατοίκους του κέν-
τρου, των συνοικιών της Αθήνας αλλά και της υπόλοιπης Αττικής
–γιατί αυτή η απαράδεκτη κατάσταση εξαπλώνεται- να διεκδική-
σουν οργανωµένα, στηριζόµενοι στη δράση των ταξικών συνδι-
κάτων, φορέων και συλλόγων που έχουν αναπτύξει πρωτοπόρα
δράση, να µαταιωθούν οι σχεδιασµοί για την παράδοση του ιστο-
ρικού κέντρου στο µεγάλο κεφάλαιο, να νοµιµοποιηθούν οι µε-
τανάστες, ειδικά αυτοί που είναι χρόνια στη χώρα µας, να
φτιαχτούν ανθρώπινοι χώροι φιλοξενίας µε σίτιση, περίθαλψη και
νοµική βοήθεια για τους άστεγους µετανάστες, να στηριχθούν
και να αναπτυχθούν τα κέντρα πρόληψης και οι θεραπευτικές
κοινότητες που υποχρηµατοδοτούνται και κοντεύουν να κλεί-
σουν.

Πολύ περισσότερο, θεωρούµε ότι αυτά τα µέτρα που προτείνει
το ΚΚΕ –και τα οποία έχει καταθέσει επανειληµµένα και στο Δη-
µοτικό Συµβούλιο του Δήµου Αθηναίων- αφορούν και Έλληνες
και µετανάστες, για να µη γίνονται έρµαια των εγκληµατικών κυ-

κλωµάτων. 
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας.

Ο κ. Αθανάσιος Πλεύρης, Βουλευτής Β’ Αθήνας και Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, έχει
το λόγο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Είναι ωραία να µιλάµε θεωρητικά. Ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συ-

ναγερµός από τις 8/3/2011 έχουµε καταθέσει πρόταση νόµου για
τις πορείες και µάλιστα σε ένα κοµµάτι, κύριε Υπουργέ, αποδε-
χόµαστε την πρόταση του Ιδρύµατος Μαραγκοπούλου, επειδή
σπεύσατε να µιλήσετε, χωρίς να γνωρίζετε το νόµο, τον οποίο
έχουµε καταθέσει. Πρακτικά, ζητάµε αυτό που γίνεται σε όλες
τις χώρες, ότι οι πορείες θα µπορούν να γίνονται, αλλά τµήµα
των οδών θα µένει ανοικτό για να µπορεί να εξυπηρετείται η κοι-
νωνική ζωή της χώρας. 

Καταθέτω στα Πρακτικά το σχέδιο νόµου. Μπορεί κάποιος να
µη συµφωνεί µαζί του, αλλά εµείς δεν συστήνουµε επιτροπές
παρά επιτροπών για να συζητούν. Καταθέτουµε κάτι, γιατί τα ζη-
τήµατα είναι πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Πλεύρης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα πρόταση νόµου, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ερχόµαστε στο κοµµάτι του Κέντρου της Αθήνας. Πραγµατικά,
θεωρώ ότι υπήρξε πρόκληση από αυτά, τα οποία ειπώθηκαν από
τον κύριο Υπουργό. Εµµέσως πλην σαφώς, πήγε να κάνει όλους
συνυπεύθυνους γι’ αυτό που συµβαίνει! 

Μπορείτε να διαφωνείτε µε τις θέσεις µας –και εµείς διαφω-
νούµε σε πολλά µαζί σας, κύριε Υπουργέ- όµως δεν είναι δυνα-
τόν να µην αναγνωρίζετε το δικαίωµα να έχουµε συγκεκριµένες
θέσεις, οι οποίες δεν πρέπει να εξυπηρετούν άλλους λόγους.
Από το 2002 που υπάρχουµε, αυτά τα πράγµατα λέµε. Μιλάµε
για τον περιορισµό των µεταναστών, όταν κάποιοι εδώ πέρα κα-
λωσόριζαν τους µετανάστες ή όταν κάποιοι δίνουν δικαίωµα
ψήφου στους λαθροµετανάστες. 

Έχουµε µια συγκεκριµένη ιδεολογική κατεύθυνση, µπορείτε
να την κρίνετε, αλλά φθάνει πια αυτή η «καραµέλα» πως ό,τι κά-
νουµε, το κάνουµε για ψηφοθηρικούς λόγους. Εµείς πιστεύουµε
ότι η Ευρώπη έχει έθνη και πως αυτά τα έθνη πρέπει να προστα-
τευθούν, ξεκάθαρα, πέρα από εγκληµατικότητες και οτιδήποτε. 

Στο µόνο που θα συµφωνήσω µαζί σας είναι ότι προφανώς η
καταγγελία του Δουβλίνου δεν µπορεί να είναι λύση, όχι µόνο
γιατί θα µας βγάλουν από τη Σένγκεν, αλλά διότι η λύση δεν είναι
οι χώρες της Ευρώπης να µεταφέρουν το πρόβληµα από τη µία
στην άλλη. Εµείς λέµε ευθέως πως γίνεται µια εισβολή στην Ευ-
ρώπη και η Ευρώπη πρέπει να προστατευθεί. 

Η πρόταση που κάνουµε είναι η πρόταση των αντικινήτρων.
Δεν λέµε ούτε να ρίξουµε κόσµο στη θάλασσα ούτε να πυροβο-
λήσουµε. Μιλάµε για ασφαλή φύλαξη συνόρων και αντικίνητρα,
να ξέρει αυτός που θα µπει µέσα στην Ευρώπη ότι δεν πρόκειται
να περάσει καλά και έτσι να µην έχει κίνητρο να έλθει.  Ό,τι δίνει
κίνητρο είτε για εργασία είτε για παρουσία είτε για να µπορεί να
µισθώνει σπίτια, είτε οτιδήποτε, είναι λόγος προσέλκυσης. Και
δυστυχώς, το ΠΑΣΟΚ µε τη ψήφο των µεταναστών ουσιαστικά
«χτύπησε το καµπανάκι» ότι εδώ πέρα δηµιουργείται ένα φιλικό
πλαίσιο. 

Μέσα σε αυτό το σκεπτικό και εµείς λέµε ότι δεν πρέπει να
γίνει τζαµί στο κέντρο της πόλεως. Θα είναι ένα µήνυµα που θα
λέει ότι πλέον η Αθήνα έχει και τζαµί, µάλιστα σε χωρητικότητα
µεγαλύτερο και από την Μητρόπολη Αθηνών και άρα, µπορείτε
να έρθετε.

Συνεπώς, τα κόµµατα που εδώ κόπτονται για την γκετοποίηση
του κέντρου της Αθήνας, να µας απαντήσουν τι θα γίνει εάν κτι-
στεί το τζαµί. Ευτυχώς, στο αρµόδιο αυτή τη στιγµή Υπουργείο
βρισκόµαστε εµείς. Όσο βρισκόµαστε εκεί δεν πρόκειται να υλο-
ποιηθούν τέτοια πράγµατα. 

Οφείλω να πω ότι είναι η δεύτερη, η τρίτη φορά που η Δηµο-
κρατική Συµµαχία κάνει µία επερώτηση προς αυτήν την κατεύ-
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θυνση. Εγώ το θεωρώ ιδιαιτέρως θετικό, άσχετα εάν βλέπω µία
φοβία, όχι στις τοποθετήσεις, αλλά στην ίδια την ερώτηση και να
πει ξεκάθαρα ότι το βασικό πρόβληµα της εγκληµατικότητας στο
κέντρο της Αθήνας είναι η λαθροµετανάστευση. Μην κοροϊδευό-
µαστε. Αυτό είναι το βασικό πρόβληµα.

Γελάει ο κ. Δρίτσας.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Γελάω, για να µην κλάψω.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Μεθαύριο, όµως, το Υπουργείο Δι-

καιοσύνης φέρνει τροπολογία –εδώ είναι στοιχεία, κύριε Δρίτσα-
που λέει ότι από τους δώδεκα χιλιάδες πεντακόσιους που είναι
στις φυλακές, οι επτά χιλιάδες είναι αλλοδαποί. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Επειδή δεν έχουν χαρτιά. Μη λέτε ψέ-
µατα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Δε λέω ψέµατα! Θα σας αποδείξω ότι
εσείς λέτε ψέµατα. Οι τέσσερις χιλιάδες πεντακόσιοι είναι για κα-
κούργηµα, κύριε Δρίτσα, για ποινές άνω των πέντε ετών, για βια-
σµούς, για δολοφονίες, για ληστείες. Αυτά δεν τα βλέπετε στο
κέντρο της Αθήνας; Το 80% των ληστειών γίνονται από αλλοδα-
πούς. Για χαρτιά δεν είναι µέσα. Είναι µέσα για ποινές βίαιης εγ-
κληµατικότητας. Τους καλύπτει η Αριστερά. Τρέχει στις συνοι-
κίες που πλήττονται, όπως είναι ο Άγιος Παντελεήµονας, η Κυ-
ψέλη, το κέντρο της Αθήνας και παρέχει προστασία σ’ αυτά τα
εγκληµατικά στοιχεία, που µπαίνουν στις ελληνικές φυλακές. 

Κύριε Υπουργέ, πώς έρχεται το Υπουργείο Δικαιοσύνης -και
εδώ βέβαια, δεν ευθύνεστε εσείς, εγώ ξέρω να κάνω τον επιµε-
ρισµό- και λέει ότι έχουµε δωδεκάµισι χιλιάδες κόσµο, ενώ µόνο
εννέα χιλιάδες είναι η δύναµη των φυλακών; Οι αλλοδαποί, εάν
είχαν την εγκληµατικότητα που τους αναλογεί βάσει του ποσο-
στού που είναι στην ελληνική επικράτεια, δεν θα είχαµε πρό-
βληµα στις ελληνικές φυλακές.

Τι κάνει η Κυβέρνηση; Κάνει το ακριβώς αντίθετο. Έρχεται και
µειώνει τις ποινές για τους διακινητές λαθροµεταναστών. Είναι
το περίφηµο νοµοσχέδιο που θέλει να φέρει ο κ. Παπαϊωάννου.
Μειώνει τις ποινές για τους εµπόρους ναρκωτικών και λέµε ότι
έχουµε πρόβληµα ναρκωτικών. Περνάει µεν επικοινωνιακά ότι
προστατεύουµε τον χρήστη, δεν λέει όµως παράλληλα ότι στο
νοµοσχέδιο που κατατέθηκε µειώνονται και οι ποινές για τους
εµπόρους ναρκωτικών, ακόµη και για τις διακεκριµένες περιπτώ-
σεις.

Έρχεται εδώ µε µία τροπολογία και λέει να βγει κόσµος έξω.
Ποιοι; Αυτοί που έχουν πάνω από πέντε χρόνια. Αυτοί, δηλαδή,
που θα βγουν και θα πάνε µετά στις γειτονιές της Αθήνας.

Από την άλλη πλευρά, για τον καναλάρχη και το επεισόδιο στο
Βόλο, είδατε τι έγινε; Αλλοδαπός που είχε βγει µε άδεια από τις
φυλακές. Εσείς, κύριε Υπουργέ, έχετε ευθύνη; Έχετε. Η προσω-
πική σας ευθύνη –σας το λέω συγκεκριµένα- είναι η Υπατία. Είναι
ξεκάθαρη, προσωπική σας ευθύνη. Τους δόθηκε και άλλη εξά-
µηνη παράταση αναβολής απέλασης. Μερικοί από αυτούς ήδη
εµπλέκονται σε εγκληµατικές δράσεις. Στα Χανιά υπάρχει δικο-
γραφία για απόπειρα βιασµού για έναν από αυτούς.

Κύριε Υπουργέ, απαντήστε µας από αυτό εδώ το Βήµα -που
λέτε ότι κάνετε προσπάθεια- γιατί δόθηκε και άλλη παράταση
στην αναβολή απέλασης των διακοσίων τριάντα τεσσάρων της
Υπατίας; Δεν δώσατε εκεί µήνυµα ως Κυβέρνηση και ως Υπουρ-
γός ότι κάποιοι που καταλαµβάνουν µία σχολή, αντί να έχουν τις
συνέπειες που προβλέπει ο νόµος, τους πριµοδοτούµε; Για ποιο
λόγο δεν εκτελείτε τις αποφάσεις που υπάρχουν για επαναπρο-
ώθηση; Εκεί δεν έχετε πρόβληµα, κύριε Υπουργέ. Μπορείτε να
τους στείλετε. Γιατί δεν τις υλοποιείτε και τους δίνετε αναβολή
εκτέλεσης; Δεν είναι αυτό ένα µήνυµα; 

Συνεπώς, οπωσδήποτε αντιλαµβάνοµαι κάποιες ενστάσεις που
λέτε ότι η εύκολη κριτική δεν ευνοεί, αλλά από την άλλη πλευρά,
µην προσπαθείτε να παρουσιάσετε ότι η πολιτική ηγεσία κάνει
ό,τι πρέπει και είναι ο κακός δήµος ή η δηµοτική αρχή µόνο, που
αν δεν υπήρχαν αυτοί -στο κάτω-κάτω και δική σας είναι, µε τη
δική σας στήριξη έχει βγει αυτή η δηµοτική αρχή- θα είχε λυθεί
το πρόβληµα. Ακόµα και για το κοµµάτι του παραεµπορίου ευ-
θύνεστε ως πολιτική ηγεσία. Και δεν λέω φυσική, γιατί η φυσική
ηγεσία παίρνει εντολές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτή τη στιγµή έχουµε ψηφίσει την κατάργηση του ασύλου,
µπορείτε να µπείτε µέσα, η Δηµοτική Αστυνοµία δεν µπορεί να
µπει µέσα να πιάσει το υλικό του παραεµπορίου που υπάρχει και
εσείς και σε επίκαιρη ερώτηση που έγινε εδώ µέσα λέτε ότι δεν
έχει καταργηθεί το άσυλο και δεν θα µπούµε µέσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε, κύριε συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Παραβιάζετε έτσι το νόµο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ κ. Αθανάσιο Πλεύρη.
Ακολουθεί ο Βουλευτής Α’ Πειραιά και Νήσων και Κοινοβου-

λευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Θεόδωρος Δρίτσας.
Έχετε από τη θέση σας έξι λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να πω πριν απ’ όλα, µια και ήταν έντονη η αντιπαρά-

θεση που αναγκάστηκα να κάνω στον προλαλήσαντα οµιλητή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, όπου διαρκώς επιµένουν µε ρα-
τσιστικό, δηλητηριώδη λόγο να αναδιαµορφώνουν όσο µπορούν
-ελπίζω ότι δεν µπορούν- τις πιο παθογενείς, επικίνδυνες κατα-
στάσεις στον ελληνικό δηµόσιο βίο, να του πω ότι αυτά τα στοι-
χεία που επικαλέστηκε είναι ψευδή. Οι καταστάσεις των κρατου-
µένων και καταδικασµένων στις ελληνικές φυλακές αποδει-
κνύουν το εντελώς αντίθετο, ότι οι περισσότεροι, Έλληνες και
αλλοδαποί, είναι για ναρκωτικά και για παράνοµη είσοδο στη
χώρα. Οι άλλες εγκληµατικές πράξεις υπολείπονται κατά πολύ
αυτής. Αν µεταξύ αυτών που υπέπεσαν σε εγκληµατικές πράξεις
είναι και αλλοδαποί, προφανώς κανείς δεν µπορεί να το αµφι-
σβητήσει αυτό. Έτσι είναι. Η διόγκωση...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Επί του θέµατος πα-
ρακαλώ.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Αυτά τα στοιχεία έχουν κατατεθεί στη
Βουλή, κύριε Πρόεδρε, κατ’ επανάληψη, όπως και οι επίσηµοι πί-
νακες.

Κύριε Πρόεδρε, θα σας πω -για να χαλαρώσουµε λίγο- ότι
κατά τη διάρκεια της δικτατορίας έπεσε στα χέρια µου µία εφη-
µερίδα χανιώτικη, από τις πιο γνωστές χανιώτικες εφηµερίδες
που εκδίδονταν τότε, εκείνη την εποχή και εκδίδεται ακόµα. Είχε
αναγγελία µιας εκδήλωσης που επρόκειτο να γίνει, όπου θα µι-
λούσε ο νοµίατρος Χανίων, µε θέµα: «Λύσσα, αδέσποτοι κύνες,
Κοµµουνισµός».

Μου θυµίζει, λοιπόν, πάρα πολύ αυτή την κωµικοτραγική και
γελοία σύνδεση του ενός µε το άλλο, η εξέλιξη που έχει η συζή-
τηση που γίνεται σήµερα, αναφορικά µε την αύξηση της εγκλη-
µατικότητας έστω στο κέντρο της Αθήνας, όπου έγινε λόγος για
τους δύο παράγοντες της εγκληµατικότητας -τον έναν τον
έχουµε ακούσει πολλές φορές, τον ακούσαµε και σήµερα- περά-
σαµε στη συζήτηση για το µεταναστευτικό. Ο άλλος ήταν οι δια-
δηλώσεις. Αντιλαµβάνεστε: Ράβδος εν γωνία, άρα βρέχει.

Τι ποιοτικά αναβαθµισµένη συζήτηση για την εγκληµατικότητα
να κάνουµε σήµερα, όταν στις συνθήκες της ανθρωπιστικής κρί-
σης, από την οποία όχι απειλείται, αλλά ήδη έχει εισέλθει η ελ-
ληνική κοινωνία, όντως και τα ζητήµατα της εγκληµατικότητας
είναι πάρα πολύ σοβαρά και δεν µπορεί κανείς να τα αντιµετωπί-
ζει µε τέτοιου τύπου ψηφοθηρικές και άλλες σκοπιµότητες, µε
τις οποίες έχουν αντιµετωπιστεί απ’ όσα ακούσαµε µέχρι τώρα
ή µε την απόσειση ευθυνών.

Το «µαύρο µέτωπο» του µνηµονίου που εφάρµοσε αυτή την
πολιτική και προώθησε στη χώρα µας τα δύο τελευταία χρόνια
και έχει δηµιουργήσει όρους ανθρωπιστικής κρίσης, έρχεται να
µας πει «πάρτε µέτρα αστυνοµικής καταστολής για το χτύπηµα
της εγκληµατικότητας». Το πιο σοβαρό ζήτηµα -γιατί όντως η εγ-
κληµατικότητα είναι ζήτηµα σοβαρό- είναι να οργανώσουµε εκεί-
νους τους τρόπους που θα αποκόψουµε το οργανωµένο έγκλη-
µα, που διαρκώς συγκροτείται, ανασυγκροτείται, αναβαθµίζεται
και είναι η κύρια απειλή, από τη δυνατότητά του να στρατολογεί
τους «Γιάννηδες - Αγιάννηδες», που πέφτουν διαρκώς στη διά-
χυτη παραβατικότητα.

Αυτό είναι το κεντρικό ζήτηµα της εγκληµατικότητας σήµερα
στις συνθήκες της ανθρωπιστικής κρίσης από την εφαρµογή των
πολιτικών του µνηµονίου. Αυτός είναι, πράγµατι, µεγάλος κίνδυ-
νος. 
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Πολύ σωστά αναφέρθηκε από τον συνάδελφο του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος ότι όσον αφορά τις στρατιές των µεταναστών
-ανυπεράσπιστων ανθρώπων, διωκόµενων ανθρώπων, ανθρώ-
πων, οι οποίοι «δεν έχουν στον ήλιο µοίρα» ακριβώς επειδή δεν
υπάρχει µεταναστευτική πολιτική στην Ελλάδα ή µάλλον υπάρχει
µεταναστευτική πολιτική εναντίον τους και δηµιουργεί όλα αυτά
τα γκέτο, ακριβώς γι’ αυτό το λόγο γίνονται οι µετανάστες εύ-
κολη λεία των κυκλωµάτων του οργανωµένου εγκλήµατος, των
ναρκωτικών, των όπλων, του trafficking, της πορνείας και τελικά
των κερδοσκοπικών βλέψεων διάφορων περίεργων και «κου-
στουµάτων» εκπροσώπων συµφερόντων, εµπόρων γης. 

Αυτό δεν έχει συµβεί µόνο στην Αθήνα και στην Ελλάδα, αλλά
έχει συµβεί και στο Λονδίνο, στο Παρίσι και σε πολλές άλλες
πρωτεύουσες και µεγάλες πόλεις του κόσµου, όπως, επίσης και
στην Αµερική. Στην Ελλάδα έρχονται αυτά τα φαινόµενα µε κα-
θυστέρηση.

Δεν µπορούµε να µιλάµε µε τροµολαγνικές λογικές, αν µπορεί
να κυκλοφορήσει –λέει- στο κέντρο της Αθήνας η κόρη µας. Βε-
βαίως και µπορεί. Ευτυχώς, ακόµα µπορεί στα περισσότερα ση-
µεία. Ενώ, αντίθετα, είναι πάρα πολύ δύσκολο να κυκλοφορήσει
κανείς από εµάς στο Παρίσι, στο Λονδίνο µετά τις 10-11 το
βράδυ. Μη δηµιουργούµε, λοιπόν, όλες αυτές τις τροµολαγνικές
καταστάσεις για να κρύψουµε πραγµατικές ευθύνες.

Η αποτυχία της µεταναστευτικής πολιτικής έγκειται στο ότι οι
µετανάστες θεωρήθηκαν εχθροί και άνθρωποι προς εκµετάλ-
λευση, γι’ αυτό δεν οργανώθηκε ποτέ η υποδοχή τους, γι’ αυτό
δεν οργανώθηκαν οι υπηρεσίες ασύλου, γι’ αυτό δεν οργανώ-
θηκε µία αµφισβήτηση των πολιτικών της Ευρωπαϊκής Ένωσης
σε σχέση µε την Ευρώπη-«φρούριο» και τη γκετοποίηση µεγάλων
περιοχών και µεγάλων πόλεων αναφορικά µε τους µετανάστες.
Τα περίχωρα του Παρισιού είναι µία χαρακτηριστική περίπτωση.
Προς αυτήν την κατεύθυνση κινήθηκαν όλες οι πολιτικές εξου-
σίες και της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ όλες αυτές τις
δεκαετίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Θα ήθελα από τον κ. Παπουτσή –τώρα έφυγε, είναι ο κ. Όθω-
νας εδώ- να µας πει σχετικά µε το θέµα που θα αναφέρω. Σήµερα
στον Τύπο διαβάζω ότι µόλις προχθές µη κυβερνητική οργάνωση
µε αυτό το περιεχόµενο, µαζί µε είκοσι πέντε αλλοδαπούς µετα-
νάστες, που θεωρούσαν ότι είχαν δικαίωµα ασύλου, προσήλθε
στο Κέντρο Υποβολής Αιτήσεων Ασύλου και δεν έγιναν δεκτές
καν οι αιτήσεις τους. Αυτό είναι πολύ γνωστό. Αν έχουν κινηθεί
κάποιες διαδικασίες από εξέταση παλιών αιτήσεων ασύλου, νέες
αιτήσεις σχεδόν απαγορεύεται να κατατεθούν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Δρίτσα, σας
παρακαλώ ολοκληρώστε και µιλήστε επί του θέµατος της εγκλη-
µατικότητας. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εσείς είπατε να µη

µιλήσουµε για το µεταναστευτικό άλλο. Επειδή ο χρόνος έχει
ολοκληρωθεί, ας πάµε στο θέµα.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Μόλις ένα λεπτό είναι, ενώ οι άλλοι ξε-
πέρασαν κατά πολύ το χρόνο τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα τα έχετε τα δύο
λεπτά. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Παρ’ όλα αυτά, ολοκληρώνω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Απλά να µιλήσουµε

για την ερώτηση που γίνεται η σηµερινή συζήτηση στο τέλος.
Αυτό λέω.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Μα, για την ερώτηση µιλάω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σίγουρα. Αναφέρο-

µαι σ’ αυτό που θέσατε τώρα για τον Τύπο, ενώ έχουµε προχω-
ρήσει προς το κλείσιµο.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Μα, τα θέµατα του ασύλου για τους
µετανάστες είναι πάρα πολύ σηµαντικά ζητήµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Καλώς, παρακαλώ
συνεχίστε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Δεν καταλαβαίνω την παρέµβασή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Να εκµεταλλευθείτε

το χρόνο είναι η παρέµβασή µου. Τίποτε άλλο.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Επίσης, θα ήθελα από το Υπουργείο να αναφερθεί στο Ελλη-

νικό Κοινοβούλιο και να γνωρίζει και η ελληνική κοινωνία πόσους
νεκρούς µετανάστες έχουµε στον Έβρο από την περιπέτεια των
ανθρώπων αυτών. Ήδη, σήµερα πάλι, η ειδησεογραφία αναφέρει
έξι αγνοούµενους στα παγωµένα νερά του Έβρου. Είναι τόσο
απλό το ζήτηµα της υποδοχής των µεταναστών; Νοµίζουµε ότι
είναι εύκολο να το περάσει µία οργανωµένη δηµοκρατική πολι-
τεία έτσι, µε τέτοιες τροµολαγνικές αντιµετωπίσεις; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Η εγκληµατικότητα χρειάζεται ενεργοποίηση των κοινωνικών

δυνάµεων. Η κοινωνική συνοχή, η κοινωνική δικαιοσύνη είναι η
άµυνα για να αντιµετωπίσουµε την εγκληµατικότητα. Προς αυτήν
την κατεύθυνση και το εργατικό και το νεολαιίστικο και το λαϊκό
κίνηµα, όχι µε αστυνοµικούς όρους, αλλά µε όρους κοινωνικής
διεκδίκησης µπορεί να είναι η µεγαλύτερη εγγύηση και όχι το
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη. 

Για δε τις διαδηλώσεις, ξεχάστε το. Είναι ο µόνος τρόπος να
εκφραστεί η στοιχειώδης άµυνα και διεκδίκηση του ελληνικού
λαού απέναντι σε όλα τα δεινά, που του επιβάλλονται µε την πο-
λιτική του µνηµονίου. Αν θέλετε να στερήσετε και αυτό το δηµο-
κρατικό και συνταγµατικό δικαίωµα, θα βρεθείτε σε ακόµα
µεγαλύτερες εκπλήξεις από αυτό το πάνδηµο και παλλαϊκό κί-
νηµα. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Θεόδωρο Δρίτσα από το ΣΥΡΙΖΑ. 
Ολοκληρώνονται οι οµιλίες των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώ-

πων µε την οµιλία του κ. Εµµανουήλ Μπεντενιώτη, Κοινοβουλευ-
τικού Εκπροσώπου του ΠΑΣΟΚ.

Κύριε Μπεντενιώτη, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι, τα τελευταία χρόνια –και εννο-

ούµε την τελευταία δεκαετία- αντιµετωπίζεται µία νέα πραγµατι-
κότητα στο χώρο της ασφάλειας των πολιτών, αλλά και της
ασφάλειας γενικότερα στη χώρα. 

Αντιµετωπίζεται µία επίθεση από το οργανωµένο έγκληµα που
διατρέχει ολόκληρη την ευρωπαϊκή ήπειρο, µε ιδιαίτερη, όµως,
οξύτητα –πρέπει να το δεχθούµε αυτό- στη δική µας περιοχή, µε
τη διακίνηση ανθρώπων, ναρκωτικών, αλλά και όπλων. 

Πράγµατι, δε και στην περιοχή της Αθήνας κυριαρχεί µία ατµό-
σφαιρα ανοµίας και οδηγεί σε µία ανασφάλεια τους πολίτες.
Αυτή είναι η κατάσταση τα τελευταία χρόνια µε τον πολίτη να αι-
σθάνεται χωρίς προστασία. 

Πρέπει, όµως, να αποδεχθούµε ότι τα τελευταία δύο χρόνια
καταβάλλεται µία επίµονη, επίπονη προσπάθεια, για να αντιµε-
τωπιστούν όλα αυτά τα προβλήµατα που είναι παθογένειες
αυτής της δεκαετίας. Επιχειρείται -και κατά ένα ουσιαστικό
µέρος επιτυγχάνεται- η αλλαγή αυτής της πραγµατικότητας.
Σιγά-σιγά πρέπει να το επισηµάνουµε αυτό- αλλά σταθερά
έχουµε ουσιαστικές αλλαγές. 

Βέβαια, χρειάζεται ακόµα δουλειά. Πρέπει να συµφωνήσουµε
ότι η Κυβέρνηση καταβάλλει όλες τις δυνάµεις της για τη δια-
σφάλιση του αγαθού της ασφάλειας των πολιτών και τον τερµα-
τισµό του καθεστώτος της ανοµίας σε ολόκληρη τη χώρα. 

Δεν πρέπει να θυσιαστούν, όµως, τα δηµοκρατικά δικαιώµατα
στο βωµό της καταπολέµησης του εγκλήµατος. Αυτό πρέπει να
το έχουµε και στη σκέψη και στην πρόθεση και στην πράξη. Βέ-
βαια, δεν πρέπει να ανεχθούµε µε κανένα τρόπο την παράνοµη
αστυνοµική βία και αυθαιρεσία. Και αυτό πρέπει να µας απασχο-
λεί.

Πρέπει να αποδεχθούµε ότι η Κυβέρνηση είναι ασυµβίβαστη
στην καταπολέµηση του εγκληµατικού φαινοµένου και ιδιαίτερα
του σύγχρονου οργανωµένου εγκλήµατος, το οποίο αποδεχόµα-
στε ότι καταστρέφει την κοινωνική συνοχή, διακινεί µεγάλες πο-
σότητες παράνοµου χρήµατος και οδηγεί µέχρι και στην
υπονόµευση της δηµοκρατίας. 

Η ασφάλεια είναι καθολικό αίτηµα που, όµως, πρέπει να συνυ-
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φαίνεται µε όλα τα θεµελιώδη ατοµικά και κοινωνικά δικαιώµατα.
Στα πλαίσια αυτά οι δράσεις του Υπουργείου Προστασίας του
Πολίτη πρέπει να κριθούν ικανοποιητικές, γιατί πρέπει να λη-
φθούν υπ’ όψιν και τα περιθώρια και οι δυνατότητες που προσ-
διορίζονται από τις συνθήκες. 

Η µάστιγα του παραεµπορίου άρχισε να αντιµετωπίζεται συ-
στηµατικά και να έχει τα πρώτα εµφανή αποτελέσµατα. Το
Εθνικό Σχέδιο για τα Ναρκωτικά υλοποιείται µέσω συνδυασµέ-
νων ενεργειών και έχουµε τις πρώτες ενδείξεις της ουσιαστικής
προοπτικής. Η απογκετοποίηση του κέντρου της Αθήνας, µετά
το κλείσιµο της µονάδας του ΟΚΑΝΑ στην περιοχή των Εξαρ-
χείων απελευθερώνει την αίσθηση της εγκαταλελειµµένης πόλης
και οδηγεί τους χρήστες, που πλέον είναι ασθενείς, στις νέες ει-
δικές µονάδες στα νοσοκοµεία, για να τους προσφερθεί ειδικό-
τερη θεραπεία και να αντιµετωπιστούν, αµεσότερα, σε χρόνο τα
όποια περιστατικά. 

Η αντιµετώπιση του προβλήµατος των παράνοµων µετανα-
στών και η προσπάθεια µείωσής τους συµβάλλει προς την κα-
τεύθυνση της ανακούφισης του κέντρου της πρωτεύουσας. Αυτό
δεν µπορούµε να το αµφισβητήσουµε. Περαιτέρω, έχουν προ-
ωθηθεί, αλλά και ολοκληρωθεί, συγκεκριµένες παρεµβάσεις,
όπως η προστασία της υγείας µε τις κινητές µονάδες στο χώρο
της πρωτεύουσας, η δηµιουργία κοινωνικών υποδοµών, οι αστι-
κές αναπλάσεις για τη βελτίωση του περιβάλλοντος, η ενίσχυση
της πολιτιστικής ταυτότητας. Όλα αυτά σταδιακά αναµένεται να
µετατρέψουν την Αθήνα σε µία πρωτεύουσα υψηλού τουριστικού
προορισµού, αλλά και µία ασφαλέστερη πόλη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχει ενδιαφέρον, ίσως, να σταθούµε σε µία σύντοµη, επιγραµ-
µατικά, απολογιστική καταγραφή αυτών των δράσεων, για το
κέντρο της Αθήνας. Η εντατικοποίηση της αστυνόµευσης είναι
γεγονός, όπως και οι ασφαλέστερες συνθήκες διαβίωσης µε την
εφαρµογή του ειδικού σχεδιασµού για την καταπολέµηση των
κλοπών, των ληστειών. Υπάρχουν τα µέτρα για την επιστροφή
των κατοίκων στο κέντρο της Αθήνας, η αναβάθµιση του κέντρου
µε έργα ανάπλασης που εντάχθηκαν στο περιφερειακό επιχειρη-
σιακό πρόγραµµα Αττικής, η συνεργασία όλων των φορέων για
την εξάλειψη του παραεµπορίου, οι κινητές µονάδες υγείας που
εναλλάσσονται στα σηµεία και στις πλατείες της πόλης, η επι-
στροφή των παράνοµα διαµενόντων αλλοδαπών στις πατρίδες
τους, η καταπολέµηση της ανεργίας και η ενδυνάµωση της ανά-
πτυξης της πόλης µε την υλοποίηση τοπικών προγραµµάτων
στήριξης της απασχόλησης, η αναβάθµιση του κέντρου µε έργα
ανάπλασης µε την ένταξη στο Περιφερειακό Επιχειρησιακό Πρό-
γραµµα Αττικής, τα οποία αφορούν κυρίως το ιστορικό κέντρο.

Επιγραµµατικά, θα µπορούσα να αναφέρω κάποια µέτρα µε
τίτλους: Η βελτίωση της εικόνας της πόλης, η δηµιουργία υπο-
δοµών εκπαίδευσης, η δηµιουργία κοινωνικών υποδοµών, η ενί-
σχυση της πολιτιστικής ταυτότητας της πόλης και της αξίας της
ως τουριστικός προορισµός, η ανάκτηση του δηµόσιου χώρου
από τους πολίτες, η µείωση των ρύπων στο κέντρο της Αθήνας,
η βιώσιµη κινητικότητα, το ποδήλατο ως µέσο µετακίνησης, η πα-
ροχή ασύλου στους αλλοδαπούς που το δικαιούνται, η κοινωνική
ένταξη των µεταναστών, η φιλοξενία εκείνων που ζητούν άσυλο
γιατί είναι πρόσφυγες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Άρα, είναι αιτιολογηµένη η άσκηση µεν του κοινοβουλευτικού
ελέγχου για το πρόβληµα της ασφάλειας, αλλά για να είµαστε
δίκαιοι, πρέπει να αποδεχθούµε και τις προσπάθειες που κατα-
βάλλονται, µέσα µάλιστα σε δυσµενείς συνθήκες, από την Κυ-
βέρνηση και το αρµόδιο Υπουργείο. Γι’ αυτό πρέπει να συµφω-
νήσουµε όλοι ότι για να επιτύχουµε τα αποτελέσµατα που όλοι
θέλουµε, θα πρέπει να συστρατευθούµε προς αυτήν την κατεύ-
θυνση και να συνεργαστούµε αποτελεσµατικά. 

Μπορούµε, κύριοι συνάδελφοι, να πετύχουµε, αλλά µόνο µε
τη συνεργασία. Θέλω να υπογραµµίσω µε έµφαση ότι αυτό θα
το καταφέρουµε µόνο αν συστρατευθούν όλοι οι κοινωνικοί φο-
ρείς, όλες οι παραγωγικές τάξεις, ολόκληρη η κοινωνία, προκει-
µένου να έχουµε πράγµατι µία Αθήνα µε ασφάλεια, µία χώρα µε

δηµοκρατία και µία ανθρώπινη κοινωνία.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ τον κ. Μπεντενιώτη, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΠΑΣΟΚ και Βουλευτή Α’ Πειραιά.

Το λόγο τώρα έχει ο κ. Αυγενάκης, Βουλευτής Ηρακλείου, για
δύο λεπτά, προκειµένου να δευτερολογήσει.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ας µην «κρυ-

βόµαστε άλλο πίσω από το δάκτυλό µας». Η κατάσταση είναι
δραµατική και οι όποιες καλές προσπάθειες –που είµαι βέβαιος
ότι κάνετε και το γνωρίζουµε όλοι µας- που διατυπώθηκαν και
διατυπώνονται εδώ µε κάθε ευκαιρία από µέρους σας, από µέ-
ρους του Υφυπουργού, δεν είναι αρκετές. Αυτό οφείλουµε να το
παραδεχθούµε όλοι µας. Δεν είναι αρκετές για να εξασφαλι-
στούν πρακτικά αποτελέσµατα, αυτά δηλαδή που ζητά όλη η κοι-
νωνία και τα οποία θα είναι ορατά και άµεσα στην καθηµερι-
νότητα των πολιτών.

Κύριε Παπουτσή, σας άκουσα µε πολλή προσοχή και βεβαίως
θα συµφωνήσω µαζί σας ότι δεν είναι µόνο οι αλλοδαποί, αλλά
είναι και οι λαθροµετανάστες που ευθύνονται για την έξαρση της
εγκληµατικότητας. Μάλιστα, δεν είναι µόνο στα µεγάλα αστικά
κέντρα που εντοπίζονται αυτά τα φαινόµενα. Δυστυχώς, είναι πε-
ριστατικά που λαµβάνουν χώρα και στην περιφέρεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Άλλωστε, όπως είχα δεσµευτεί στην πρωτολογία µου, θα σας
έκανα µία µικρή αναφορά και µε κάποια στοιχεία, τα οποία µε
όποιον τρόπο και αν τα ανέγνωσα, ειλικρινά είναι τροµακτικά,
πολύ ενδιαφέροντα και φαντάζοµαι ότι σας έχουν απασχολήσει
και εσάς.

Επιτρέψτε µου λοιπόν, να αναφέρω ότι σε επίπεδο Κρήτης,
σύµφωνα µε τα συγκριτικά στατιστικά στοιχεία που δηµοσιεύει
η Ελληνική Αστυνοµία, δηλαδή το Υπουργείο σας κατ’ ουσία, οι
εκβιάσεις αυξήθηκαν κατά 167%. Δεν ξέρω πώς µεταφράζεται
αυτό σε απόλυτα νούµερα, αλλά είναι εξαιρετικά υψηλό το πο-
σοστό κι αυτό στο πρώτο εξάµηνο του 2011 σε σύγκριση µε το
αντίστοιχο ποσοστό του 2010. Οι διαρρήξεις σε καταστήµατα αυ-
ξήθηκαν κατά 70%. Οι ληστείες εντός σπιτιών, των σπιτιών µας
δηλαδή, αυξήθηκαν κατά 700%. Είναι µεγάλο το νούµερο, από
όποια πλευρά κι αν το πιάσεις. Ενώ σε µίνι µάρκετ και καταστή-
µατα ψιλικών αυξήθηκαν κατά 300%, ειδικά στην περιφέρεια της
Κρήτης. Το πρώτο εξάµηνο του 2011 καταγράφηκαν στο νησί και
εκατόν δεκατρείς ζωοκλοπές. Η αλήθεια είναι ότι, όπως και να
τα διαβάσει κανείς, τα ποσοστά είναι υψηλά και βεβαίως τα από-
λυτα νούµερα, που δηµιουργούν αυτά τα ποσοστά, είναι επίσης
µεγάλα. 

Πλέον κάθε µέρα έχουµε περιστατικά στην Κρήτη µε διαρρή-
ξεις σπιτιών και σπάσιµο αυτοκινήτων για λεία µερικών ευρώ.
Κλοπές µαίνονται ακόµα και µέρα µεσηµέρι στο κέντρο των πό-
λεων ή και σε πάρκιν αρχαιολογικών χώρων. Ταυτόχρονα σηµει-
ώνεται ότι συµµορίες ηµεδαπών και αλλοδαπών έχουν στην
κυριολεξία αποψιλώσει καλώδια εγκαταστάσεων µεταλλικά, προ-
στατευτικά φρεατίων του αποχετευτικού συστήµατος και άλλων
υποδοµών. Οι επιτήδειοι, κύριοι Υπουργοί, δεν διστάζουν να βά-
λουν στο στόχαστρο ακόµα και τα σχολικά κτήρια, αφαιρώντας
τα αλεξικέραυνα, άκουσον άκουσον, από τις ταράτσες των σχο-
λείων, γεγονός βέβαια που καταλαβαίνουµε όλοι µας ότι δηµι-
ουργεί και ουσιαστικό πρόβληµα ασφάλειας για τη σχολική
κοινότητα.

Επιτρέψτε µου να καταθέσω στα Πρακτικά τα σχετικά στατι-
στικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ελευθέριος Αυγενάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Φαντάζοµαι ότι τα γνωρίζετε, αλλά τα καταθέτω για τους συ-
ναδέλφους, που πιθανώς θέλουν να τα αναγνώσουν. 

Αυτά τα νέα φαινόµενα είναι δεδοµένο ότι πρέπει να λεχθούν,
διότι αφορούν άµεσα τα κοινό αίσθηµα ασφάλειας των πολιτών.
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Κι όσον αφορά την Κυβέρνηση, επιτέλους πρέπει να καλύψει την
αδυναµία της, να τα αντιµετωπίσει. Υποβαθµίζει, υποβιβάζει τη
σηµασία τους, όσο αυτά διογκώνονται. Κι όσο η οικονοµική κρίση
εντείνεται, όσο οι αδυναµίες και η εξαθλίωση ορισµένων κοινω-
νικών οµάδων επεκτείνονται, τόσο συχνότερα θα εµφανίζονται
δυστυχώς τέτοιου είδους φαινόµενα. 

Ως Δηµοκρατική Συµµαχία υποστηρίζουµε ότι για να περιορι-
στεί το φαινόµενο, πρέπει να υπάρχει µία ενιαία αδιατάραχτη συ-
νέχεια στις προσπάθειες πάταξης της εγκληµατικότητας και της
δοµής των κρατικών υπηρεσιών, πέρα κι έξω από τις κοµµατικές
διαφωνίες, που πιθανόν να υπάρχουν. 

Σας ερωτώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ και περιµένω µία σαφή
απάντηση: µε ποια συγκεκριµένα µέτρα προτίθεται το νέο
Υπουργείο να αντιµετωπίσει τα ολοένα και αυξανόµενα φαινό-
µενα µικροεγκληµατικότητας που σηµειώνονται την τελευταία
περίοδο, ιδιαίτερα στην περιφέρεια της Κρήτης; 

Βέβαια, η πρόκληση της συζήτησης αυτής και η ανάδειξη του
θέµατος δεν έχει σκοπό την αποδυνάµωση του ανθρώπινου δυ-
ναµικού της Ελληνικής Αστυνοµίας -µακριά από εµάς αυτή η λο-
γική- αλλά την ανυπαρξία σχεδίου και στρατηγικής της πολιτικής
ηγεσίας. 

Εκτός από τον τρόπο ανάγνωσης των στοιχείων, αξία έχει µία
βόλτα, κύριε Υπουργέ, στο κέντρο της πόλης, στην ύπαιθρο,
γιατί βέβαιο είναι ότι εκεί θα πάρουµε σαφέστερα µηνύµατα,
πέρα κι έξω απ’ αυτά των αριθµών, που βεβαίως έχουν κι αυτά
τη δική τους αξία. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Ελευθέριο Αυγενάκη. 
Ο κ. Χρήστος Μαρκογιαννάκης, Βουλευτής Χανίων έχει το

λόγο για δύο λεπτά και ολοκληρώνεται ο κύκλος των δευτερο-
λογιών. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή πι-
στεύω πως στη συνείδηση της ελληνικής κοινωνίας είναι πάρα
πολύ ψηλά το θέµα της ασφάλειας, περίµενα να ακούσω µε
πολλή προσοχή τον κύριο Υπουργό, κυρίως βέβαια για την
Αθήνα, γιατί η επερώτηση δεν ήταν µία γενικευµένη επερώτηση,
σε σχέση µε την εγκληµατικότητα, ήταν για το πρόβληµα του κέν-
τρου της Αθήνας. 

Βέβαια, επεκταθήκατε γενικά στην εγκληµατικότητα, αλλά
επειδή αφορά την Αθήνα και µας ακούνε οι Αθηναίοι -το ευτύ-
χηµα είναι ότι µας ακούνε- αν νοµίζετε ότι τα πράγµατα πάνε
καλά ή ότι καλυτερεύουν, όπως µας είπατε, δεν έχετε παρά να
κάνετε µία βόλτα στην εκλογική σας περιφέρεια που είναι η Α’
Αθηνών και να θέσετε στους ψηφοφόρους τα ερωτήµατα τα
οποία ετέθησαν σήµερα εδώ, αν είναι ικανοποιηµένοι από την
αποτελεσµατικότητα, αν είναι ικανοποιηµένοι από την κατάσταση
η οποία υπάρχει, αν είναι ικανοποιηµένοι από το κέντρο της Αθή-
νας. Εάν σας πουν ότι είναι ικανοποιηµένοι, τότε κι εγώ θα ταχθώ
µαζί τους και µαζί σας. 

Το γεγονός δε, ότι καταφύγατε σε πυροτεχνήµατα, καταδει-
κνύει τη δυσκολία στην οποία βρίσκεστε. Και θα έλεγα το εξής,
ότι είναι πάρα πολύ κακή αυτή η τακτική, να πετάµε µία βόµβα
και στη συνέχεια να ερχόµαστε και να τα µαζεύουµε. 

Κύριε Υπουργέ, εάν ρωτήσετε τους ψηφοφόρους της Α’ Αθη-
νών ποια ήταν η κατάσταση αυτήν την κακή περίοδο του 2009,
µάλλον θα σας πουν ότι είναι ικανοποιηµένοι. Θα σας δηλώσουν
ότι τότε ήταν ικανοποιηµένοι, διότι πραγµατικά εκείνη την εποχή,
αγαπητέ κύριε Υπουργέ, από ένα σηµείο και µετά δεν κυκλοφο-
ρούσε παράνοµος οικονοµικός µετανάστης στο κέντρο της Αθή-
νας. Αυτό θα σας το πουν οι άνθρωποι των Αθηνών, αυτοί που
βιώνουν το πρόβληµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω σε µισό λεπτό. 
Επίσης, θα σας πουν και κάτι άλλο. Θα σας πουν ότι αυτό για

το οποίο δηλώσατε περήφανος, για το ότι δηλαδή µειώθηκαν οι
ληστείες των τραπεζών κατά 80% στην Αττική, δεν οφείλεται σε
σας, αλλά σε ρυθµίσεις εκείνης της περιόδου, διότι τουλάχιστον
µέχρι τότε κανείς δεν τολµούσε να πάρει µια τόσο σοβαρή,
σκληρή και αποτελεσµατική απόφαση. Εγώ δεν λέω ότι δεν

εφαρµόστηκε επί των ηµερών σας. Όµως, άλλος είχε την πρω-
τοβουλία, άλλος το αποφάσισε και άλλος το ξεκίνησε και σήµερα
εσείς δρέπετε τους καρπούς. 

Και κάτι άλλο, κύριε Υπουργέ. Αν θέλετε να δείτε την αποτε-
λεσµατικότητα και το πώς οι Υπουργοί γίνονται αποτελεσµατικοί,
ρωτήστε το σηµερινό Υπαρχηγό που εκείνη την εποχή ήταν Γε-
νικός Αστυνοµικός Διευθυντής Δυτικής Ελλάδας να σας πει πώς
µέσα σε δύο µήνες οι επτά χιλιάδες λαθραίοι µετανάστες των
Πατρών έγιναν µηδέν. Δεν υπήρξε κανένας. Και να πάτε να δείτε
ποια είναι η εικόνα σήµερα, δεδοµένου ότι επανήλθαµε σε εκείνη
την παλιά κακιά εποχή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τέλος, και επειδή έγινε και γίνεται πολλή κουβέντα για το θέµα
των διαδηλώσεων, θα ήθελα να σας πω ότι αν πραγµατικά σας
ενδιαφέρει να σταµατήσει αυτό το φαινόµενο της απαράδεκτης
κατάστασης, που και εσείς ο ίδιος αντιµετωπίζετε –µας µιλήσατε
για χιλιάδες διαδηλώσεις- δεν έχετε παρά να κοιτάξετε τα συρ-
τάρια του Υπουργείου σας, όπου υπάρχουν δύο σχέδια νόµου.
Το ένα είναι του κ. Παυλόπουλου και το άλλο είναι Υπουργού
δικών σας κυβερνήσεων. Δεν ξέρω αν είναι του κ. Φλωρίδη ή του
κ. Χρυσοΐδη. Υπάρχουν, λοιπόν, δύο σχέδια νόµων. Συγκεράστε,
αν θέλετε, τις απόψεις και φέρτε τα εδώ να τα συζητήσουµε, να
τα ψηφίσουµε και να λυθεί το πρόβληµα. 

Και όσον αφορά την αντιδικία του κ. Δρίτσα µε τον κ. Πλεύρη,
θα ήθελα να πω το εξής. Κανείς δεν λέει ότι είναι εγκληµατίες
αυτοί που µας έρχονται εδώ, αυτοί οι ατυχείς άνθρωποι. Ασφα-
λώς δεν είναι εγκληµατίες. Ψάχνουν ένα κοµµάτι ψωµί. Όµως,
δεν το βρίσκουν αυτό το κοµµάτι ψωµί, κύριε Δρίτσα! Είναι άνερ-
γοι και κακοµοίρηδες και πολλές φορές, σε πάρα πολλές περι-
πτώσεις, τους εκµεταλλεύονται και τους ωθούν στην εγκληµα-
τικότητα. Ως εκ τούτου, και αυτοί συµµετέχουν στην τραγική, στη
δραµατική αύξηση της εγκληµατικότητας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Μαρκογιαννάκη. 

Το λόγο έχει για πέντε λεπτά ο Υφυπουργός Προστασίας του
Πολίτη κ. Εµµανουήλ Όθωνας. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Επειδή ο συνάδελφος κ. Αυγενάκης αναφέρθηκε σε ειδικό-
τερα ζητήµατα της Κρήτης, θα ήθελα να πω ότι δεν νοµίζω πως
χρειάζεται να υπενθυµίσω κατ’ αρχάς ότι αυτό δεν αποτελεί το
αντικείµενο της σηµερινής κοινοβουλευτικής επερώτησης του
Κόµµατος της Δηµοκρατικής Συµµαχίας. 

Παρ’ όλα αυτά, θα προσπαθήσω να δώσω δύο-τρία σηµεία, τα
οποία εξάλλου νοµίζω ότι αποτελούν και κοινό τόπο. Γνωρίζουν
και αναγνωρίζουν όλοι ότι δεν είµαι από αυτούς που ωραιοποι-
ούν καταστάσεις ούτε παρουσιάζουν µια πραγµατικότητα που
δεν αντιστοιχεί σ’ αυτό που βιώνει ως αίσθηµα ασφάλειας ο
µέσος Έλληνας πολίτης. Και ξέρω ότι πράγµατι υπάρχει θέµα.
Ξέρω, όµως, όπως επίσης ξέρει όλη η κοινωνία της Κρήτης, δύο-
τρία πράγµατα για τα οποία πρέπει να συµφωνήσουµε. Γίνεται
µια µεγάλη προσπάθεια και από το αστυνοµικό προσωπικό και
από τις τοπικές ηγεσίες των αστυνοµικών διευθύνσεων κατά
νοµό. Η προσπάθεια αυτή αξίζει την αναγνώρισή µας γιατί έχει
αποτελέσµατα. Υπάρχει η υποστήριξη, εξαντλώντας κάθε δυνα-
τότητα από το συγκεκριµένο δηµοσιονοµικό περιβάλλον που βιώ-
νει η χώρα, της ενίσχυσης και σε µέσα και σε εξοπλισµό και σε
προσωπικό των αστυνοµικών υπηρεσιών της Κρήτης. 

Θα µπορούσα να επικαλεστώ µια σειρά –αρκετών- επιτυχιών
της Γενικής Αστυνοµικής Διεύθυνσης Κρήτης το τελευταίο διά-
στηµα. Όµως, δεν θα το κάνω, γιατί δεν θέλω να σας δώσω τη
δυνατότητα να παρουσιάσετε την εικόνα ότι είµαστε ευχαριστη-
µένοι ή επαναπαυµένοι απέναντι σ’ αυτό που εξελίσσεται και το
οποίο παρακολουθούµε και αντιµετωπίζει καθηµερινά η Ελληνική
Αστυνοµία µε όλες τις διαθέσιµες δυνάµεις. 

Επίσης ξέρει και ο κ. Αυγενάκης, λόγω και του ιδιαίτερου
τόπου καταγωγής του, ότι στην Κρήτη υπήρχαν περιοχές που κά-
ποιοι τις χαρακτήριζαν ως «άβατα» και σήµερα η αστυνοµία είναι
εκεί παρούσα, επιχειρεί, ερευνά και προσπαθεί να κάνει την πα-
ρουσία της αυτονόητη, όπως θα έπρεπε να είναι δεκαετίες πριν.
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Κλείνω µε ένα τελευταίο. Στην Κρήτη τα τελευταία χρόνια η
παραβατικότητα και πολύ περισσότερο η εγκληµατικότητα δεν
έχει πολιτική προστασία και πολιτική κάλυψη. Οι εγκληµατίες
στην Κρήτη δεν έχουν «µπάρµπα στην Κορώνη», κύριε Αυγενάκη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Εµµανουήλ Όθωνα. 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Αυγενάκη,
σας παρακαλώ.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Μόνο για ένα λεπτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Είναι να πάρω κι εγώ το λόγο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Να δώσω το λόγο,

κύριε Υπουργέ, πρώτα στον κύριο συνάδελφο για ένα λεπτό.
Ορίστε, κύριε Αυγενάκη, έχετε το λόγο για ένα λεπτό ακριβώς.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Και λιγότερο, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, να ευχαριστήσω το Προεδρείο.
Να πω αγαπητέ, κύριε Υφυπουργέ, καλέ µου φίλε Μανώλη, ότι

όντως τα πράγµατα στην Κρήτη χρήζουν ιδιαίτερης προσοχής.
Εγώ καταλαβαίνω και τη δικιά σας αγωνία ως αρµόδιου Υπουρ-
γού, αλλά και ως Βουλευτή της Κρήτης στο Ρέθυµνο, όµως, εδώ
θέλει ακόµα µεγαλύτερη προσπάθεια. Δεν φτάνει ό,τι έχει γίνει
µέχρι σήµερα, θέλει κάτι ακόµα. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, το «κάτι ακόµα» εµείς εδώ πέρα σήµερα συ-
ζητούµε, προβληµατιζόµαστε και οτιδήποτε είναι προς τη σωστή
κατεύθυνση να είστε βέβαιος και ως Δηµοκρατική Συµµαχία και
προσωπικά ως Βουλευτής θα το στηρίξω µε όλες µου τις δυνά-
µεις. Εδώ αγωνιούµε για το καλύτερο. Δεν πρέπει να επαναπαυό-
µαστε, όπως πολύ σωστά ειπώθηκε, µε το µέτριο, το καλό ή το
απλώς καλύτερο. 

Η εγκληµατικότητα έχει ξεφύγει, ειδικά στην ύπαιθρο. Ο κό-
σµος ανησυχεί και βεβαίως, η φτώχεια φέρνει και άλλα πράγ-
µατα, τα οποία τα αντιλαµβανόµαστε, τα ζούµε όλοι µας. Ας
κάνουµε, λοιπόν, την προσπάθειά µας µε ειλικρίνεια και µε εντι-
µότητα –που την έχετε και είµαι βέβαιος γι’ αυτό και εσείς και ο
Υπουργός- και ας παλέψουµε για το καλύτερο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Αυγενάκη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα
πέντε µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί
τους από το 9ο Δηµοτικό Σχολείο Πάτρας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ολοκληρώνεται η συζήτηση της επίκαιρης επερωτήσεως από
τον Υπουργό κ. Χρήστο Παπουτσή.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, σας ακούµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση σήµερα ήταν µια συ-
ζήτηση εξαιρετικά ενδιαφέρουσα και πολύ κρίσιµη. Θα ήθελα,
όµως, να την κάνουµε και περισσότερο χρήσιµη. Με ποια έννοια;
Είναι ενδεικτική της έλλειψης αντίληψης κυβερνητικής συνεργα-
σίας που υπάρχει στη χώρα µας και θέλω να γίνω πιο σαφής.

Έχω την αίσθηση ότι οι πολιτικές δυνάµεις εκείνες, οι οποίες
έχουν κάνει την επιλογή να σταθούν µε υπεύθυνο τρόπο και να
στηρίξουν την εθνική προσπάθεια στον τοµέα της οικονοµίας, αι-
σθάνονται πολύ µεγάλη πίεση και αισθάνονται πολύ µεγάλο εν-
διαφέρον και αγωνία για το πώς θα διακριθούν στο επίπεδο της
πολιτικής δράσης από τα υπόλοιπα κόµµατα και κυρίως από την
Κυβέρνηση. Έχω την αίσθηση ότι έχουν επιλέξει τον τοµέα της
ασφάλειας ως ένα τοµέα προνοµιακό για την πολιτική αντιπαρά-
θεση και κυρίως, για τη διεύρυνση της πολιτικής και κοµµατικής
τους επιρροής. Δεδοµένου δε ότι υπάρχουν και πολλά νέα κόµ-
µατα –πέραν των µεγάλων παραδοσιακών κοµµάτων, των δύο
µεγάλων κοµµάτων, της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ- τα
οποία επιχειρούν να καταγραφούν στην πολιτική ζωή του τόπου
στις επόµενες εκλογές, έχω την αίσθηση ότι υπάρχει ένας πολύ

σκληρός ανταγωνισµός ιδεών, απόψεων, ύφους και αντιπαράθε-
σης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε, αλλά έχετε κάνει λάθος. Βρι-
σκόµαστε στο στάδιο της δευτερολογίας της Κυβέρνησης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ, δεν
έχω κάνει κανένα λάθος. Θα σας παρακαλούσα να ολοκληρώ-
σετε. Σας έδωσα κατ’ εξαίρεση το λόγο. Έχετε µιλήσει τριάντα
λεπτά. Έχετε ολοκληρώσει τα είκοσι και δέκα πρωτολογίας-δευ-
τερολογίας. Ο Υφυπουργός µίλησε το χρόνο του. Έχουν µιλήσει
όλοι. Ζητήσατε ένα λεπτό για να κλείσετε και µε τίποτα δεν πρέ-
πει να ξεφύγουµε από τον Κανονισµό της Βουλής, που τηρώ αµε-
τάκλητα. 

Ολοκληρώστε, παρακαλώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Όπως γνωρίζετε, κύριε Πρόεδρε, έχω επί µακρόν υπηρετήσει τον
Κανονισµό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Πάντα αντιπροσω-
πεύοντας το όνοµά σας και το θεσµικό σας ρόλο. Σας ευχαριστώ
πολύ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ως εκ τούτου λοιπόν, σας παρακαλώ πάρα πολύ να ολοκληρώσω
τη φράση µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ακούµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Επαναλαµβάνω λοιπόν, και θα ολοκληρώσω αυτό το οποίο ήθελα
να πω. Δεν ξέρω αν ενοχλεί εσάς προσωπικά. Δεν το πιστεύω. 

Έλεγα λοιπόν, ότι ιδιαίτερα για το συγκεκριµένο θέµα, στο
χώρο της άκρας δεξιάς υπάρχει ένας ιδιαίτερος ανταγωνισµός
τον οποίο σε πολλές περιπτώσεις έχουν εντοπίσει, ειδικά οι κά-
τοικοι της Αθήνας και του λεκανοπεδίου. Υπάρχει λοιπόν, ένας
ανταγωνισµός από ένα νέο ακροδεξιό πολιτικό φορέα, τη «Χρυσή
Αυγή», η οποία πλαγιοκοπεί µε πολιτικές δραστηριότητες και µά-
λιστα, µε κινήσεις πολιτών σε διάφορες περιοχές, µε τις οποίες
επιδιώκουν να πάρουν το νόµο στα χέρια τους. 

Θέλω να στείλω ένα απολύτως καθαρό και σαφές µήνυµα σ’
όλους αυτούς οι οποίοι από τη µία πλευρά επιχειρούν µε κάθε
τρόπο να ισοπεδώσουν µε ισοπεδωτική κριτική, να κάνουν την
Ελληνική Αστυνοµία να µην µπορεί να παρέχει το αίσθηµα ασφά-
λειας στους πολίτες και από την άλλη, διευρύνουν το πεδίο, για
να µπορούν οι ίδιοι µε κινήσεις πολιτών να παίρνουν, δήθεν, το
νόµο στα χέρια τους. Αυτό δεν θα το επιτρέψουµε. Πρόκειται
περί αντιδηµοκρατικής πράξης, την οποία µε κάθε τρόπο καταγ-
γέλλουµε, την αποκαλύπτουµε µε κάθε τρόπο, αλλά επειδή
βλέπω αυτά τα φαινόµενα να πολλαπλασιάζονται, θα είµαι απο-
λύτως σαφής και στο µέλλον µε περισσότερα και πιο συγκεκρι-
µένα στοιχεία.

Σε κάθε περίπτωση, όσον αφορά τα στατιστικά στοιχεία στα
οποία ο κ. Αυγενάκης αναφέρθηκε ξανά, θέλω να παρακαλέσω
να είµαστε απολύτως ακριβείς, γιατί εδώ βρισκόµαστε στη φάση
µίας εξέλιξης...

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Αν έχω κάνει λάθος, να το
ακούσω.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Όχι. Θα σας δώσω τη διευκρίνιση αµέσως. 

Το «POLICE ON LINE» είναι καινούργιο σύστηµα. Τα αστυνο-
µικά τµήµατα διασυνδέονται και µάλιστα σε διάφορες φάσεις.
Τα συγκριτικά στοιχεία τα οποία έχουµε, δεν είναι επαρκή, για
να µπορεί να γίνει µία σοβαρή αξιολόγηση και κριτική, σε σχέση
µε το παρελθόν. Αυτό όµως, δεν σηµαίνει ότι όταν ορισµένα
αστυνοµικά τµήµατα δεν έχουν διασυνδεθεί, δεν έχουν καταγρά-
ψει και τα περιστατικά. Άρα, όταν καταγράφουν περιστατικά, την
επόµενη χρονιά στην επόµενη φάση διαφοροποιούνται τα ποσο-
στά.

Αυτό το λέω για ποιο λόγο; Διότι βλέπω µία πολύ µεγάλη επι-
κοινωνιακή αξιοποίηση των διαφόρων στατιστικών στοιχείων, τα
οποία το Υπουργείο µας δίνει στη δηµοσιότητα µε τρόπο που δεν
είναι ακριβής και στην πραγµατικότητα αδικεί όλες τις προσπά-
θειες. Η πραγµατικότητα και η αλήθεια όµως, είναι ότι το πρό-
βληµα υπάρχει, είναι µπροστά µας και απαιτεί µεγαλύτερη
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σύνεση, περισσότερη προσπάθεια και κυρίως συναντίληψη και
συνεργασία για την αντιµετώπισή του.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί

της υπ’ αριθµόν 11/4/7-12-2011 επίκαιρης επερώτησης Ανεξάρ-
τητων Βουλευτών προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη
σχετικά µε την εγκληµατικότητα στο κέντρο της Αθήνας.

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.50’ λύεται η συνε-

δρίαση για τη Δευτέρα 16 Ιανουαρίου 2012 και ώρα 18.00’ µε αν-
τικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζή-
τηση επίκαιρων ερωτήσεων σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη
που έχει διανεµηθεί.
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